
Инвеститор  ▶ 13
Кризата погълна 
взаимния фонд 
Евър Инвест  
Портфолио мениджъри 
очакват още случаи  
на върнати лицензи

Петък
5 февруари 2010, брой 24 (4835)

цена 1.50 лева

Новини ▶ 8-9
Предстои смяна 
на собствеността 
в медиите

Новини ▶ 6
Ускоряват 
плащанията  
на европари
През 2010 г. ще се фоку-
сираме върху ускореното 
достигане на средствата 
от Брюксел до крайните 
бенефициенти, коментира 
Юлиана Николова

Доайените на прехода 
отстъпват място на новите 
играчи, казва доц. Георги 
Лозанов

Интервю ▶ 22

Телефонната палата 
ще стане гордост  
за българите

 ▶Брайън Конийли, изп. дирек-
тор на West Incorporated

USD/BGN: 1.41246  

+0.99%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.38470

     -0.98%
Българска народна банка

Sofix: 441.37

     -0.79%
Българска фондова борса

BG40: 119.73

-0.07%
Българска фондова борса

News in English ▶ 11

Новини ▶ 7
София събрала 
130 млн. лв.  
по-малко

Новини ▶ 9
Инса Ойл открива 
нова инсталация 
за горива

Кметът на София Йордан-
ка Фандъкова успя да про-
кара бюджета на столицата 
за тази година с гласовете 
на общински съветници от 
ГЕРБ, СДС, ДСБ и Атака

Уикенд ▶ 21
Може да бъдем 
данъчен рай за 
филмопроизводство

Киното има нужда от фи-
нансови облекчения, които 
може да привлекат свежи 
капитали, твърди Дейвид 
Варод

Съоръжението ни дава 
възможност да предлагаме 
собствен дизел и промиш-
лен газьол с високо качество, 
заяви Георги Самуилов, соб-
ственик на компанията

Коментар ▶ 2
Газовите проекти -
уравнения с много 
неизвестни
При подписване на 
проектите за изграждане 
на газопроводите всичко е 
цивилизовано, приятелско, 
кротко, но подводните 
удари и напрежение се 
усещат

Магистрала 
на спасението
Търгът за строежа на магистрала Тракия е единственият шанс за 
пътните строители да подобрят финансовите си резултати през тази 
година. Днес се отварят офертите за изпълнението на лот 2.  
Очаква се предложенията на консорциумите, в които участват Трейс 
и Холдинг Пътища, да предложат най-ниска цена   ▶ 4-5, 12-13
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Печеливш
Йозеф акерман

Губещ
александър огнянов

Германската банка Deutsche Bank с изпълнителен дирек-
тор Йозеф Акерман е постигнала печалба от 1.3 млрд. EUR 
за последното тримесечие на 2009 г. Резултатът е далеч 
по-добър от отчетения за същия период на предходната 
година. Тогава банката претърпя загуба от 4.8 млрд. EUR. 
Сега финансовата институция ще задели за дивиденти по 
75 цента на акция. 

Лекари решиха вчера да сезират Комисията за защита на 
конкуренцията заради монопола на НЗОК. Според тях здрав-
ната каса поставя в неравностойно положение болните. 
Институцията, управлявана от Александър Огнянов, е пре-
вела само 50% от средствата по изработените клинични 
пътеки през декември на общинските и частни болници, а 
на областните болници е била изплатена цялата сума.

Мнения

 ▶какво си играем на ши-
калки - набуко или Южен 
поток. Нито единия газо-
провод го има, нито другия. 
Да стискаме палци след 7 
февруари новият прези-
дент на Украйна да не раз-
вали калимерата с Москва, 
че току-виж ни започнала 
нова газова криза. Засега 
такива изгледи няма, даже 
напротив, но едно наум 
никога не е излишно. 

Петър
 

 ▶Политическите прист-
растия на леви и десни 
имат и своята енергийна 
рефлексия. Спорим от кой 
газопровод да купуваме - от 
руския или от европейския. 
Моля, моля, писна ми да се 
делим пак на хора с европей-
ски ценности и на русофили. 
Няма полза и газопроводи 
да ни делят. По-важно е газ 
да има, а кризата да остане 
само факт от миналото.

касиопея

pari.bg Топ 3

1 Премиерът Слънце и 
придворните му шу-
тове - политическа 
система без реална 

опозиция може да даде само 
ялови плодове.

2 Висшето образова-
ние ще се признава 
за стаж безплатно. 
Предложението 

може да влезе в сила от 2012 
г., но няма да важи със задна 
дата.

3 Блокадата, ден 18. 
Всичко е запушено. 
Кулата - Промахон 
ще бъде затворен 

няколко дни и Македония 
не може да бъде използвана 
като маршрут.

При под-
писване на 
проекти-
те всичко 

е цивилизовано, 
приятелско, крот-
ко, но подводните 
удари и напреже-
ние се усещат

коментар
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Инвеститор  ▶ 15
ОББ заплашва да 
разпродаде активи 
на Ален мак АД  
Козметичната компания 
не се е издължила в срок 
по първата си облигаци-
онна емисия

Четвъртък
4 февруари 2010, брой 23 (4834)

цена 1.50 лева

Новини ▶ 10
Спечелихме 
втория мач за 
еврокомисар

Инвеститор ▶ 13
Иво Прокопиев  
се отказа  
да прави банка 
Алфа финанс е изкупила 
обратно дела на 
австрийската HYPO 
Investmentbank AG във 
Финансиа Груп АД

Кристалина Георгиева 
получи одобрението на 
евродепутатите още по 
време на изслушването си

Интервю ▶ 8-9

Тръгва една  
от най-големите  
ни инвестиции

Сергей Андронов, председател на УС на 
Лукойл Нефтохим Бургас АД
▶

USD/BGN: 1.39862   

-0.34%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.39840

     +0.34%
Българска народна банка

Sofix: 444.87

     +1.01%
Българска фондова борса

BG40: 119.81

+1.43%
Българска фондова борса

News in English ▶ 11

Новини ▶ 7

Вече ще получаваме  
10-годишни визи за САЩ

България ще бъде включе-
на в програмата за отмяна 
на визите, каза американ-
ският посланик Джеймс 
Уорлик. През 2009 г. 80% 
от кандидатите за виза са 
я получили

Коментар ▶ 3
Защитниците  
на Кремиковци  
не се отказват
Финансовият минис-
тър и съдът отхвър-
лиха оздравителния 
план. Очаква се син-
дикати и кредитори 
да обжалват. Сагата с 
фалита на Кремиковци 
продължава

Заменките на гори 
разгневиха Брюксел

Еврокомисията ни об-
вини в нерегламентира-
на държавна помощ от 
55 млн. EUR.  До 20 дни 
трябва да докажем, че то-
ва не е държавна помощ, 
каза Бойко Борисов

Новини ▶ 6 Новини ▶ 7
Фирми кредитират 
безлихвено  
болниците
Вносители на медицин-
ска техника и консума-
тиви заплашват, че ще 
спрат доставките заради 
несъбрани вземания от 
над 100 млн. лв. 22 фирми 
се оплакаха от просроче-
ни плащания

Набуко: подпис има, 
пари и газ - Няма

Парламентът одобри междуправителственото 
споразумение за изграждане на газопровода 
Набуко. Неяснотите около финансирането 
на проекта и осигуряването на газ за тръбата 
обаче остават. Това важи и за Южен поток  ▶ 4-5

Газови уравнения 
с много неизвестни 

В колкото повече проекти за 
газопроводи участва България, 
толкова по-добре. Така страната 
ни ще излезе от зависимостта на 
досегашната система на покупки 
на газ от Газпром през Украйна. 
Набуко ни е приоритет, Южен 
поток също. Въпросът е, че тези 
проекти, уви, изискват време, 
ресурс, сигурни доставчици на 
газ, политическа воля и отлична 
координация. 

Всеки от тези фактори обаче 
крие много неизвестни. Полити-
ческата воля е налице - и за двата 
проекта правителството твърди, че 
ще ги следваме. Онзи ден ратифи-
цирахме Набуко. Координацията 
между държавите за този проект 
обаче тепърва ще се създава. При 
това става дума само за петте 
страни транзитьори. Страните 
доставчици обаче са в крайно 
несигурни политически региони 
и оттам неизвестността не просто 
расте, а скача. 
Под повърхността се бият десетки 
интереси. Над водата всичко е 
цивилизовано, приятелско, кротко, 
но подводните удари и напреже-

 ▶  ратифицирахме споразумението по проекта набуко. въпросителните обаче са много - не е ясно кога 
и откъде ще потече газ по тръбите

ние се усещат. Все пак до голяма 
степен и Набуко, и Южен поток 
са конкурентни, макар че всички 
заинтересовани в един глас уверя-
ват, че не са. Голямата мечка Русия 
ни доставя газ, Брюксел обаче ни 
е метрополията. Затова решенията 
ни не трябва да са емоционални, а 
хладнокръвно претеглени.   

Енергийните стратегии винаги 
са обект не само на геополитиче-
ски статии във вестници и научни 
издания, а първа точка от дневния 
ред на президенти. За президента 
Първанов енергетиката е сектор 
номер Едно заради пряката й об-
вързаност със сигурността. Путин 
има хитра политика - примамва 
след изтичане на мандата им топ-
политици от ранга на Шрьодер. 
Ексканцлерът оглави дружеството 
за Северен поток на Газпром. 
Бившият френски президент 
Жак Ширак обаче не се улови на 
въдицата да оглави Южен поток. 
Първанов въпреки пристрастията 
си към енергетиката твърди, че ще 
се върне в политиката. 

Сценарият на следващия филм за 
Джеймс Бонд, ако изобщо наме-
рят пари в тази криза да го произ-
ведат, сигурно ще е около някое 
газово находище. Ще се сменят 
кадри с президенти, топшпио-
ни, търговци, инженери и не на 
последно място журналисти. А, 
да, може и учени историци, пре-
насочили рутинните си изследва-
ния в сферата на енергетиката и 
сигурността. За шик ще е нужна 
и атрактивна дама геополитик, 
на която личният живот минава в 
анализи кой кого ще прецака на 
световната сцена. 

Въобще енергетиката е новото 
черно. Макар че става дума за 
синьо гориво и петролени цветове.
 Но да се върнем към българското 
битие. Досега е ясно, че парите 
не са осигурени нито за Набуко, 
нито за Южен поток. Разговорите 
с инвестиционните банки вървели 
добре. Това нищо не значи. Разго-
вори. А конкретиката - откъде ще 
дойдат газът и парите? Дори и да 
се осигури надлежното финан-

сиране от поне 9 млрд. EUR за 
тръбата, газопровод може и да 
има, но откъде ще се пълни с газ? 
Нещата не са никак розови. Газ-
пром договори двойно увеличение 
на доставките на природен газ от 
Баку. Експерти твърдят, че Ирак 
има огромни запаси, но добивът е 
много малък. Освен това там има 
и политическа несигурност заради 
кюрдите, които не признават цен-
тралната власт. Според тях едва 
когато Азербайджан започне да 
добива газ от огромното находище 
Шах Дениз, тогава ще има наисти-
на много, но това ще се случи чак 
след няколко години. Мдаа. 
И все пак неизвестните не озна-
чават, че проектът е пред провал. 
В наш интерес е да се построят и 
Набуко, и Южен поток. Ритането 
по кокалчетата между играчите не 
ни е по вкуса, защото и ние, и Ев-
ропа имаме нужда от много, много 
газ. Както ЕС обяви Набуко за 
приоритетен проект, така и Южен 
поток поиска такъв статут. Дано 
Брюксел да го утвърди. В полза на 
цяла Европа е.
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Оправдание няма - време е за намаляване на осигуровките

Петък 5 февруари 2010  pari.bg

коментар

Още от началото на 
2009 г. се опитвахме да 
обясним, че е добре да 
се намалят осигуровките 
по-сериозно, тъй като 
това ще облекчи пазара 
на труда и ще насърчи 
създаването на работни 
места. Ако това беше 
направено навреме, 
можеше да се разминем 
с бързото увеличаване 
на безработицата, както 
и по-леко да минем през 
кризата.

Синдикатите по 
онова време твърдяха, 
че намаляването 
на осигуровките е 
безсмислено и няма 
да помогне. По време 
на криза, казваха те, 
когато пазарите се 

цитат

Колкото по-бавно расте една ико-
номика, толкова по-силна 

ще бъде за разлика от надути ба-
лони като гръцката икономика 

Число на деня

2.5
 ▶млн. лв. са доказаните загуби на българските фирми от 

гръцката блокада. Документите, удостоверяващи тези 
загуби, са получени в Националния кризисен щаб  емил Хърсев, финансист  

Намаляване 
на осигуров-

ките със 7-8 про-
центни пункта би 
дало възможност да 
се създадат поне 200 
хил. работни места 
в следващите 12 
месеца

свиват, намаляването 
на осигуровките няма 
да има никакъв ефект, 
защото фирмите няма 
къде да продават 
продукцията си. 

Този аргумент, 
разбира се, не беше 
съвсем адекватен, 
доколкото дори в 
криза намаляването 
на разходите действа 
позитивно на 
производителността.

Сега обаче дори това 
оправдание да не се 
намаляват осигуровките 
изчезна. Световната 
икономика започва да се 
съживява, от рецесията 
започват да се измъкват и 
европейските икономики, 

които са наши основни 
търговски партньори. 

Последните данни 
показват бързо 
възстановяване на 
производството по света, 
износът също расте. С 
други думи, пазарите се 
отварят.

На практика 
оправданието „няма 
пазари и заради това 
дори намаляването на 
осигуровките не може 
да помогне” вече не е 
вярно. От друга страна, 
безработицата още е 
сравнително висока и 
продължава да расте. 
Вече дори синдикатите 
би трябвало да осъзнаят, 
че сега е моментът да се 

намалят осигуровките.

Намаляване на 
осигуровките със 7-8 
процентни пункта би дало 
възможност да се създадат 
поне 200 хил. работни 
места в българската 
икономика през 
следващите 12 месеца. 
В допълнение това ще 
направи българските 
компании по-конкурентни 
и съответно ще ускори 
възстановяването, като 
се създадат още работни 
места. 

Не на последно място, 
ще бъде облекчен 
държавният бюджет, 
тъй като много хора ще 
работят, а няма да разчитат 
на помощи. Домакинските 

бюджети също ще бъдат 
подобрени заради по-
ниското облагане.

След като бяха 
пробвани най-различни 
начини за борба с 
безработицата и кризата 
- и никой от тях не 
помогна - е време да се 
върнем към доказано 
работещите методи. 
Правителството трябва 
да намали осигуровките 
още сега - например от 
1 март, за да се усети 
ефектът максимално 
бързо. За разлика от 
промените в данъците 
намаляването на 
осигуровките може да 
се прави и в рамките на 
годината и е правено 
неколкократно.

Георги ангелов, 
старши икономист в Отворено 
общество

▶ Гражданите взеха в ръце почистването на София от снега и леда. Така е, писна 
ни да разчитаме на общината. Във всички исторически епохи в кметството са 
все изненадани от снега през зимата СНимка мариНа аНгелОва

Мнение

Държава на фойерверките
Попитали един шоп 
знае ли какво предста-
влява зарята. Помислил, 
помислил човекът и казал: 
На небето няма нищо, 
но мине не мине време, 
па току си е... майката. 
В нашата държава явно 
положението е като в този 
стар виц. Мине не мине 
известно време,па току 
някой военен склад или 
завод направи заря.

Почти преди две 
години през лятото 
на 2008 г. в една юлска 
утрин столичани бяха 
събудени от фойервер-
ките над с. Челопечене, 
предизвикани от взривове 
във военните складове. В 
сряда късно вечерта че-

тирима души пострадаха 
при експлозия в завода за 
боеприпаси Миджур в с. 
Горни Лом. Причините  за 
инцидента, станал в цех 
за производство на амо-
нит, предстои да бъдат 
уточнени. Създадена е 
експертна група за оценка 
на риска и за изясняване 
на обстоятелствата след 
взривовете. 

Изобщо практиката 
показва, че сме царе по 
създаването на експертни 
групи и по изясняване на 
обстоятелствата около 
тези инциденти. А по-
добре е да сме царе по 
отстраняване на тези об-
стоятелства. Ето например 
след случая в Челопечене 

беше обещано генерално 
решение на проблема с 
излишните боеприпаси на 
армията, но това така и не 
се случи. 

Инцидентът принуди 
тогавашното правителство 
спешно да отпусне 30 млн. 
лв. за унищожаване на 
излишни боеприпаси. Ня-
колко фирми взеха общо 
28 млн. лв. за утилизация-
та на боеприпаси, излиш-
ни за Българската армия. 
Тяхното унищожаване 
обаче спря поради липса 
на средства. Сега не е ясно 
какво ще последва взри-
вовете в завод Миджур. 
И така до следващата 
неочаквана заря.

евгени Гаврилов
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Изпълнителят на отсечката 
Стара Загора - Нова Загора 
от автомагистрала Тракия 
ще стане ясен днес. В Ми-
нистерството на отбраната 
ще бъдат отворени ценови-
те оферти на осемте участ-
ника в процедурата. 

Според източниците на в. 
Пари две български компа-
нии са предложили най-ни-
ската ценова оферта за из-
граждане на трасето. Това 
са старозагорският Трейс 
Груп Холдинг в съдружие 
със СК 13 холдинг (Обе-
динение магистрала Трейс) 
и консорциумът Конструк-
тор Тракия, в която влизат 
хърватската Конструктор 
инженеринг и фирмата на 
Васил Божков Пътни стро-
ежи - В. Търново.

Кандидати
Освен двете обединения 
още шест кандидата по-
дадоха оферти да изграж-
дат първия от оставащите 
три лота от аутобана. Ед-
ни от тях са австрийските 
компании Strabag и Alpine 
Bau. Първата наддава са-
мостоятелно, а втората в 
консорциум с друга фирма 
на Васил Божков - Хол-
динг Пътища. Две гръцки 
фирми - Аktor и Terna, са 
сред участниците в търга. 
Terna модернизира първата 
част от жп линията Плов-
див - Свиленград. Турската 
Доуш Иншаат ве Tиджарет, 
която строи участък от со-
фийското метро, също се 
включи в надпреварата. 
Главболгарстрой на Симе-
он Пешов заедно с Авто-
магистрали Черно море - 
Шумен, Пътстрой 92 и Иса 
2000 също са сред играчите 
за магистралата.

При оценяването на 
офертите все още опреде-
ляща остава цената спо-
ред Закона за обществе-
ните поръчки. Бюджетът 
за строителството на лот 
2 от магистрала Тракия е 
96 млн. EUR, а парите са 
осигурени от Оперативна 
програма Транспорт.

Комбинации
Възможни са различни 

комбинации, ако офертите 
на някои от фирмите се 
доближават, коментираха 
експерти за в. Пари. Спо-
ред тях по своя преценка 
победителят в търга може 
да избере за подизпълнител 
следващия в класацията, 
също предложил изгодни 
условия. Още повече че 
двете български компании 
Трейс Груп и Мостстрой 
вече имат опит в съвмест-
ното изграждане на учас-
тъка от Оризово до Стара 
Загора. Хърватската компа-
ния Конструктор инжене-
ринг е силен играч, твърдят 
специалисти. В последните 
четири години хърватските 
строителни компании са 
изградили около 850 км 
магистрали с множество 
тунели и мостове.

опасения
Държавният интерес е из-
цяло защитен с изисква-
нията към кандидатите, 
заложени в тръжните ус-
ловия за лот 2 на аутобана, 
коментира за в. Пари Бо-
жидар Йотов, председател 
на УС на Агенция Пътна 
инфраструктура. По думи-
те му рисковете по реали-
зация на проекта са изцяло 
за изпълнителя. Според 
Иван Бойков, председа-
тел на Камарата на стро-
ителите, обаче критерият 
най-ниска цена може да 
постави под съмнение ка-
чеството на изпълнението 
на отсечката. Не трябва да 
допускаме да се повтори 
ситуацията с изграждането 
на автомагистрала Люлин, 
каза Бойков. 

Тракия няма да повто-
ри Люлин, смята Божи-
дар Йотов. Той разчита, 
че в комисията по избор 
на изпълнител на лот 2 на 

аутобана има компетент-
ни специалисти, които ще 
намерят баланса между 
капацитета на фирмата и 
предложената цена.

обжалване
Предишните две процедури 
за лот 2 и за лот 3 на аутоба-
на, които започнаха в края 
на 2008 г., се провалиха 
заради подадени жалби от 
чужди фирми, които оспо-
риха условията на търга в 
Брюксел. Тогавашният ди-
ректор на Национална ком-
пания Пътна инфраструкту-
ра Янко Янков официално 
призна, че жалбите са до-
шли от австрийска компа-
ния. Възможно е и сега да 
се стигне до обжалване на 
резултатите от търга. 

Критерият най-ниска це-
на не може да се обжалва, 
защото е заложен в Закона 
за обществените поръч-
ки, но може да се атакуват 
други слабости, като зави-
шения риск за изпълните-
ля, коментират експерти. 
Изискванията в тръжните 
документи за лот 3 ще бъ-
дат прецизирани именно в 
посока на преразпределяне 
на риска.

Процедура
Строителството на лот 
2 трябва да започне на 3 
май тази година. Дотогава 
трябва да бъдат получени 
разрешителните за строеж 
на всичките три лота от 
магистралата. Очаква се 
и Европейската комисия 
да одобри най-късно до 
юни подготовката и про-
веждането на търговете за 
оставащите отсечки от Тра-
кия, за да може да отпусне 
средствата за тях. 

Общо по Оперативна про-
грама Транспорт ще бъдат 
отделени 360 млн. EUR 
за аутобана. Ако дотогава 
не се получи одобрението 
на Брюксел, ще се наложи 
строителството да стартира 
със средства от бюджета, 
твърдят специалисти. Спо-
ред тях в това няма нищо 
лошо, стига в крайна смет-
ка ЕК наистина да отпусне 
парите.

1Сагата с доизграждане-
то на автомагистрала 
Тракия започва през 2003 

г., когато правителство-
то на Симеон Сакскобург-
готски започва да търси 
строители и средства за 
отсечката от Оризово до 
Стара Загора. Строежът 
е възложен на турските 
компании доуш и еко с 
подизпълнител българско-
то сдружение Runway BG, в 
което влизат Трейс Груп, 
мостстрой и мостове и 
естакади - Варна. Заради 
липса на финансиране и 
забавяне на отчуждителни-
те процедури отсечката е 
завършена едва през 2006 г.     

2В края на 2004 г. ми-
нистърът на регио-
налното развитие 

и благоустройството 
в правителството на 
Симеон Сакскобургготски 
Валентин Церовски одобри 
за концесионер на остава-
щите 115 км от аутобана 
българо-португалския кон-
сорциум автомагистрали 
Тракия и парафира договора 
с него. Това стана независи-
мо от протестите както 
на лявата, така и на дясна-
та опозиция и сигналите на 

независими организации, че 
договорът е неизгоден за 
държавата.

3През април 2006 г. 
следващият министър 
на регионалното разви-

тие и благоустройството 
асен Гагаузов в правител-
ството на тройната 
коалиция подписа анекс 
към договора с българо-
португалския консорциум, 
независимо че когато 
беше в опозиция, яростно 
критикуваше същия този 
договор.

4Концесията на 
магистрала Тракия, 
която трябваше да 

реализира автомагистрали 
Тракия, се провали, защото 
консорциумът не можа да 
осигури финансиране, както 
беше записано в договора. 
През 2007 г. договорът с 
избрания концесионер беше 
прекратен.

5междувременно 
възложителят на 
първата концесия 

- Фонд Републиканска пътна 
инфраструктура -  
беше преструктуриран в 
национална агенция Пътна 
инфраструктура и от ре-
гионалното министерство 

Какво се случи досега  
със строежа на аутобана

премина на подчинение 
на премиера. През 2008 г. 
започнаха две нови процеду-
ри по изграждането на лот 
2 и лот 3 от магистрала 
Тракия. Осем кандидата 
участваха в конкурса за лот 
2. Това са същите фирми, 
които наддават и сега за 
отсечката Стара Загора - 
нова Загора, само че в друга 
комбинация. 

6В края на 2008 г. двата 
търга бяха прекра-
тени след писмо от 

Брюксел до пътната аген-
ция за установени наруше-
ния в конкурсните условия. 
Тогавашният директор 
на пътната агенция янко 
янков призна, че това е 
станало под натиск от 
чужди фирми, по-специално 
австрийски

7настоящото прави-
телство върна път-
ната агенция отново 

на подчинение на регионал-
ното ведомство и обяви 
подготовката на поредни-
те търгове за оставащите 
три отсечки от аутобана. 
на 12 януари 2010 г. старти-
ра процедурата за избор на 
изпълнител за лот 2 Стара 
Загора - нова Загора.

Български компании предлагат 
най-ниската оферта за изгражда-
не на апетитния проект 

илиана Тончева
itoncheva@pari.bg

 ▶  До средата на 2012 г. трябва да имаме изцяло завършена магистрала от София                                    до Бургас СнимКи емилия КОСТадинОВа
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След осем години и 
безброй провалени
търгове в средата 
на 2012 г. може и да 
пътуваме до морето 
пo изцяло изградената 
магистрала Тракия. Две 
правителства досега 
не намериха баланса 
между това да угодят на 
различни икономически 
лобита и да защитят 
държавния интерес. 
Факт е, че все още ма-
гистрала няма.

През това време мнози-
на политици и експерти 
критикуваха предишни 
кандидати и процедури, 
но така и не предложи-
ха разумен вариант за 
аутобана. Никой не се 
замисли колко ни струва 
това закъснение, колко 
средства, отделяни уж за 
Тракия от два поредни 
бюджета, потънаха неиз-
вестно къде. Само през 
2008 г. те бяха около 600 
млн. лв.

С всички тези пари 
можехме да построим 
поне три магистрали. 

Средства винаги ще се 
намерят, стига да има 
политическа воля да се 
свърши работата. Сега 
се надяваме, че този път 
нещата ще се случат 
така, както са обеща-
ни, че строителните 
фирми - наши и чужди, 
които искат да строят 
аутобана, са прецени-
ли достатъчно добре 
своите възможности и 
риска от това да изгра-
дят модерна европейска 
магистрала.

Както и че няма да 
искат допълнителни 
средства, както невед-
нъж сме били свидетели 
при изпълнителите на 
големи инфраструктур-
ни проекти у нас. Че 
победените няма да се 
втурнат да обжалват и 
да стопират процедура-
та, за да може ако не в 
средата на 2012 г., както 
заяви премиерът Бойко 
Борисов, поне в края 
на същата година да 
затворим окончателно 
страницата Тракия. 

илиана Тончева

Петък 5 февруари 2010  pari.bg

Осем години се 
наливат милиони 
в нищото

 ▶  До средата на 2012 г. трябва да имаме изцяло завършена магистрала от София                                    до Бургас снимки емилия костадинова

Интервю Божидар Йотов, председател на УС на НАПИ

Трябва да отпадне 
критерият за най-ни-
ска цена в бъдещи 
търгове

 ▶ Господин Йотов, по-
ехте ръководството 
на Национална агенция 
Пътна инфраструктура 
в труден момент, когато 
нейният имидж в обще-
ството беше крайно 
негативен. Какво трябва 
да се промени най-напред 
в агенцията?

- Кандидатствах да огла-
вя Агенция Пътна инфра-
структура с ясното съзнание 
какво трябва да се промени 
в нея като организация и 
като оптимизация на рабо-
тата. Имах тази информа-
ция, защото единствен от 
останалите кандидати ра-
ботех в агенцията и позна-
вах отблизо проблемите на 
ведомството. Принципите, 
върху които ще работя, за да 
върна имиджа на агенцията, 
са воля, професионализъм и 
откритост.

 ▶ Какви са най-спешните 
мерки, които ще предпри-
емете, за да реализирате 
поставените цели?

- Основната цел е пре-
структуриране и провеждане 
на административна рефор-
ма. От години в агенцията 
не са правени почти никакви 
реформи. Второ, трябва да 
подбера подходящия екип, 
с който да успеем да навак-
саме пропуснатото през тези 
години, да създадем меха-
низмите, които ще пресекат 
всякакви опити за корупци-
онни схеми в бъдеще, да де-
политизираме агенцията, за 
да не се пораждат съмнения 
както в обществото, така и в 
Брюксел, че робуваме на ло-
бистки интереси. Преструк-
турирането ще се извършва 
паралелно с изпълнението 
на текущите задачи. НА-
ПИ е работеща структура 
и не може да си позволим 
по-нататъшно забавяне на 
отлаганите толкова време 
важни проекти.

 ▶ Предвиждате ли да про-
мените изцяло структу-
рата на агенцията? 

- Промяната в НАПИ ще се 
извършва стъпка по стъпка. 
Няма да променям изцяло 
структурата, защото това 
ще доведе до допълнителни 
сътресения както в работата 
в самата агенция, така и в 
отношенията с международ-
ните институции. Брюксел 
вече направи един одит и ако 
преобърнем коренно нещата, 
ще се наложи нова проверка. 

Рисковете са изцяло за сметка 
на изпълнителя на лот 2

работна група от представи-
тели на всички ведомства, от 
които зависи подготовката и 
провеждането на търговете 
по избор на изпълнители за 
трите оставащи лота - реги-
оналното, транспортното, 
на земеделието и храните, 
на околната среда и водите. 
Целта е ускоряването на 
всички необходими проце-
дури, за да спазим плани-
раните срокове. Тази група 
ще работи и по подготовката 
на конкурсите за Марица и 
Струма.

Усвояването на средствата 
по различните европейски 
програми за модернизиране 
на пътната инфраструктура 
също е сред основните ни 
приоритети. Известно е, че 
в новия бюджет на аген-
цията няма пари за ново 
строителство, така че тряб-
ва да разчитаме главно на 
средствата от ЕС. И накрая, 
но не на последно място по 
значение идва контролът над 
тези средства. Осъществява-
нето на ефективен контрол 
е именно един от механи-
змите, по който Брюксел ще 
оценява работата на аген-
цията.

 ▶ Предстои отварянето 
на ценовите оферти за 
избор на изпълнител за 
лот 2 на автомагистрала 
Тракия. има ли достатъч-
но силни кандидати сред 
участниците в процеду-
рата?

- Лот 2 е пилотният проект 
по доизграждането на ав-
томагистрала Тракия. Най-
важното, което трябва да се 
каже, е, че тук държавата 
успя да защити национал-
ния интерес. Известно е, че 
това не се случи с магистра-

ла Люлин. Постарахме се 
тръжните условия да бъдат 
изготвени така, че рисковете 
по реализация на проекта да 
са изцяло за изпълнителя. 
Подобна ситуация, в каква-
то сме поставени сега от 
предишните възложители 
- изпълнителят на Люлин 
да може да предявява все 
повече и повече претенции 
- е изключено да се повтори 
с Тракия. В агенцията полу-
чихме над 100 въпроса от 
участниците в процедурата 
за лот 2. Тези въпроси много 
ни помогнаха да се ориен-
тираме какво може да подо-
брим при разработването на 
тръжните документи за лот 
3. Условията ще бъдат пре-
цизирани, ще бъде намерен 
по-добър баланс между ин-
тересите на държавата и на 
изпълнителя. Всички канди-
дати да строят лот 2 са силни 
и всеки от тях има капацитет 
да изгради качествено този 
участък. Ще направя своята 
преценка, когато комисията 
ми предостави избора си.

 ▶ опасявате ли се, че 
отново ще бъде избрана 
фирма, предложила най-
ниската цена?

- Аз мисля, че много бързо 
трябва да бъде променен 
Законът за обществените 
поръчки така, че критерият 
за избор на изпълнител да 
бъде не най-ниската цена, а 
икономически най-изгодна-
та цена. Така ще се постигне 
баланс между качеството 
на изпълнението и цената 
и ще се гарантира защитата 
на държавния интерес. В 
министерството на иконо-
миката вече се работи по 
промяна на закона.

илиана Тончева

Такси
Приходите от 
винетки отиват 
за пътища
▶ Постъпленията от 
винетни стикери са 
един от основните 
начини да подобрим 
републиканската пътна 
мрежа, коментира за в. 
Пари председателят на 

Ус на национална агенция 
Пътна инфраструктура 
Божидар Йотов. според 
него още не е ясно каква 
система за събиране на 
пътни такси ще бъде 
въведена след 2011 г. - дали 
ще остане винетната, 
или ще се премине 
към тол система. тол 
системата на практика 
означава концесия, 
уточни Йотов.

По-важно е да променим 
вътрешната организация. В 
момента работим по изра-
ботване на нови вътрешни 
правила, както и по засилва-
не на ефективността на оп-
ределени звена в агенцията. 
Ще акцентираме върху фи-
нансовия контрол, вече ще 
има финансов контрольор. 
Въвеждаме мониторинг и 
оценка на риска, създава-
ме звено за инвеститорски 
контрол, обособяваме об-
ществените поръчки в една 
дирекция, като към нея се 
формира и правен отдел. 
Отделен екип в НАПИ ще 
изготвя предварителен ана-
лиз на стойността на всеки 
проект, защото не може да 
си позволим разточителство 
с изразходването на еврос-
редствата за пътна инфра-
структура.

 ▶ Кога планирате да за-
върши процесът по обно-
вяване на агенцията?

- Поставил съм си много 
амбициозни задачи. Програ-
мата, която представих, за да 
бъда одобрен за председател 
на УС на Национална аген-
ция Пътна инфраструктура, 
визира дълъг период - до 
края на мандата на това пра-
вителство. Поне 3 месеца 
ще са необходими, за да се 
създаде оптимална структу-
ра. Затова първите реални 
резултати от дейността на 
агенцията ще дойдат в края 
на тази година. Трябва да 
бъде наложен нов стил, нов 
маниер на работа, което не е 
никак лесно. Едновременно 
с това си давам сметка, че 
се намираме в България, 
където се работи при специ-
фични условия и нещата по 
принцип трудно се проме-
нят. Но ако наистина искаме 
да подобрим инфраструк-
турата и да усвоим парите 
от ЕС за нея, трябва да сме 
безкомпромисни, защото ве-
че нямаме право на повече 
грешки.

 ▶ Магистралите ли ще 
са основните ви приори-
тети?

- Инфраструктурата е 
приоритет номер едно на 
правителството. Разбира се, 
залагаме на построяването 
на трите основни аутобана 
- Тракия, Марица и Струма. 
Тракия не е проблем само на 
регионалното министерство 
или на пътната агенция. Тя е 
национален проблем. Затова 
трябва всички да обединим 
усилията си, за да я довър-
шим, както е планирано, до 
средата на 2012 г. По моя 
инициатива беше създадена 
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Не виждам прокура-
турата какво може да 
направи сега, заяви 
Борис Велчев

Съветът по сигурност към 
премиера ще бъде свикан във 
вторник, за да търси вариант 
как България да отговори 
на писмото от Брюксел, че 
заменките с гори, извършени 
у нас, всъщност са държавна 
помощ. Това съобщи минис-
търът на земеделието Миро-
слав Найденов. По думите 
му позицията на българската 
страна ще бъде, че това не 
е държавна помощ, а прес-
тъпление с цел облага на 
определени лица. България 
има срок 20 дни да отговори 
на писмото от Генерална 
дирекция Конкуренция на 
ЕК. В Съвета за сигурност 
влизат министрите на външ-
ните и вътрешните работи, 
на отбраната, главния се-
кретар на МВР, началникът 
на Генералния щаб на БА, 
шефове на разузнавателни 
служби.

Мобилизация
На Еврокомисията трябва 

Съветът по сигурност  
впрегнат заради заменките

снимка марина ангелова

Ниската усвояемост на ев-
ропарите и слабата коор-
динация между отделните 
звена, които отговарят за 
управлението им, са два-
та ключови проблема през 
2009 г. Това става ясно 
от доклада на Комисията 
по европейски въпроси и 
контрол на европейските 
фондове (КЕВКЕФ) към 
парламента, който ще бъде 
официално представен в 
неделя. Както вече в. Пари 
писа, заради забавянето в 
плащанията и тромавите 
процедури дори и бенефи-
циенти с одобрени проекти 
се отказват от евросубси-
дии.

Мерки
През 2010 г. ще се фокуси-
раме върху това да ускорим 
изплащането на европарите 
до крайните бенефициенти, 
коментира за в. Пари Юли-
ана Николова, секретар на 
Съвета за управление на 
средствата от Европейския 
съюз. Предвижда се да се 
опростят административ-
ните процедури, а като кон-
кретен пример тя даде въ-

веждането на възможност 
за подаване на искания за 
плащане по електронен път 
и намаляване на контролни-
те проверки.

За ускоряването на пла-
щанията ще ни помогне и 
положителната оценка на 
Брюксел на седемте опера-
тивни програми. България  
се вписа в историята на ЕС 
като единствената държа-
ва, на която на два пъти й 
бяха връщани оценките за 
съответствие. Имаме инди-
кации, че сега те ще бъдат 
положителни, коментира 
за в. Пари Светлин Танчев, 
председател на КЕВКЕФ. 
Това означава, че ще може 
да бъдат пуснати и междин-
ните плащания по програ-
мите, които обхващат около 
70% от парите по тях.
  
Парите
Към края на 2009 г. са из-
платени около 207.9 млн. 
EUR, или 2.6% от евро- 
средствата по оперативните 
програми, с което страната 
ни се нарежда на 15-о мяс-
то в ЕС, показва справка в 
данните на Министерството 

Питат Симеон Дян-
ков колко пари има 
НЗОК в БНБ

Нови 100 хил. души може 
да излязат от системата на 
здравното осигуряване в 
края на 2010 г., прогнозира 
за в. Пари д-р Ваньо Шар-
ков, който е зам.-предсе-
дател на парламентарната 
здравна комисия. 

Причината е в очаква-
ния ръст на безработицата. 
В момента близо 1.5 млн. 
души не  плащат данък 
здраве.

Забавяне
Към 31 октомври 2009 г. 
работодателите са внесли 
230 млн. лв., които са про-
пуснати да бъдат платени в 
срок от три години назад. 
Все още дължими са 199 
млн. лв., уточни  Шарков.

 
Питане
Парламентарната група на 
СДС е внесла питане до 
министър Симеон Дянков 
за това колко са парите на 
здравната каса в БНБ, ко-
ито стоят по т.нар. голям 

резерв, съобщи още д-р 
Шарков. 

Преди имаше отделна 
сметка в БНБ по преход-
ния остатък на здравната 
каса, сега, когато попитах-
ме колко пари има касата 
в БНБ, ни отговориха, че 
не могат да кажат, защото 
предишният финансов ми-
нистър Пламен Орешарски 
е разпоредил всички пари 
да бъдат по една сметка. 
Сега в БНБ не знаят по тази 
сметка, по която трябва да 
има 6-7 млрд. лв., колко са 
на здравната каса, колко са 
на общественото осигуря-
ване, уточни д-р Шарков. 
От БНБ ни казаха, че ми-
нистър Дянков знае, затова 
сме отправили питане към 
него в деня за парламента-
рен контрол, допълни д-р 
Шарков. 

Светлана Желева

Ускоряват плащанията на 
европари през 2010 г.
Очаква се бариерата 
пред междинното 
финансиране да падне

на финансите. Положението 
не се е подобрило много 
към края на януари. Реално 
изплатените средства вече 
са 244.8 млн. EUR, с което 
усвояемостта се вдига до 
3.05%.

Страната ни е на послед-
но място по усвояване на 
парите по предприсъеди-
нителната програма ИСПА. 
Предстои да ни бъдат из-
платени още 343.9 млн. 
EUR, които обаче може и 
да загубим заради 10 про-
блемни инфраструктурни 
проекта начело с магис-
трала Люлин. Ако губим 
европари през 2010 г., ще 
е заради предприсъедини-
телнaтa програмa ИСПА, 
коментира Светлин Танчев. 
Работата по оперативни-
те програми е подобрена, 
макар и не отлична, но не 
би трябвало да се стига до 
замразяването на средства 
по тях, смята той.

До края на февруари ще 
стане ясно дали ЕК ще удо-
влетвори искането на Бъл-
гария за удължаване на из-
пълнението на програмата 
до 2011 г., съобщи той. Ако 
отговорът е положителен, 
страната ни има шанс да 
сведе до минимум загубите 
на субсидии от ЕС. 

отличници
През 2009 г. най-голям на-
предък има по Оперативна 

 ▶ Ниската усвояемост на европарите е един от проблемите, върху който ще се 
фокусираме през 2010 г., казва Юлиана Николова 

ят прокурор.

Санкцията
Ако не успеем да убедим 
Брюксел, че горските за-
мени не трябва да се трети-
рат като държавна помощ, 
на страната ни ще бъдат 
наложени санкции. 

Министър Найденов 
посочи в сряда, че има 
опасност да бъдем глобе-
ни с 55.2 млн. EUR. Ден 

по-късно стана ясно, че в 
писмото на Брюксел не е 
посочена сума. Санкцията, 
която е назована, е вслед-
ствие на преценка на 14 
спорни сделки с горския 
фонд, обясни Десислава 
Танева, депутат от ГЕРБ. 
Изчисленията са правени 
на база на разликата между 
цените, на които е станала 
замяната, и реалната цена, 
обясни Танева.

да се обясни, че в случая 
става дума за престъпле-
ние, държавна помощ чрез 
престъпления не може да 
се предоставя, коментира 
главният прокурор Борис 
Велчев. Не виждам про-
куратурата какво може да 
направи сега по този въ-
прос, каза Велчев. Ние сме 
образували досъдебно про-
изводство през пролетта на 
миналата година по повод 
тези сделки или поне за го-
ляма част от тях, тъй като те 
се дублират с посочените в 
писмото от Еврокомисията, 
припомни той. 

При приключване на до-
съдебното производство 
в края на май сме пред-
писали на регионалните 
управления на горите да 
предприемат действия за 
развалянето на тези дого-
вори заради тяхната не-
изгодност, припомни той. 
Главният прокурор обаче 
добави, че за съжаление 
българското законодател-
ство не дава възможности 
тези договори да бъдат раз-
валени автоматично. Трябва 
да се търси мобилизация на 
целия ресурс, заяви главни-

Работодатели дължат 
199 млн. лв. здравни 
осигуровки

1.5 
▶ млн. души  в момента 
не  плащат данък  
здраве

програма Регионално раз-
витие, добре се развива и 
програмата Човешки ре-
сурси, казва Танчев. Не е 
много видимо подобрени-
ето по програмата Конку-

рентоспособност, но там 
поне вече се правят първи-
те стъпки за опростяване 
на документите за канди-
датстване, казва Танчев. 
По думите му това е било 

крайно наложително, тъй 
като досега се е налагало 
повечето фирми да ползват 
услугите на консултантски 
компании.

Дарина Черкезова

 ▶ За съжаление българското законодателство не 
дава възможности заменките да бъдат развалени 
автоматично, заяви Борис велчев снимка марина ангелова
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Енергетика
Правим още един 
реактор в АЕЦ 
Козлодуй
България вероятно ще доба-
ви още един реактор към 
единствената си атомна 
електроцентрала Козло-
дуй и се подготвя да напра-
ви оценка на интереса 
сред инвеститорите, заяви 
министърът на икономика-
та и енергетиката Трайчо 
Трайков в интервю за аген-
ция Ройтерс. Правителство-
то работи над предварител-
но проучване за реактор с 
капацитет най-малко 1000 
мегавата, като и държавата 
ще участва.

Данъци
Футболни 
клубове искат 
преференции
Осем футболни клуба насто-
яват за промени в данъчно-
то законодателство, с което 
да им бъдат преотстъпени 
данъци. Това стана ясно на 
заседанието на Комисията 
за борба с корупцията. Клу-
бовете настояват да им бъде 
преотстъпен корпоративни-
ят данък и да го ползват за 
инвестиции в спортните си 
бази. Те искат и преотстъп-
ване на ДОД, както и при-
знаване на пълен данъчен 
кредит за закупените от тях 
стоки и услуги. 

София събрала 130 млн. лв. 
приходи по-малко през 2009 г.
Комисия ще контро-
лира изпълнението на 
столичния бюджет

Приходите на София през 
2009 г. са били 130 млн. 
лв. по-малко от очаквано-
то, стана ясно по време на 
обсъждането на касовото 
изпълнение на бюджета за 
миналата година в Столич-
ния общински съвет. Гос-
пожо Фандъкова, трябва да 
поискате оставката на Мин-
ко Герджиков, беше острият 
съвет на Георги Кадиев от 
БСП. 

Реакция
Искането за моята оставка 
е политически ход, защити 
се заместник-кметът по фи-
нансите пред общинските 
съветници. Нямаме забавени 
заплати и не сме затваряли 
училища, както се случи в 
други градове, допълни кме-
тът Йорданка Фандъкова. 
Недостигът на пари у хо-
рата води до недостиг на 
приходи и в общината, 
лаконично обясни Орлин 
Алексиев от ГЕРБ. Той до-
пълни, че една от най-голе-

Фермерите са недоволни от 
новите правила за субсидии

Помощ
Европари 
тръгват за 
земеделците
▶ 302 млн. лв. за доизпла-
щане на всички суми по 
директните плащания на 
площ за 2009 г. тръгват по 
сметките на земеделци-
те днес. Това обяви изпъл-
нителният директор на 
фонда Калина Илиева вчера. 

От тях 150 млн. лв. са за 
национални доплащания, 
а 50 млн. лв. са помощи за 
необлагодетелстваните 
райони. 
▶ с останалите 102 млн. 
лв. ще бъдат разплатени 
европейската и национал-
ната субсидия на площ на 
общо 4000 земеделски про-
изводители, чиито заяв-
ления досега се изчиства-
ха заради застъпвания на 
площи.

мите дупки в приходите са 
постъпленията от данъка 
върху възмездните сделки, 
а тя е следствие от срива 
на имотния пазар. Въпре-
ки критиките отчетът за 
изпълнението на бюджета 
за миналата година беше 
приет. 

Ремонти
С гласовете на общинските 
съветници от ГЕРБ, СДС, 
ДСБ и Атака беше приет 
и бюджетът на столицата 
за 2010 г. Въздържаха се 
общинският съветник Вла-
димир Каролев от НДСВ 
и независимият общински 
съветник Данчо Хаджиев. 
Против бюджета гласуваха 
от БСП. Съветниците на 
СДС и ДСБ обаче дадоха 
своята подкрепа, след като 
само допреди ден остро 
критикуваха новия бюджет. 
Причината за промяната в 
позицията им беше, че ус-
пяха да прокарат свои иска-
ния в комисията по бюджет 
и финанси, а оттам и на 
заседанието на СОС. Те ще 
струват на общината 2 млн. 
лв. допълнителни разходи 
за ремонт на улици, разши-
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Над 2900 проекти под 
въпрос дали ще бъдат 
одобрени

Фермери, кандидатствали 
за еврофинансиране за за-
купуване на нова техника, са 
недоволни, че докато чакат 
одобрение, фонд Земеделие 
сменя правилата. Става ду-
ма за близо 2970 проекта, 
подадени преди повече от 
четири месеца, към които 
сега трябва да се приложат 
по три оферти за земеделска 
техника от една марка, но от 
различни търговци, обясни-
ха от Асоциацията на земе-
делските производители. 

Оттам обясняват, че търсе-
нето на нови оферти ще за-
трудни изключително много 
кандидатите и обрича на не-
ясно бъдеще техните проек-
ти. Искаме еднакви правила 
за тези, които вече са полу-
чили финансиране, и тези, 
които сега чакат одобрение, 
казват от асоциацията.

изискване 
За новите изисквания за кан-
дидатстване по Програма-
та за развитие на селските 
райони съобщи шефът на 
агрофонда Калина Илиева 
след критичния одит на ЕК. 
Илиева обясни, че новите 
правила са поискани от оди-
торите от ЕК. 

По действащите досега 
норми кандидатите предос-
тавят по три независими съ-
поставими оферти, но моде-
лът и марката на техниката 
може да са различни. 

Забележки
Безсмислено е да се пред-
лага промяна в наредбата, 
при положение че досега 
одобрението на проектите 
за агротехника се извърш-
ва не на база на данните от 
трите оферти, а въз основа 
на средни пазарни цени на 
земеделска техника, обяс-
няват от асоциацията. 

Освен това има канди-
дати, които вече са купи-
ли техниката, въпреки че 
проектите им още не са 

одобрени. За тях е безсмис-
лено да представят нови 
оферти.

Предлаганите промени не 
представляват ефективни 
управленски решения за 
отблокиране на програмата, 
а са по-скоро поредният 
отговор на ЕК, който не е 
съобразен с българската 
действителност в земедели-
ето, казват от Асоциацията 
на земеделските произво-
дители. 

Светлана Трифоновска

Гърция няма силово да 
премахне блокадите
Успяхме да докажем 
само 2.5 млн. EUR 
щети

Гръцкото правителство ня-
ма да предприеме силови 
действия за премахване на 
блокадите, стана ясно след 
срещата на министъра на 
земеделието Мирослав Най-
денов с посланика на Гърция 
Данаи-Магдалини Куманаку. 
Ситуацията е трудно пред-
видима, възможно е проте-
стите да ескалират, посочи 
още гръцкият посланик. 

Позиция
От своя страна посланик 
Куманаку благодари на 
българското правителство 
за проявеното търпение и 
увери, че гръцките власти 
правят всичко възможно да 
овладеят протестите.

Искам да ви уверя още 
веднъж, че моето правител-
ство работи с интензивни 
темпове, за да реши този 
въпрос. Искам да потвърдя 
също така желанието на 
гръцката страна всякакви 
въпроси да се решават чрез 
диалог, както и готовността 
на гръцкия министър да се 
срещне с българския си ко-
лега в най-кратки срокове, 
каза посланик Куманаку.

Загуби
По последни данни доку-
ментираните загуби на бъл-
гарските фирми от блокада-
та на гръцките фермери са 
на стойност 2.5 млн. EUR. 

Това е последната обобще-
на информация, поддадена 
към Кризисния щаб. Това 
е много по-малко от първо-
начално обявените щети в 
размер 3 млн. ЕUR на ден. 
Доказването им не e толкова 
лесно, обясни Найденов. Той 
е предложил българският и 
гръцкият земеделски минис-
тър да излязат с декларация 
към българските и гръцките 
фермери. Все още не е ясно 
дали ако сумата остане тол-

кова малка, има възможност 
да се откажем от завежда-
нето на иск срещу гръцката 
страна, обясни министър 
Найденов. Той не пожела по-
вече да коментира дали ще 
предприемем съдебни дела, 
защото това било в ресора на 
външно министерство.

Гръцките гранични служ-
би съобщиха, че ГКПП Ку-
лата - Промахон ще бъде 
затворен до неделя вклю-
чително.

ряване на детски градини, 
озеленяване и др. Така и 
очакваните приходи бяха 
завишени с тази сума, като 
половината ще бъдат от 
данъка върху възмездните 
сделки, а другата - от так-
сите за пазари и тротоари. 
Освен това по предложение 
на общинарите от СДС и 
ДСБ ще бъде създадена и 

временна комисия за кон-
трол на изпълнението на 
бюджета. 

Не се решава нито един 
проблем на София, бе-
ше коментарът на Георги 
Кадиев. Бюджет от 1.283 
млрд. лв. е най-ниският на 
столица в ЕС, каза Влади-
мир Кисьов - председател 
на групата от СДС. 

Параметри
Ще реализираме капиталова 
програма от над 500 млн. 
лв., контрира Орлин Алекси-
ев от ГЕРБ. Според него в 
новия бюджет се залагат 26-
27 млн. лв. повече от данъци 
и такси. Според Алексиев 
общината ще разчита на по-
висока събираемост.

Красимира Янева

▶ Минко Герджиков и Йорданка Фандъкова отхвърлиха критиките за 
изпълнението на миналогодишния бюджет и за новия за 2010  г.     снИмКа  БОБИ ТОшев

▶ Незабавно трябва да се въведат изискванията 
за трите оферти, заяви Калина илиева, шеф на 
агрофонда        снИмКа марИна ангелОва

▶ Моето правителство работи с интензивни тем-
пове, увери посланикът на Гърция Данаи-Магдалини 
Куманаку           снИмКа марИна ангелОва
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Медийният      бизнес - отново 
на стартова      позиция
До края на годината медий-
ният бизнес ще бъде регу-
лиран от изцяло нов закон. 
Финансирането на общест-
вените медии, съдбата на 
регулаторите в сектора, 
процесът на цифровизация 
на телевизионния ефир и 
либерализирането на па-
зара са основните точки, 
около които ще се върти 
работата на законодателя. 
Целта на новите текстове 
е пълното синхронизиране 
на закона с европейската 
директива за аудиовизуал-
ни медийни услуги. 

Промените
Старият закон за радио и 
телевизия беше променян 
толкова пъти, че безкрай-
ните кърпежи изправиха 
сектора отново на стартова 
позиция. До март трябва да 
бъде сформирана работна 
група, която да започне ра-
бота по текстовете, а до края 
на годината новият медиен 
закон да бъде приет. Ще се 
вслушаме в гласа на биз-
неса, в исканията на тези, 
които реално ще ползват 
закона, коментира за в. Пари 
Даниела Петрова, председа-
тел на Комисията по граж-
данско общество, култура и 
медии. Дотук добре. Оказва 
се обаче, че няма яснота за 
съдбата на някои от основ-
ните субекти - трябва ли да 
се трансформират общест-
вените медии и как да бъдат 
финансирани те, какво ще е 
бъдещето на регулаторите 
и по-конкретно на СЕМ, 
ще се разплете ли възелът 
около цифровизацията на 
телевизионния ефир и ще 
успеем ли да се справим с 
нея навреме. 

отзиви
Последните поправки от 
миналата седмица предиз-
викаха интереса главно с 

През март започва работа по новия закон за радио и телевизия

▶ Амбициите на законодателя са да подкрепят чуждестранните инвеститори в сектора и да не пречат на изрядните играчи

Националната телеви-
зия настоява за смесен 
модел на финансиране

Финансирането на общест-
вените медии в различните 
европейски страни става 
по различен начин - чрез 
такси, чрез държавна из-
дръжка или чрез реклама. 
Ако в момент на криза въ-
ведем такси за зрителите, 
моделът със сигурност ня-
ма да проработи, коментира 
Гриша Камбуров от АБРО. 
Най-удачният вариант за 
БНТ е да разчита на сигур-
на субсидия и телевизията 
да реши най-накрая каква 

иска да бъде - обществена 
или търговска. Чрез раз- 
блокирането на прайм тай-
ма си тя се опитва да стане 
именно търговска, казва 
Камбуров. Справката, която 
ние направихме, показва, 
че те продават една трета 
от рекламното си време. 
Реалното им увеличение е 
през декември, но знаете, че 
тогава всички медии имат 
увеличение на реклами-
те заради наближаващите 
празници. 

Смятаме, че смесеният 
модел на финансиране на 
БНТ би бил най-подхо-
дящ, както е в останалите 
европейски обществени 

телевизии, коментира за  
в. Пари Уляна Пръмова, 
генерален директор на БНТ. 
Този модел е подходящ и за 
държавата поради факта, 
че се намираме във финан-
сова криза, допълва тя. По 
отношение на програмата 
на обществената телеви-
зия ще разберем какви са 
очакванията към нея от со-
циологическо проучване. 
То е поръчано от БНТ и 
резултатите ще се обявят 
публично. Ще се проведе 
и обществена дискусия по 
тази тема, след което ще 
депозираме в СЕМ наши-
те предложения, които той 
трябва да одобри.

Къде е мястото на 
националната телевизия

Интервю Доц. Георги Лозанов, медиен експерт

Предстои цялостна 
промяна на собстве-
ността в медиите

 ▶  Доц. Лозанов, кой печели 
и кой губи от отпадането 
на изискването собстве-
ници на рекламни агенции 
да нямат собственост в 
медии?

- На пръв поглед изглежда, 
че това е пряк жест към Кра-
симир Гергов. Той винаги е 
казвал, че въпросната норма 
е била приета срещу него. 
Лично аз не съм забелязал 
това ограничение да му е 
пречело особено и до момен-
та. Затова и не мога да кажа, 
че поправката облагодетел-
ства конкретни лица или 
компании. Във всички сфери 
на българското общество 
има конфликт на интереси 
и преди време с това огра-
ничение законодателят се 
опита да предпази сектора 
от подобен конфликт - да 
имаш рекламна агенция и 
телевизия, която да бъде в 
привилегирована позиция 
спрямо останалите. С го-
дините се доказа, че зако-
нът не функционира добре. 
Правилният начин е да се 
напише по-прецизен, трети 
вариант. Отпадането на та-
зи точка не е най-доброто 
решение. 

 ▶  Това жест ли е към меж-
дународните компании, 
които имат медии в Бъл-
гария?

- Да, би могло. Така ще 
се отвори пътят на чужди-
те инвестиции в България. 
Преди години нещата се сле-
дяха много по-прецизно, но 
за да се насърчат чуждите 
инвестиции в сектора, се 
направиха компромиси в 
тази насока. Сега отново е 
дошъл моментът да се на-
прави реверанс към чуждите 
инвеститори. Причината е, 
че настъпва цялостна промя-
на в собствеността на меди-
ите. Тя започна с продажбата 
на Нова телевизия и скоро 
цялата медийна среда ще се 
преструктурира. Струва ми 
се, че доайените на медий-
ния преход като Нюз Корпо-
рейшън и ВАЦ взеха каквото 
можаха от този пазар и сега 
освобождават място за нови-
те играчи. Те са хора с много 
трениран усет за това колко 
време трябва да останеш на 

Доайените на прехода 
отстъпват пред новите играчи

един пазар, кога се губи ин-
тересът и какви перспективи 
има пред бизнеса. 

 ▶  Какви промени трябва 
да се въведат в дейност-
та на медийните регула-
тори КРС и СЕМ?

 - СЕМ е едно институ-
ционално изобретение на 
аналоговата ера. Когато ра-
диочестотният спектър бе-
ше ограничен, бяха нужни 
много стриктни правила, 
защото желаещите да пра-
вят телевизии или радиа 
бяха много повече, откол-
кото съществуващите въз-
можности. С цифровизаци-
ята радиочестотният ресурс 
става почти неограничен и 
нуждата от засилена регу-
лация и селекция се стопява. 
Регулаторите винаги са се 
борели за власт и правомо-
щия, но вече е редно да се 
оттеглят от медийната сцена. 
Първата стъпка е да се нама-
лят членовете, издръжката и 
службите на СЕМ. От без-
крайните мониторинги из 
цялата страна няма никакъв 
смисъл. Все някаква регу-
лация трябва да остане, но 
тя ще бъде за рекламата, за 
защита на правата на мало-
летните и непълнолетните. 

Ролята на Комисията за 
регулиране на съобщенията 
обаче ще остане и дори ще 

се засили. Удачна идея е да 
се създаде конвергиран ор-
ган - към КРС да има звено, 
което да изпълнява функ-
циите на СЕМ. СЕМ и КРС 
можеха да запазят тежестта 
си, ако през годините бяха 
защитили медиите от ико-
номически и политически 
натиск. Те не го направиха 
и дори се случи точно об-
ратното - регулаторът беше 
проводник на политическа 
власт и се заиграваше с по-
литически интереси. 

 ▶  Какъв е работещият ме-
ханизъм за финансиране на 
обществените медии?

- Ясно е, че е необходима 
промяна по отношение на 
този механизъм. В момента 
кризата оряза бюджетите 
им, а и историята с БНТ е 
заплетена от години. Об-
ществените медии трябва 
да преосмислят ролята си, 
а законът трябва да уреди 
финансирането и статута 
им. Трябва да се изгради 
обществена медия, която е 
съвременна - с нова струк-
тура и визия. БНТ трябва 
да избира - спират се рекла-
мите и се минава само на 
държавна издръжка, но на 
базата на прецизен разчет, 
или става търговска и се 
бори за реклама. 

Боряна Николаева

▶ Ако се забавим още със старта на цифровизация-
та, ще се окаже, че вече няма смисъл от нея, казва 
доц. Георги Лозанов снимка емилия костадиноВа

отпадането на текста, който 
забраняваше лица, които 
се занимават с рекламна 
дейност, да участват в соб-
ствеността на медии. То-
ва ограничение спираше 
сериозните инвестиции в 
електронните медии през 

последните 13 години и 
беше създадено, без да има 
аналог в друга държава по 
света. Готов съм да се обза-
ложа с всекиго на каквато 
сума пожелае, че в никое 
друго законодателство ня-
ма подобен текст, комен-

Предстоящо
Ще се справим 
ли успешно с 
цифровизацията

 ▶ ние никога не сме при-
ключвали с възложените 
ни неща навреме. стар-
тът на цифровизацията се 
забави умишлено, защото 
тя е технологичен враг на 
корупцията и държавата. 
до момента поне е създа-
дена законовата база, от 
която да започнат про-
цесите. отделна тема е 
дали са взети справедли-
вите решения, дали ще 
има ресурс за изграждане-
то на мултиплексите. не 

е докрай ясно върху кого 
ще падне икономическата 
тежест - медии, държа-
ва или краен потребител. 
много е важно цифровиза-
цията да не се натовари с 
безброй посредници, а също 
така и да се избегне въз-
можността за монопол. 
има и друга опасност - може 
да се окаже така, че най-
силните медии в момента, 
тези, които са инвести-
рали през годините, тряб-
ва да започнат отначало. 
Процесът е много сложен. 
изисква се култура и неза-
висимост, за да бъдат 
доведени нещата докрай, 
а не лобистки натиск. В 
момента няма нито култу-
ра, нито достатъчно неза-

висимост. 
 ▶ Реалистично е крайният 

потребител да се окаже 
потърпевш. Причината 
е, че в България винаги 
се бавим поради някакви 
вътрешни корупционно-
корпоративни причини. ако 
се забавим още малко, ще се 
окаже, че нямаме вече нужда 
от цифровизация. светът 
вече е в постцифровата 
ера, а ние още не сме мина-
ли към цифровата ера. тази 
идея беше един вид евро-
пейско ритуално разточи-
телство. трябваше да се 
вложат много повече сред-
ства и усилия, за да се раз-
вие интернет като медия 
и да се повиши качеството 
на услугите там. 
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Медийният      бизнес - отново 
на стартова      позиция
През март започва работа по новия закон за радио и телевизия

Инициатива
Правим каталог 
на малките 
хотели 
Каталог за къщите за 
гости и семейните хоте-
ли в България подготвят 
от издателство Бук Бутик. 
Справочникът, който ще 
носи заглавието „Домаш-
но огнище”, трябва да 
излезе в началото на май, 
като коричната цена е 
определена за около 8 
лв. Планираният първи 
тираж е 8 хил. броя. Всич-
ки хотелиери от цялата 
страна, които искат да 
бъдат включени в катало-
га, могат да го направят 
безплатно, съобщават от 
издателството.
Д. Черкезова | pari.bg

Услуга
Обяви от бг сайт  
за имоти  
и в чужбина
Собствениците на имоти 
у нас, които желаят да ги 
продадат, вече имат въз-

можност да ги предложат 
на над 12 млн. потенци-
ални купувачи от Евро-
па. Това става възможно 
благодарение на нова-
та услуга, предоставяна 
от най-големия сайт за 
недвижими имоти IMOT.
BG, съобщиха оттам. 
Собственик, който иска 
да продаде или отдаде 
под наем жилището си 
например, е необходимо 
да се обърне към българ-
ска агенция за имоти. Тя 
публикува обявата в сайта 
IMOT.BG, а оттам авто-
матично и в най-големи-
те портали за недвижими 
имоти в 10 европейски 
държави - Франция, Гер-
мания, Испания, Италия, 
Сърбия, Хърватия, Чехия, 
Унгария, Люксембург и 
Полша. След като клиент 
от някоя от посочените 
страни хареса имот, тряб-
ва да се свърже с българ-
ската агенция, публику-
вала обявата. Така той се 
поема от брокер с опит 
при работата с чужденци 
и така сделката може да 
се осъществи по-лесно.
К. Янева | pari.bg

▶ Амбициите на законодателя са да подкрепят чуждестранните инвеститори в сектора и да не пречат на изрядните играчи

Съоръжението в 
рафинерията на 
компанията ще  
бъде първото по рода 
си у нас 

Компанията за производ-
ство и търговия с петролни 
продукти Инса Ойл ще 
открие официално нова ин-
сталация за производство 
на горива на 19 февруари. 
Съоръжението е от типа 
сероочистка и прилага най-
съвременната технология 
за производство на горива 
с минимално съдържание 
на сяра. 

инвестиция
Инвестицията в новото съ-
оръжение е на стойност 
над 28 млн. EUR и ще раз-
крие над 50 нови работ-
ни места в компанията. 
Инсталацията е изградена 
в рафинерията на компа-
нията в Белозем и ще бъде 
първата по рода си у нас. 
Тя ще произвежда дизе-

лово гориво и промишлен 
газьол, отговарящи на най-
високите стандарти в ЕС. 

възможност
Новата инсталация ще раз-
шири производството с до 
115 000 тона гориво годиш-
но и дава възможност да 
увеличим продажбите си 
с до 77%. Завършването 
й е част от стратегията ни 
за продължаващо разши-
ряване на дейността. То 
ще ни даде възможност 
да предлагаме на пазара 
собствено производство 
дизел и промишлен газьол, 
отговарящи на най-високи-
те стандарти за екология 
и качество, заяви Георги 
Самуилов, собственик на 
групата Инса.

Производство
Инса Ойл годишно тър-
гува с над 150 хил. тона 
нефтопродукти. Фирмата 
е част от групата компании 
Инса, в която работят над 
450 души.

Инса Ойл открива 
нова инсталация 
за горива

тира за в. Пари Красимир 
Гергов. Нямам планове да 
ставам собственик на ме-
дия, така че е неоснова-
телно да се твърди, че тази 
поправка облагодетелства 
мен, допълва Гергов. 

Основната цел на закона 

е той да подпомогне изряд-
ния бизнес, казва Даниела 
Петрова.  До момента той 
намираше легални начини 
да заобикали този текст -  
чрез офшорни или дъщерни 
фирми, допълва тя.  Законът 
е писан през 1998 г., когато 

е приет ЗРТ. Това са отжи-
вели времена, пазарът се 
промени и законът трябва 
да регулира обществени-
те отношения, а не да ги 
изкривява, коментира за 
в. Пари Гриша Камбуров, 
изпълнителен директор на 

Правилният път в 
развитието на пазара е 
саморегулацията

Новият закон изисква пуб-
личност и прозрачност в 
работата на СЕМ, комен-
тира Гриша Камбуров от 
АБРО. 

Намалената с 50% из-
дръжка на СЕМ затрудня-
ва работата ни и няма да е 
достатъчно, за да покрие 
нуждите на регионалните 
ни подразделения, комен-
тира за в. Пари Маргарита 
Пешева. 

Все още е рано да се на-
прави конвергиран орган 

между КРС и СЕМ, защо-
то е необходима зрялост 
и на двата регулатора, за 
да може те да се обединят. 
Все пак законодателят е в 
правото си да предприеме 
такава стъпка, допълва 
Пешева.

Пазарът върви към са-
морегулация и това е ве-
рният път на развитие, 
коментира за в. Пари 
Силва Зурлева, член на 
борда на директорите на 
Нова Телевизия. Обеди-
няването на КРС и СЕМ в 
една структура е напълно 
удачен вариант, твърди 
Зурлева. 

Боряна Николаева

Регулаторите трябва да се 
обединят в една структура

▶ Гриша Камбуров снимка боби тошеВ

Асоциацията на български-
те радио- и телевизионни 
оператори. Този текст доста 
пречи на изрядните играчи 
на пазара и на мултина-
ционалните компании. До 
момента въпреки същест-
вуването на ограничението 
имаше редица начини то да 
бъде заобиколено. Това само 
може да покаже, че законът 
не е работил добре. 

отражение
Промяната просто узако-
нява сегашното статукво, 
затова и не смятам, че ще 
промени пазара, комен-
тира за в. Пари Николай 
Неделчев, управляващ ди-
ректор на Публисис Марк 
Груп. За мен ситуацията е 
абсурдна, защото се нару-
шава безпристрастност-
та, подобно положение би 
поставило в привилеги-
ровани позиции агенции-
те и оставя съмнение, че 
се обслужват определени 
интереси, коментира още 
Неделчев. Според Силва 
Зурлева либерализирането 
на пазара ще бъде от полза 
за телевизиите. В момента 
рекламният пазар е свит, 
а и след старта на цифро-
визацията телевизиите ще 
имат доста по-големи раз-
ходи. Качването на програ-
мите ни на мултиплекси-
те, които всъщност ще ни 
разпространяват, е скъпо 
удоволствие, коментира 
Зурлева. Вече закъснях-
ме със законодателните 
промени в тази сфера и 
моята прогноза е, че няма 
да приключим в сроковете, 
поставени от Брюксел, ка-
за в заключение тя. 

Опитът показва, че всич-
ки промени в сектора ста-
ваха на по метода проба/
грешка. По всичко личи, че 
този модел ще се запази. 

Боряна Николаева

▶ Чрез новата инсталация ще създаваме продукти с 
по-висок стандарт, каза Георги Самуилов 
 снимка марина ангелоВа
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 ▶Гръцкият премиер Георгиос Папандреу призова 
сънародниците си към разбиране, но те не са склонни 
на това 

Еврозоната се представя  
по-добре от САЩ и Япония

Около 6% ще бъде общи-
ят бюджетен дефицит на 
еврозоната за 2010 г. Това 
прогнозира председателят 
на Европейската централна 
банка Жан-Клод Трише, 
след като вчера остави ос-
новния лихвен процент в 
16-членния блок без про-
мяна за пореден път на 
ниво от 1%. Пак вчера ан-
глийската централна банка 
обяви, че спира да налива 
пари в икономиката на Ос-
трова, и също остави без 
промяна основната лихва 
до 0.5%. Не се променя и 
програмата за изкупуване 

на държавни ценни книжа 
за 200 млрд. GBP. По-рано 
през тази седмица и цен-
тралната банка на Австра-
лия неочаквано реши да 
остави основната лихва в 
страната на ниво от 3.75% 
при очаквано повишение 
до 4%.

Прогноза
Еврозоната ще се пред-
стави по-добре от САЩ и 
Япония при ограничаване-
то на бюджетния дефицит, 
коментира Трише по вре-
ме на пресконференция в 
Страсбург вчера. По думи-

те му големите задължения 
са бреме за монетарната 
политика. 

Основна тема  беше Гър-
ция и фискалните проблеми 
на страната, които са со-
чени за заплаха за цялата 
еврозона. Убеден съм, че 
Атина ще предприеме не-
обходимите действия, за 
да ограничи бюджетния си 
дефицит, коментира Три-
ше. Затова и ще оставим 
гръцкото правителство да 
работи на спокойствие, 
добави той. Според него 
предложенията за промени 
в пенсионната система и за 

Държавните служи-
тели ще протестират 
срещу намаляването 
на заплатите им

Най-големият профсъюз 
на Гърция ще одобри вто-
рата масова стачка този 
месец и така ще покаже, 
че парламентарното мно-
зинство на премиера Ге-
оргиос Папандреу може 
да се окаже недостатъчно 
за провеждане на плана 
му за намаляване на най-
големия в ЕС дефицит. 
GSEE, който представлява 
2 млн. работници в частния 
сектор, се събира днес в 
Атина да одобри стачката 
на 24 февруари. 

искания
Основният профсъюз на 
заетите в обществения сек-
тор планира на 10 февру-
ари протестни действия 
срещу намаляването на 
разходите, които Папанд-
реу предвижда, за да убеди 
инвеститорите, че Гърция 
не се нуждае от външна 
помощ. 

обещание
Планът за свиване на дуп-
ката в бюджета спечели 
подкрепата на ЕК в сряда. 
Папандреу обеща да увели-
чи данъците върху горивата 
и да вдигне пенсионната 
възраст, но отстъпи от обе-
щанието да вдига заплатите 
по-бързо от инфлацията, 

както уверяваше преди из-
борите през октомври.

Стратегия
Първата част от плана е 
задействана и има одобре-
нието на ЕС, заяви Йоанис 
Сокос от BNP Paribas SA 
в Лондон. Остава втората 
част, която изправя прави-
телството срещу народа на 
Гърция, и тази втора част 
е не по-малко трудна от 
първата.

Министър-председателят 
Папандреу се обърна на два 
пъти тази седмица към гър-
ците и ги призова да при-
емат болезнените мерки, 
като заяви, че страната не 
може да си позволи стачки 
и блокади. 

ЕЦБ очаква 6% от БВП бюдже-
тен дефицит за 2010 г., запази 
основната лихва без промяна

Стачка заплашва плановете на Папандреу

Постижение
Печалбата  
на Sony скочи 
осем пъти 
Японският производител 
на електроника Sony отчете 
осемкратен ръст в печал-
бите си благодарение на 
съкращаването на разходи-
те, предприето от компани-
ята през миналата година. 
Положителният финансов 
резултат на компанията е 
скочил до 79.2 млрд. JPY 
(871 млн. USD) след 10.4 
млрд. JPY печалба, отче-
тени за финансовото трето 
тримесечие на компанията. 
Приходите на японците са 
се увеличили до 2.24 трлн. 
JPY, а оперативната печалба 
е стигнала 146.1 млрд. JPY. 
Преди година компанията 
отчете оперативна загуба от 
18 млрд. JPY. Sony ревизи-
ра нагоре и прогнозите си 
за цялата финансова годи-
на, която приключва на 31 
март. Новите очаквания на 
компанията са загуби от 70 
млрд. JPY. 

Резултати
Toyota отчете 10% 
повече продажби
Лидерът на автомобилния 
пазар по брой продажби 
Toyota отчете по-голяма 
от очакваното печалба за 
тримесечието. Компанията 
се похвали с положителен 
финансов резултат от 153.2 
млрд. JPY (1.7 млрд. USD) 
за трите месеца, приклю-
чили през декември мина-
лата година. Приходите за 
третото финансово триме-
сечие на компанията са се 
увеличили с 10.2% до 5.3 
трлн. JPY. Toyota е прода-
ла с 227 хил. автомобила 
повече през тримесечието, 
или общо 2.07 млн. брой-
ки. Компанията завиши и 
очакванията си за цялата 
финансова година, която 
приключва през март. Ком-
панията вече очаква печалба 
от 80 млрд. JPY при прогно-
зирани досега загуби от 200 
млрд. JPY. Приходите тряб-
ва да стигнат 18.5 трлн. JPY 
въпреки изтеглените от аме-
риканския пазар 600 хил. 
автомобила.

Мерки
Нови 1000 
съкращения 
планира Shell
Royal Dutch Shell Plc, който 
се конкурира с BP Plc за 
лидерското място при про-
изводството на петрол в 
Европа, планира още 1000 
съкращения на работни 
места и на свиване на раз-
ходите с 1 млрд. USD през 
тази година заради предиз-
викателствата пред прера-
ботващата индустрия. При-
ходите без еднократните 
стоки и печалби или загуби 
от стокови запаси са пад-
нали с 28% през четвърто-
то тримесечие до 2.8 млрд. 
USD спрямо същия период 
на миналата година. Главни-
ят изпълнителен директор 
Петер Фосер, който подло-
жи на преразглеждане 15% 
от капацитета за преработ-
ване на Shell, заяви, че не 
очаква бързо възстановя-
ване и че перспективата за 
2010 г. е несигурна. 

замразяването на заплатите 
в обществения сектор са 
стъпки в правилната по-
сока. 

В краткосрочен план ин-
флацията в еврозоната ве-
роятно ще стане на ниво 
около 1%, което е доста под 
целта, която си е поставила 
ЕЦБ за равнище от 2%. 
Трише похвали Ирландия 
за мерките за бюджета, ко-
ито е предприела и Герма-
ния, че е успяла да  защити  
заетостта.

Кредити
Подобно на Bank of England 
ЕЦБ започна да прекратява 
програмите си за съживя-
ване на кредитния пазар. 
Вчера централните банке-
ри в Англия обявиха, че 
приключват радикалната 
си политика за наливане 
на нови пари в британ-

ската икономика. Трише 
обаче заяви, че ще изчака с 
окончателното си решение 
за напълно прекратяване 
на мерките за подпома-
гане на марките до март, 
когато се очаква да бъдат 
публикувани очакванията 
за икономическия растеж 
и равнището на инфлаци-
ята, обясни председателят 
на ЕЦБ.

Затягане
В края на миналата година 
ЕЦБ затегна монетарната 
си политика след излиза-
нето на еврозоната от ре-
цесията през третото три-
месечие на  годината. 

Трезорът отпусна за по-
следно едногодишни заеми 
на банките в еврозоната, 
но не с фиксирана лихва 
от 1%, а при пазарно оскъ-
пяване.

▶ Председателят на ЕЦБ 
Жан-Клод Трише е убеден, 
че Гърция ще направи 
необходимото за ограни-
чаване на бюджетния си 
дефицит

1
▶ процент остава основ-
ната лихва на Европейска-
та централна банка
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Trakia’s final round begins
Bulgarian companies 
put lowest bids for mo-
torway construction

The contractor that will build 
the Stara Zagora-Nova Za-
gora stretch of Trakia motor-
way will be clear today. The 
offers of the eight candidates 
will be unsealed at the min-
istry of defence. According 
to Pari daily’s sources, two 
Bulgarian companies have 
made the lowest bids: Trace 
Group Holding in partner-
ship with SK 13 Holding, 
and Konstruktor Trakia, a 
consortium between Croa-
tia’s Konstruktor-inzenjering 
and Patni Stroezhi of Bul-
garian road building tycoon 
Vasil Bozhkov.

Candidates
Austria’s Strabag and Al-
pine Bau are also among 
the candidates for the first 
of the remaining three lots 
of Trakia. The first is bid-
ding on its own, the second, 
in consortium with Vasil 
Bozhkov’s Holding Roads. 
Offers have been submitted 
by two Greek companies, 
Aktor and Terna. The latter 
carried out the modernisa-
tion of the first stretch of 
Plovdiv-Svilengrad railway 
line. Turkey’s Dogus Insaat 
ve Ticaret, which is building 
a part of Sofia’s metro, and 
a tie-in of Glavbolgarstroy, 
Avtomagistrali Cherno More 
of Shumen, Patstroy 92 and 
Isa 2000 are also willing to 

 ▶Boris Velchev

Absorption
EU fund payment 
to be accelerated 
in 2010
Low absorption of the Euro-
pean funds and poor coor-
dination between the sepa-
rate management units were 
Bulgaria’s two key problems 
in 2009. That emerged from 
a report of the parliamen-
tary committee on European 
funds. The document will 
be officially presented on 
Sunday. Due to delayed pay-
ment and slow procedures 
even approved beneficiaries 
have given up their subsi-
dies. In 2010 we will focus 
on accelerating the payment 
of funds, the secretary of the 
EU fund management coun-
cil, Yuliana Nikolova, told 
the Pari daily. The admin-
istrative procedures will be 
eased. Payments amounted 
to some EUR 207.9 million 
by the end of 2009, i.e. 2.6% 
of the funds under operation-
al programmes. That ranks 
Bulgaria 15th in the EU, 
finance ministry data show. 
Performance improved just 
slightly in January, raising 
the absorption rate to 3.05% 
(EUR 244.8 million).

Municipality
Sofia collects 
BGN 130m less 
revenue in 2009
Sofia’s revenue in 2009 was 
by BGN 130 million less 
than estimated, it emerged 
at a discussion on the city’s 
budget performance. Despite 
the criticism, the report was 
adopted. Budget 2010 was 
approved with the votes of 
the municipal councillors 
from GERB, DSB, UDF and 
Ataka parties. The social-
ist party members voted 
against. The municipality 
will pay BGN 2 million for 
street repairs, construction 
of kindergartens and parks. 
This year’s budgets stands at 
BGN 1.283 million, the low-
est of a EU capital. Estima-
tions are that taxes will bring 
BGN 26 or 27 million more. 
The capital programme 
amounts to BGN 500 mil-
lion.

Production
Insa Oil launches 
new fuel 
installation

Petroleum product manufac-
turer and distributor Insa Oil 
will officially launch a new 
installation for fuel produc-
tion on February 19. The 
facility, which is the first of 
its kind in Bulgaria, uses the 
latest technology for pro-
ducing fuel with minimum 
sulphur content. The invest-
ment amounts to EUR 28 
million and will provide 50 
jobs. The new installation 
will increase the production 

take over the motorway’s 
construction.

The price asked for imple-
mentation will be the key 
ranking criterion. The budget 
of the project amounts to 
EUR 96 million. The financ-
ing is provided under the 
transport operational pro-
gramme. Different combi-
nations are possible if the 
offers of some candidates 
are similar, said experts. The 
winner may choose the sec-
ond-ranked candidate as a 
subcontractor.

Concerns
The state interest is fully 
protected by the require-
ments posed to candidates 

in the tender documents, the 
chairman of the Road Infra-
structure Agency, Bozhidar 
Yotov, told the Pari daily. 
In his words all risks of the 
project implementation are 
covered by the contractor. 
However, the chairman of 
the Bulgarian Construction 
Chamber, Ivan Byokov, said 
that the lowest bid criterion 
may put at stake the quality 
of construction, the way it 
happened with Lyulin motor-
way. Trakia will not repeat 
Lyulin, Yotov was adamant. 
There are competent special-
ists in the ranking commis-
sion who will find the right 
balance between the contrac-
tor’s expertise and bid.

Procedure
The construction of Trakia’s 
lot 2 is scheduled to be-
gin on May 3, 2010. The 
construction permits for all 
the three lots have to be is-
sued by then. The European 
Commission is expected to 
approve the tender organ-
isation for the remaining 
stretches by June at the lat-
est, so that the financing can 
be released. A total of EUR 
360 million will be allocated 
to the motorway under the 
transport operational pro-
gramme. If Brussels’ ap-
proval is not given on time, 
construction will have to 
start with budget financing, 
specialists said.

Trace helps road holdings’ 2009 performance
Profit of three listed 
infrastructure building 
companies slumps 82%
The double increase in Trace 
Group Hold’s sales helped the 
infrastructure sector report 
a 7.3-percent income rise in 
2009, the non-consolidated 
reports of the three listed road 
building companies show. 
The total sales of Holding 
Roads, Moststroy and Trace 
amounted to BGN 151.5 mil-
lion, compared with BGN 

141.2 million in 2008.

Contribution
Only Trace booked an increase 
in sales last year: 105.4% to 
BGN 87.4 million. In the third 
quarter (the company’s most 
successful one) Trace’s sales 
surged 286%. In absolute fig-
ures, the strongest sales were 
registered in the fourth quar-
ter: BGN 41 million.

Holding Roads’ sales fell 
28.1% to BGN 54.5 million. 
Moststroy was the worst per-

former of the three, with its 
sales shrinking 57.9% to BGN 
9.6 million. The main reason 
for the drop was the lack 
of public tenders, Moststroy 
CEO Rumen Yovchev told 
the Pari daily.

Profit
The three road holdings post-
ed a total profit of BGN 1.8 
million in 2009, down 82.2% 
year on year. The slump was 
due to the BGN 3.8 million 
loss of Holding Roads, com-

Editors: Iglika Philipova, Nebesna hristova  
telephone: +359 2 4395 860

capacity to 115,000 tonnes 
of fuel annually and will 
boost sales 77%, Georgi 
Samuilov, owner of Insa 
Group, said. It is part of our 
strategy for expanding our 
activity and influence on 
the market. Insa Oil is part 
of Insa Group. It sells annu-
ally over 150 tonnes of pet-
rochemicals and employs 
more than 450 people. 

Issue
Security council 
to talk forest 
swap reply

The security council at the 
prime minister will con-
vene on Tuesday to discuss 
Bulgaria’s reply to Brussels’ 
claims that the conducted 
forest swap deals under the 
previous administration con-
stitute state aid, agriculture 
minister Miroslav Naydenov 
said. In his words, Bulgaria 
will maintain the position 
that the deals were not state 
aid but criminal acts intend-
ed to benefit certain people. 
Bulgaria has 20 days to reply 
to the European Commis-
sion’s letter. Last spring we 
initiated preliminary inves-
tigation on most of the deals 
in Brussels’ letter, prosecu-
tor general Boris Velchev 
pointed out. When the pro-
cedure was completed in 
late May the regional forest 
directorates were ordered to 
cancel the deals. Unfortu-
nately the Bulgaria law does 
not provide for automatic 
revocation of such contracts, 
Velchev explained.

Liquidation
Crisis sinks 
Ever Invest 
mutual fund
Ever Invest, the mutual fund 
of Ever asset management 
company, will be liquidated. 
The decision was taken by 
Financial Supervision Com-
mission deputy chairwoman 
Ralitsa Agayn on the request 
of the liquidator. The time 
is not good for such type 
of business and the tough 
situation made us return our 
licence, Ever’s Plamen Pey-
chev told the Pari daily. In 
his words, the fund did not 
have clients, nor income. 
Ever was given permission 
to manage a mutual fund 
in December 2008, at the 
onset of the financial crisis 
that put on hold hundreds 
of projects worldwide. Ever 
is the third victim of the 
shortage of fresh resources. 
Zagora Finacorp launched 
a liquidation procedure in 
April 2009. A month later, 
in May, Europe Invest failed 
to pay the BGN 300,000 
capital required by the law 
and was not given a licence 
to operate.

Cover story

Drafting of new radio 
and television law to 
begin in March

By this year’s end the media 
business in Bulgaria will be 
regulated by an entirely new 
law. The aim is to harmonise 
the legislation with the Eu-
ropean directives on audio-
visual services.

Patches
The radio and television law 
has been amended so many 
times that the numerous 
patches have put the sector 
back to the start position. 
A working group will be 
formed by March to start 
drafting a new media law, so 

that it can be adopted by the 
end of the year. We will hear 
the requirements and propos-
als of businesses in the sector, 
the chairwoman of the parlia-
mentary media committee, 
Daniela Petrova, told the Pari 
daily. It still remains unclear, 
however, if the public media 
will be transformed and how 
they will be financed, what 
the future of the regulatory 
bodies will be and how the 
issues about the digitalisation 
of television broadcasting 
will be resolved.

Response
The latest legal amendments, 
which were only passed last 
week, revoked a much-de-
bated provision that banned 

Media business: back to start position

 ▶Trakia will not repeat lyulin’s problems, Road Infrastructure Agency chairman Bozhidar 
Yotov is adamant    photo emilia kostadinova

persons dealing with adver-
tising from having equity in 
media. That requirement has 
prevented substantial invest-
ment in the electronic media 

for the past 13 years. More-
over, companies have been 
able to legally circumvent it 
by means of offshore firms or 
subsidiaries. I bet there is not 
such a provision in any other 
legislation, advertising mogul 
Krasimir Gergov told the Pari 
daily. I have no plans to be-
come a media owner, so you 
cannot say the amendment 
favours me, he added.

The main aim of the law 
is to back lawful businesses, 
Daniela Petrova pointed out. 
The market has changed since 
the law was drafted in 1998; 
it should regulate the public 
relations, not distort them, 
the CEO of the Association of 
Bulgarian Broadcasters, Gri-
sha Kamburov, underscored.

 ▶Krasimir gergov

pared with a BGN 5.4 million 
profit for 2008. Trace’s profit 
increased 24.3% to BGN 5.55 
million. Moststroy logged a 
53-percent year-on-year de-
crease to BGN 67,000.

151.5
▶ million leva total sales 
were reported by the listed 
road building companies
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Двоен ръст в продажбите на 
инфраструктурното Трейс 
Груп Холд АД помогна 
на сектора да отчете 7.3% 
повече продажби за мина-
лата година. Това показва 
анализ на в. Пари върху 
неконсолидираните отчети 
на трите пътни компании, 
чиито акции се търгуват на 
фондовата борса.

През 2009 г. Холдинг Пъ-
тища АД, Мостстрой АД и 
Трейс отчитат общи продаж-
би от 151.5 млн. лв.  спрямо 
141.2 млн. лв. през 2008 г.

Принос
От трите холдинга един-
ствено Трейс е реализирало 
ръст на продажбите си през 
миналата година. Показа-

телят при дружеството се 
увеличава със 105.4% до 
87.4 млн. лв. Компанията 
отчита постоянни ръстове 
на основните си финанси 
през отделните тримесечия 
на миналата година. Най-
силно повишение има през 
третото тримесечие, кога-
то продажбите нараснаха 
с 286%. Като абсолютна 
стойност най-голям обем 
продажби имаше в периода 
октомври - декември, кога-
то показателят надхвърли 
41 млн. лв.

При Холдинг Пътища 
спадът в продажбите през 
2009 г. е 28.1% на годишна 
база до 54.5 млн. лв. Ком-
панията отчете най-силен 
ръст в показателя си през 

второто тримесечие - 605%. 
Като абсолютна стойност 
обаче продажбите са най-
големи в периода октомври 
- декември - 26.2 млн. лв.

Най-силен спад през мина-
лата година имат продажби-
те на Мостстрой АД, които 
се свиват с 57.9% до 9.6 млн. 
лв. На тримесечна база най-
силен ръст показателят отче-
те през второто тримесечие, 
когато нарасна със 723%. 
В периода юли - септем-
ври продажбите достигнаха 
най-високата си абсолютна 
стойност - 3.8 млн. лв. Ос-
новната причина за спада на 
приходите и печалбата ни е 
липсата на търгове и обекти, 
по които да работим, каза 
за в. Пари Румен Йовчев, 

зам.-председател на УС и 
изпълнителен директор на 
Мостстрой АД.

Печалба
Трите пътни холдинга са 
реализирали обща печалба 
от 1.8 млн. лв. през 2009 г., 
което е спад от 82.2% на го-
дишна база. В основата на 
понижението е неконсоли-
дираната загуба на Холдинг 
Пътища АД. Отрицателни-
ят резултат на дружеството 
през миналата година е 3.8 
млн. лв. спрямо печалба от 
5.4 млн. лв. за 2008 г.

Положителният резултат 
на Трейс нараства с 24.3% и 
през миналата година дос-
тига 5.55 млн. лв. Печалба-
та на Мостстрой за 2009 г. 
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Ново търгово 
към 
Балкан АД 
Напредък холдинг АД, 
което е мажоритарен 
собственик на ловешкия 
завод Балкан АД, 
коригира търговото 
си предложение към 
останалите акционери, 

съобщиха от компанията 
чрез БФБ. Новата цена, 
която предлага холдингът, 
е 11.57 лв. за акция, което 
е с 1.76% над предишната 
стойност. В средата на 
януари КФН наложи 
временна забрана на 
търговото. Новата цена, 
на която мажоритарят 
предлага да изкупи 

книжата от малките 
акционери, е с 10.2% над 
стойността на затваряне в 
последната сесия. Вчера 
книжата на Балкан АД 
се понижиха с 0.01% 
до 10.499 лв. за акция. 
При успех на търговото 
Напредък холдинг ще 
отпише Балкан АД от 
публичния регистър.

Промяна

През 2009 г. трите дружества са реализирали с 82% по-малка печалба

Трейс дърпа резултатите 
на пътните холдинги нагоре

За 2010 г. сме 
оптимисти, 
защото търго-

вете тръгнаха

румен Йовчев, 
зам.-председател на УС и 
изпълнителен директор на 
Мостстрой АД

Няма проекти и се 
забавят плащания
Основната причина за 
спада на приходите и 
печалбата е липсата на 
търгове и обекти, по които 
да работим. Забавените, 
или по-точно спрени 
плащания за дълъг период 
също оказаха натиск.

За 2010 г. сме оптими-
сти, защото търговете 
тръгнаха. Днес се отва-
рят офертите за лот 2 
на магистрала Тракия, а 
по-нататък очакваме лот 
3 и лот 4. Магистрала 
Марица също ще тръгне 
след средата на годината 
и както обеща премиерът, 
за нея ще има средства. 
Там имаме довършителни 
работи за около 2 млн. лв. 
Освен това продължават 

Потен
циалът на 
дружества-

та да генерират 
проекти ще бъде 
в основата на бор-
совото представя-
не на акциите им

Константин Абрашев,
БенчМарк Асет Мениджмънт

Проблемът идва от 
липсата на нови поръчки
Пълната картина при 
инфраструктурните 
компании ще стане ясна 
с излизането на консо-
лидираните резултати, 
защото основната дей-
ност се осъществява от 
дъщерните дружества. 
В рамките на годината 
при Мостстрой АД и 
Холдинг Пътища АД 
имаше преструктури-
рания в активите, които 
намериха отражение в 
числата, публикувани от 
тези компании. 

Като цяло компании
те имат поръчки 
за изпълнение, но 
основният проблем 
идва от печеленето на 
нови, които да павират 
едно по-добро бъдеще. 
Държавата в лицето 
на правителството 
пое ангажимент за 
сериозни инвестиции в 
пътното строителство, 
което дава най-малкото 
отлична възможност на 
българските компании 
да гарантират приходи-

офертите за следващите 
етапи на метрото, като до 
2 седмици трябва да се 
подаде документацията.

те си не само за 2010 г., 
но и след това. Имен-
но потенциалът на 
отделните компании да 
генерират поръчки ще 
бъде в основата и на 
борсовото представяне 
на акциите им.
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През 2009 г. трите дружества са реализирали с 82% по-малка печалба

Трейс дърпа резултатите 
на пътните холдинги нагоре

Кризата погълна взаимния 
фонд Евър Инвест
Портфолио 
мениджъри очакват 
още случаи на 
върнати лицензии

Взаимният фонд Евър Ин-
вест на управляващото дру-
жество Евър управление на 
активи ще бъде ликвидиран. 
Решението е взето от зам.-
преседателя на Комисията 
за финансов надзор Ралица 
Агайн. Причината за това 
е подаденото заявление от 
ликвидатора на фонда Кон-
стантин Василев за отпис-
ване на колективната схема 
от публичния регистър.  

Причини
Mоментът не е подходящ 
за развиване на такъв тип 
дейност, a тежката ситуа-
ция наложи връщането на 
лиценза, каза за в. Пари 
Пламен Пейчев, инвес-
тиционен консултант на 
Евър Управление на ак-
тиви. По думите му фон-
дът не е имал клиенти и 
в него не са постъпвали 
средства. 

Управляващото дружество 
Евър управление на активи 
е вписано в Търговския 
регистър на 26 октомври 
2007 г. На 23 декември 2008 
г. КФН му дава разрешение 
за организиране и упра-
вление на договорен фонд 
Евър Инвест. Това съвпада 
с началото на финансовата 
криза, която замрази стоти-
ци проекти в цял свят. 

Жертви
Фондът на Евър става по-
редната жертва на липсата 
на свежи ресурси у нас. 
През април миналата го-
дина ликвидация обяви и 
Загора Финакорп балан-
сиран фонд на хасковското 

управляващо дружество 
Загора Асет Мениджмънт. 
Към 31 март 2009 г. друже-
ството управляваше активи 
на стойност 598.4 хил. лв. 
Тогава Загора Финакорп 
балансиран фонд имаше 
около 30 клиенти, на които 
беше предложено да им се 
върнат парите или те да бъ-
дат прехвърлени на инди-
видуално управление към 
инвестиционния посред-
ник Загора Финакорп.

През май 2009 г. про-
блеми имаше с още едно 
управляващо дружество. 
Юръп инвест не успя в 
изисквания от закона срок 
да внесе целия си капитал 
от 300 хил. лв. В резултат 
надзорът не му даде лиценз. 
Основен акционер в Юръп 
инвест беше собственикът 
на инвестиционния посред-
ник Глобал маркетс - Павел 
Кочалка. 

Прогнози
През тази година е въз-
можно да има и други слу-
чаи на върнати лицензи от 
управляващи дружества и 
инвестиционни посредни-
ци, прогнозират портфолио 
мениджъри, до които се 
допита в. Пари. 

Според Гено Тонев, ин-
вестиционен консултант в 
Юг Маркет Асет Менидж-
мънт, в момента трудно се 
събират пари и въпреки че 
фондовете в България не 
са много, положението е 
тежко. 

Проблеми с връщане на 
лицензи очаква и изпълни-
телният директор на Бенч-
Марк Асет Мениджмънт 
Петко Вълков. По думите 
му обаче  проблеми с об-
ратните изкупувания през 
2010 г. няма да има. 

Магдалена Иванова

312
▶ акции на Трейс смени-
ха собственика си по 
време на вчерашната 
сесия

27
▶ хил. лв. достигна 
оборотът по позици-
ята на Холдинг Пъти-
ща АД

дискусия
Â. Ïàðè îòêðèâà äèñêóñèÿ

  

çà ïåðñïåêòèâèòå ïðåä 

áúëãàðñêèÿ êàïèòàëîâ ïàçàð. 

Î÷àêâàéòå ìíåíèÿòà íà 

èíâåñòèòîðè, àíàëèçàòîðè è 

èêîíîìèñòè êàêâî òðÿáâà 

äà ñå ïðîìåíè, çà äà ñå 

âúðíå Áúëãàðñêàòà ôîíäîâà 

áîðñà êúì ðàñòåæ.

Забраната Сребърният 
фонд да инвестира на БФБ 
е репресия към пазара

Няма ин-
дикации, 

че ще се изпълни 
намерението да 
се листват дяло-
ве от държавни 
енергийни ком-
пании

Николай Ялъмов,   
председател на СД, финансова 
група Капман АД1 За да тръгне Българ-

ската фондова бор-
са нагоре, най-напред 

трябва да отмине финан-
совата криза. Всеки пуб-
личен пазар е отражение 
на финансовата ситуация 
в дадена държава и зато-
ва първо трябва да отмине 
кризата.

2В икономическата 
стратегия на новото 
правителство пише, 

че миноритарни дялове 
средно от 15% на държав-
ни компании в енергий-
ния сектор ще бъдат при-
ватизирани през борсата. 
Ако се случи, това ще до-
несе чувствително пови-
шение на ликвидността. 
Най-малко защото към те-
зи акции ще има интерес 
от чуждест ранни инвести-
тори. Засега няма индика-
ции, че това намерение ще 
се изпълни. Има само ня-
какви изявления, но дейст-
вия няма. Според мен дял 
от 15% е добре като за на-
чало, за да се предизвика 
интерес.

3Всички пазарни 
участници от дъл-
го време настояваме 

да се позволи активите на 
Сребърния фонд да се ин-
вестират и на БФБ. Спо-
ред нас това е задължи-
телно. Самият начин, по 
който са формирани из-
искванията да не се инве-
стира на БФБ, си е нещо 
като репресия към пазара. 
В повечето държави Сре-
бърният фонд има право 
да влага в местни активи. 
На ниво асоциации - БА-
ЛИП и БАУД, винаги сме 
настоявали това да се про-
мени и това е официална-

сии и става неприятно.

5Не мисля, че пред-
ното ръководство 
на БФБ е направило 

или не нещо фундамен-
тално грешно. Но те не 
успяха да правят нещата 
рамо до рамо в професио-
налната общност с КФН 
и Централния депозитар. 
На новия съвет на дирек-
торите пожелавам да не 
прави нещата по този на-
чин, защото това не е гра-
дивно. Присъствието на 
председателя на БАЛИП 
в новото ръководство на 
борсата дава надежда, че 
промените ще са към до-
бро. На борсата се купу-
ват и продават акции и не 
съветът на директорите 
определя какви са цените. 
Новото ръководство може 
да работи за подобряване 
на инфраструктурата, за 
по-лесен достъп на чужди 
играчи. Чуждите инвес-
титори гарантират по-го-
ляма ликвидност заради 
обема. 

6 За приватизация-
та на БФБ само слу-
шаме. Може би не 

трябва да се уповаваме на 
някоя изпусната реплика 
в медиите от Симеон Дян-
ков или някой друг, а да се 
работи със стратегия и яс-
ни визии. Подобна страте-
гия не съм видял. Надявам 
се, ако я има, тази идея да 
е консултирана или спо-
делена с професионална-
та общност. Тогава ще си 
кажа мнението. Не трябва 
да се създава предпостав-
ка бъдещият собственик 
да минимализира ролята 
на пазара. Защото го има и 
този вариант.

та позиция на бизнеса. 

4 Привърженик съм 
на идеята да има 
ограничение кол-

ко процента от активите 
на пенсионните фондо-
ве да се влагат в българ-
ски акции, тъй като този 
пазар не може да се гледа 
самоцелно. Тези фондове 
имат много дългосрочни 
инвеститори, които тряб-
ва да поемат малък риск. 
Ако ги натоварим с го-
лям риск и им дадем та-
зи възможност, това не е 
здравословно за цялата 
пенсионна система. Рис-
кът не е само с положите-
лен знак. Ако няма огра-
ничения за влагане в ри-
скови инструменти, тряб-
ва да се зададе въпросът 
какво става, ако активите 
на един пенсионен фонд 
са в акции и те спаднат 
със 70%. В същото време 
трябва да се плащат пен-
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Книжата на строителните 
компании се понижиха
Капитализацията на 
Мостстрой спадна с 
9.15%

Книжата и на трите пътни 
холдинга отчетоха спад по 
време на вчерашната сесия 
на фондовата борса. Песи-
мизмът взе победа при дя-
ловете на Мостстрой, които 
се понижиха с 9.15%. По 
позицията на компанията, 
която е част от базата на 
BG40, бяха прехвърлени 
192 лота, а цената на затва-
ряне се стопи до 3.407 лв. 
за акция.

Сините чипове Трейс 
Груп и Холдинг Пътища 

АД затвориха сесията със 
спад над този на бенчмар-
ка Sofix. При Трейс бяха 
прехвърлени 312 лота, а 
цената на затваряне се по-
нижи до 68.71 лв. за акция. 
Капитализацията се стопи 
с 1.84%. По позицията на 
Холдинг Пътища минаха 
9869 книжа,  които претър-
пяха отрицателна корекция 
от 3.55% до 2.72 лв. за 
акция.

Най-много пари бяха из-
харчени за сделки с акциите 
на Холдинг Пътища - 27 
хил. лв. Оборотът при Трейс 
беше 21.8 хил. лв., а за кни-
жата на Мостстрой бяха 
отделени 689 лв.

е 67 хил. лв., което е 53% 
спад на годишна база.

Мениджъри и професио-
нални инвеститори са оп-
тимисти за сектора през 
2010 г. Очакванията за 2010 
г. са по-добри, защото ще 
има търгове за магистра-
лите Тракия и Марица, а 
продължава и строежът на 
метрото, коментира Румен 
Йовчев. Според Константин 
Абрашев от БенчМарк Асет 
Мениджмънт ангажимен-
тите на държавата за сери-
озни инвестиции в пътното 
строителство дава отлична 
възможност на български-
те компании да гарантират 
приходите си не само за 
2010 г., но и след това.

Атанас Христов

Две нови 
схеми излизат 
на борсата
Българската фондова 
борса допусна два нови 
фонда до търговия на 
пазара на колективни 
инвестиционни 
схеми. Това са ДФ 
Ултима Дивидент и 

ДФ Ултима BG 30 
на управляващото 
дружество Ултима 
Капитал Мениджмънт. 
Предлагането на 
дяловете от фондовете 
ще започне на 12 
февруари 2010 г. 
на цена от 10 хил. 
лв. за брой. Ултима 
дивидент инвестира 

основно на развитите 
световни пазари само 
в компании, които 
непрекъснато са давали 
дивидент в последните 
пет години. Ултима 
BG30 инвестира 
минимум 70% от 
активите си в компании 
от равнопретегления 
индекс BGTR30. 

Дебют

ХОЛДИНГ ПЪТИЩА АД

ТРЕЙС ГРУП ХОЛД АД

МОСТСТРОЙ АД

75 845

54 507

95 585

63 862

5444

-3826

42 539

87 387

44 335

88 995

4468
5553

22 771

9580

23 680

10 304

143
67

1818

13 653

26 207

3857

16 884
15 227

27 894

-1481

1656

-5169

1168

3229
8863

34 232

41 063

3619
9165

34 613

41 598

147 694 2306 2406

391

3217

3779

2193
563

3388

3985

2368

-208 -201

464
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-28.13%

+605.67% +337.75%
+211.82%

+174.48% +153.25%

+722.76% +501.78%

-3.37%

-412.14%

-41.97% -40.58%

-97.41%

+372.11%

+286.23% +277.67% +232.28%

+83.19%
+122.60%

+19.96% +20.18% +4.34%

+17.47% +17.62%
+330.85%

-33.19% -170.28%

-57.93% -56.49% -53.15%

+105.43% +100.73% +24.28%

+91.95%
-9.81%+6.42%

2008 г.

2009 г.

Q1 2009 г.

Q2 2009 г.

Q3 2009 г.

Q4 2009 г.

Изменение на неконсолидираните резултати
Данните са в хил. лв.

Продажби Оборот Печалба
Продажби Оборот Печалба
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Единната валута 
продължава падането си

Валута на деня

0.55 
 ▶процента до 1.3825 EUR/

USD поевтиня еврото по 
време на вчерашната сесия 
на валутните пазари

Промяна
CHF

+0.33%
Франкът смени посоката

GBP

+0.36%
Лирата и днес си добави стойност

RUB

+0.42%
Рублата отново е победител

Европейската цен-
трална банка запази 
основната лихва в евро-
зоната без промяна след 
вчерашното си редовно 
заседание на рекордно 
ниското ниво от 1%. Ре-
шението беше очаквано 
от пазара, като внимание-
то беше насочено главно 
към пресконференцията 
на президента на банката 
Жан-Клод Трише. В 
изявление пред медиите 
той акцентира върху 
влошената финансова 
ситуация, в която се на-
мира Гърция в момента. 

Това е една от основните 
причини за продължи-
телното поевтиняване на 
еврото през последните 
няколко седмици, което 
непосредствено след 
данните се търгуваше на 
нива от 1.3820 EUR/
USD. Подобно на ЕЦБ и 
Bank of England остави 
непроменено лихвеното 
равнище в страната.

Силата на долара беше 
очевидна въпреки разо-
чароващите данни за щат-
ската икономика -  помо-
щите за безработни отново 

растат с притеснителни 
темпове, а разходите за 
труд се свиват по-силно от 
очакваното. Тези новини 
за пореден път доказват, 
че пазарът на труда в 
САЩ изпитва сериозни 
проблеми и потреблението 
няма да бъде желаният 
двигател за растеж. Ръстът 
на долара се дължи не тол-
кова на добри новини за 
САЩ, колкото на фискал-
ните проблеми в Гърция и 
спекулациите, че съдбата 
на Португалия, Испания, 
Италия и Ирландия е 
подобна.

коментар
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Промяна
китай 
повишава курса 
на юана   

 ▶Китай може да повиши 
курса на юана през март, 
за да овладее инфлация
та в страната. Освен 
това Пекин ще се стреми 
да отговори на нараст
ващия международен 
натиск. това е заявил 
китайският икономист 
Джан Мин, цитиран от 
Bloomberg. износът на 
Китай се повиши със 17.7% 
през декември на годиш
на база, което е сигнал, че 
китайската икономика 
отново е на път да влезе 
в зоната на прегряване.

иво Георгиев,
Елана

Силата на 
долара беше 

очевидна въпреки 
разочароващите 
данни за щатската 
икономика

Валута Код За  Стойност 
Currency Code For Rate 
Австралийски долар AUD 1 1,2644
Бразилски реал BRL 10 7,7382
Канадски долар CAD 1 1,3241
Швейцарски франк CHF 1 1,3248
Китайски ренминби юан CNY 10 2,0272
Чешка крона CZK 100 7,5544
Датска крона DKK 10 2,6280
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2502
Хонконгски долар HKD 10 1,7820
Хърватска куна HRK 10 2,6818
Унгарски форинт HUF 1000 7,2710
Индонезийска рупия IDR 10000 1,4825
Исландска крона ISK 100 3,0119
Японска йена JPY 100 6,7442
Южнокорейски вон KRW 1000 1,5203
Литовски литаc LTL 10 1,2179
Латвийски лат LVL 1 5,6645
Мексиканско песо MXN 10 2,7605
Малайзийски рингит MYR 10 1,0905
Норвежка крона NOK 10 4,1135
Новозеландски долар NZD 10 2,4047
Филипинско песо PHP 100 9,9854
Полска злота PLN 10 3,0035
Нова румънска лея RON 10 4,8614
Руска рубла RUB 100 4,7382
Шведска крона SEK 10 4,6552
Сингапурски долар SGD 10 1,9333
Словашка крона SKK 100 9,8964
Тайландски бат THB 100 4,1997
Нова турска лира TRY 1 9,4325
Щатски долар USD 1 1,3840
Южноафрикански ранд ZAR 10 1,8449

За 1 AUD CAD CHF BRL CZK DKK EEK GBP HUF JPY NOK NZD PLN SEK TRY USD EUR

AUD * 1,06973 1,07052 0,61036 0,06021 0,21124 0,10051 1,80117 0,03644 0,01251 0,19251 7,91087 0,39042 0,15520 7,58429 1,13570 1,57260

CAD 0,93482 * 1,00074 0,57058 0,05628 0,19747 0,09396 1,68377 0,03406 0,01170 0,17996 7,39522 0,36497 0,14508 7,08993 1,06167 1,47010

CHF 0,93412 0,99926 * 0,57015 0,05624 0,19732 0,09389 1,68251 0,03404 0,01169 0,17983 7,38972 0,36470 0,14497 7,08466 1,06088 1,46900

BRL 1,63837 1,75261 1,75391 * 0,09864 0,34609 0,16467 2,95098 0,05970 0,02050 0,31540 12,96092 0,63965 0,25427 12,42586 1,86070 2,57650

CZK 16,60942 17,76756 17,78078 10,13778 * 3,50859 1,66937 29,91642 0,60519 0,20783 3,19746 131,39495 6,48462 2,57772 125,97070 18,86333 26,12001

DKK 4,73394 5,06402 5,06779 2,88942 0,28502 * 0,47580 8,52663 0,17249 0,05923 0,91132 37,44955 1,84821 0,73469 35,90355 5,37634 7,44460

EEK 9,94952 10,64328 10,65120 6,07282 0,59903 2,10174 * 17,92080 0,36253 0,12450 1,91537 78,70936 3,88447 1,54413 75,46008 11,29968 15,64664

GBP 0,55519 0,59391 0,59435 0,33887 0,03343 0,11728 0,05580 * 0,02023 0,00695 0,10688 4,39207 0,21676 0,08616 4,21075 0,63053 0,87310

RUB 274,44953 293,58634 293,80481 167,51398 16,52373 57,97492 27,58420 494,33090 * 3,43412 52,83389 2171,13457 107,15004 42,59353 2081,50579 311,69261 431,60002

JPY 79,91839 85,49094 85,55456 48,77927 4,81163 16,88202 8,03239 143,94679 2,91195 * 15,38498 632,22401 31,20158 12,40303 606,12453 90,76340 125,67986

NOK 5,19457 5,55678 5,56092 3,17058 0,31275 1,09731 0,52209 9,35632 0,18927 0,06500 * 41,09360 2,02806 0,80618 39,39717 5,89948 8,16900

NZD 0,12641 0,13522 0,13532 0,07716 0,00761 0,02670 0,01270 0,22768 0,00461 0,00158 0,02433 * 0,04935 0,01962 0,95872 0,14356 0,19879

PLN 2,56136 2,73996 2,74199 1,56336 0,15421 0,54106 0,25744 4,61345 0,09333 0,03205 0,49308 20,26256 * 0,39751 19,42608 2,90894 4,02800

SEK 6,44346 6,89274 6,89787 3,93285 0,38794 1,36112 0,64761 11,60577 0,23478 0,08063 1,24042 50,97334 2,51564 * 48,86906 7,31784 10,13299

TRY 0,13185 0,14105 0,14115 0,08048 0,00794 0,02785 0,01325 0,23749 0,00480 0,00165 0,02538 1,04306 0,05148 0,02046 * 0,14974 0,20735

USD 0,88051 0,94191 0,94261 0,53743 0,05301 0,18600 0,08850 1,58596 0,03208 0,01102 0,16951 6,96563 0,34377 0,13665 6,67807 * 1,38470

EUR 0,63589 0,68023 0,68073 0,38812 0,03828 0,13433 0,06391 1,14534 0,02317 0,00796 0,12241 5,03043 0,24826 0,09869 4,82277 0,72218 *

▶ курсове за 
митнически  
оценки

▶ Европейски валути според националните банки

Валутният курс за митнически цели е 
курсът на БНБ определен в предпоследната 
сряда от месеца и публикуван този или 
на следващия ден, който се използва през 
следващия календарен месец, освен ако не 
бъде заменен от курса определен по чл. 91 от 
ППЗМ. Курсовете сa валидни до 24.00 часа на 
28.02.2010.

 Беларуска 
USD 2889 BYR
EUR 3995,32 BYR
GBP 4578,33 BYR
RUB 1,044 BYR
 Естонска 
USD 11,303 EEK
EUR 15,647 EEK
CHF 10,643 EEK
GBP 17,903 EEK
DKK 2,1019 EEK
 Латвийска 
USD 0,5125 LVL
EUR 0,709 LVL
CHF 0,4829 LVL
GBP 0,8125 LVL
BGN 0,36 LVL

 Литовска 
USD 2,4706 LTL
EUR 3,4528 LTL
CHF 2,3414 LTL
GBP 3,9613 LTL
 Молдовска 
USD 12,8375 MDL
EUR 17,755 MDL
GBP 20,2548 MDL
RUB 0,4238 MDL
 Руска 
USD 30,1474 RUB
EUR 41,7239 RUB
CHF 28,4086 RUB
GBP 47,7968 RUB
UAH 3,7512 RUB
BYR 1,044 RUB

 Украинска 
USD 8,0375 UAH
EUR 11,1171 UAH
CHF 7,5728 UAH
GBP 12,7418 UAH
RUB 0,2666 UAH
 Грузинска 
USD 1,7235 GEL
EUR 2,3835 GEL
CHF 1,623 GEL
GBP 2,737 GEL
 Полска 
USD 2,921 PLN
EUR 4,025 PLN
CHF 2,7376 PLN
GBP 4,6066 PLN
CZK 0,1541 PLN

 Казахстан 
USD 147,825 KZT
EUR 204,4648 KZT
JPY 1,6317 KZT
GBP 234,3461 KZT
RUB 4,9038 KZT
 Унгарска 
USD 197,01 HUF
EUR 272,78 HUF
CHF 185,53 HUF
GBP 312,06 HUF
CZK 10,44 HUF
 Чешка 
USD 18,862 CZK
EUR 26,12 CZK
CHF 17,781 CZK
GBP 29,912 CZK

HUF 9,582 CZK
 Азербайджан 
USD 0,8051 AZN
EUR 1,1136 AZN
GBP 1,276 AZN
 Македонска 
USD 44,0809 MKD
EUR 61,3136 MKD
GBP 91,4719 MKD
 Хърватска 
USD 5,280261 HRK
EUR 7,315274 HRK
CHF 4,979087 HRK
GBP 8,373711 HRK
PLN 1,81773 HRK
JPY 5,8426 HRK
TRY 3,5309 HRK

 Албанска 
USD 100,082 ALL
EUR 138,681 ALL
GBP 158,9484 ALL
 Румънска 
USD 2,9853 RON
EUR 4,129 RON
CHF 2,8131 RON
GBP 4,7322 RON
JPY 3,2935 RON
 Турска 
USD 1,4984 TRY
EUR 2,0733 TRY
CHF 1,4118 TRY
GBP 2,376 TRY
JPY 1,65471 TRY
RUB 0,0497 TRY

▶ Преизчислени курсове за 5.02.2010

Валута Код За  Стойност Разлика
Currency Code For Rate Difference
ЕВРо EUR 1 1,96 0
АВСТРАЛИйСКИ ДоЛАР AUD 1 1,24369 0,00260
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 7,59103 -0,03315
КАНАДСКИ ДоЛАР CAD 1 1,33041 0,01175
ШВЕйцАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,33140 0,00433
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,06896 0,02018
ЧЕШКА КРоНА CZK 100 7,48786 -0,02763
ДАТСКА КРоНА DKK 10 2,62718 0,00014
ЕСТоНСКА КРоНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,24010 0,00793
ХоНКоНгСКИ ДоЛАР HKD 10 1,81797 0,01669
ХъРВАТСКА КУНА HRK 10 2,67153 -0,00110
УНгАРСКИ ФоРИНТ HUF 1000 7,17472 -0,06856
ИНДоНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,51117 0,00523
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,05365 0,01150
ИСЛАНДСКА КРоНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПоНСКА йЕНА JPY 100 1,55620 0,01290
ЮжНоКоРЕйСКИ ВоН KRW 1000 1,22701 0,00764
ЛИТоВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,75819 -0,00077
МЕКСИКАНСКо ПЕСо MXN 10 1,08839 0,00251
МАЛАйЗИйСКИ РИНгИТ MYR 10 4,12875 0,01459
НоРВЕжКА КРоНА NOK 10 2,39421 -0,00088
НоВоЗЕЛАНДСКИ ДоЛАР NZD 10 9,83867 -0,10960
ФИЛИПИНСКо ПЕСо PHP 100 3,05861 0,02415
ПоЛСКА ЗЛоТА PLN 10 4,85559 -0,05522
НоВА РУМъНСКА ЛЕЯ RON 10 4,74141 -0,02833
РУСКА РУБЛА RUB 100 4,69193 0,01962
ШВЕДСКА КРоНА SEK 10 1,93016 -0,00516
СИНгАПУРСКИ ДоЛАР SGD 10 9,98025 0,05369
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,26981 0,03605
НоВА ТУРСКА ЛИРА TRY 10 9,43251 0,00273
ЩАТСКИ ДоЛАР USD 1 1,41246 0,01384
ЮжНоАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 1,86662 -0,00714
ЗЛАТо (1 ТРой УНцИЯ) XAU 1 1557,35000 -4,55000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 5.02.2010 година. Тези курсове се 
основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕцБ за съответния ден, и се 
прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

ВАЛУТА Код Купува Продава  Hай-висока Hай-ниска
Currency Code Buy Sell High Low
ЩАТСКИ ДоЛАР USD 1,3833 1,3834 1,3903 1,3823
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,87259 0,8728 0,8759 0,87161
ЯПоНСКА йЕНА JPY 125,4 125,43 126,47 125,17
ШВЕйцАРСКИ ФРАНК CHF 1,4681 1,4684 1,4722 1,4681
НоРВЕжКА КРоНА NOK 8,1715 8,1748 8,1871 8,1482
ШВЕДСКА КРоНА SEK 10,1476 10,1512 10,1569 10,0872
КАНАДСКИ ДоЛАР CAD 1,4707 1,4714 1,4771 1,4694
АВСТРАЛИйСКИ ДоЛАР AUD 1,5722 1,5728 1,5822 1,5713
УНгАРСКИ ФоРИНТ HUF 272,58 272,9 273,22 271,15
ЧЕШКА КРоНА CZK 26,132 26,153 26,149 25,983
РУСКА РУБЛА RUB 41,7173 41,7304 41,7817 41,5692
ПоЛСКА ЗЛоТА PLN 4,0399 4,0418 4,0437 4,0011

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 4.02.2010 г.

 ▶ решенията на две от водещите централни банки 
да запазят лихвите бяха очаквани

EUR/USD
Долара за евро

1,2000

1,2875

1,3750

1,4625

1,5500

4.02.1024.11.0914.09.093.07.0923.04.094.02.09

1.38
-0.44%

USD/BGN
Лева за долар

1,2

1,3

1,4

1,5

1,6

4.02.1025.11.0915.09.096.07.0924.04.094.02.09

1.41
+0.46%
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Индексите последваха 
спада на световните пазари

Санкция 
Второ наказание 
за два дни  
отнесе Биочек 
За два дни МДКЦ Биочек 
отнесе две наказания от Ко-
мисията за финансов надзор. 
В сряда Ралица Агайн-Гури, 
заместник-председател на 
КФН, ръководещ управле-
ние Надзор на инвестици-
онната дейност, задължи 
публичното дружество да 
насрочи заседание, на което 
да бъде взето решение за 
назначаване по трудов до-
говор на директор за връзки 
с инвеститорите. По данни 
на КФН до този момент 
документално потвържде-
ние, че такъв директор има, 
не е било показано. Два дни 
по-рано Ралица Агайн-Гури 
задължи с друга заповед 
Биочек да представи по 
електронен път отчет за 
третото тримесечие на 2009 
г. В началото на седмицата за 
компаниите от БФБ изтече 
срокът, в който трябва да 
предоставят отчетите си за 
четвъртото тримесечие на 
миналата година. Медицин-
ският център дебютира на 
борсата чрез първично пуб-
лично предлагане на акции 
в началото на ноември 2008 
г.  В публичната история 
на компанията има едва 5 
сделки. Последната е от 23 
януари 2009 г., когато през 
БФБ преминават 100 акции 
на цена от 2 лв. за брой.  
А. Христов | pari.bg

Борсов коментар

Индексите на 
Българската фондова 
борса последваха 
настроенията на 
световните капиталови 
пазари и отчетоха 
спад. Това е първото 
понижение на индекса 
на сините чипове Sofix 
след седем поредни 
положителни сесии. 
Вчера водещият 
показател приключи 
търговията със загуба 
от 0.79% до 441.37 
пункта. Следваше го 
равнопретегленият 
BGTR30 с понижение 
от 0.47% до 338.32 
базисни точки. При 
широкия индекс BG40 
спадът беше от 0.07% до 
119.73 пункта. В обратна 
посока се движеше 
имотният индикатор 
BGREIT, който навакса 
още 0.33% до 46.18 
точки. 

Общият дневен 
оборот на борсата вчера 
достигна 1.38 млн. лв. 
Близо 25% от него са 
от сделки с акции на 
Индустриален холдинг 

България. Обект на 
покупко-продажба 
бяха 206 846 лота на 
дружеството на единична 
цена от 1.70 лв. На 
интерес се радваха и 
правата от увеличението 
на капитала на Енемона. 
Бяха изтъргувани  
219 624 броя от тях, като 
цената им се движеше 
в диапазона от 0.011 до 

Близо 25% 
от оборота са 

от сделки с акции 
на Индустриален 
холдинг България

Написаното не е препоръка за 
покупка или продажба на акции.

Промяна
Три компании 
слизат  
от борсата    
БФБ спира търговията с 
акции на Оптела лазерни 
технологии АД, ЗММ 
Металик АД и Корпорация 
Унимаш АД от 8 февруари 
2010 г. Компаниите участват 
в сливане, като приемаща 
компания е Оптела лазерни 
технологии АД. В сливането 
участват и три непублични 
компании. След като про-
цедурата приключи, новата 
обединена компания Оптела 
лазерни технологии АД ще 
има вече капитал от 26 803 
410 акции. В момента той е 
9 281 993 броя ценни книжа. 
Сегашните 8 364 690  
акции на ЗММ Металик 
АД ще се конвертират при 
съотношение 0.974 към 1 в 
8 231 814 книжа на Оптела 
лазерни технологии АД. Ка-
питалът от 3 506 215 акции 
на Корпорация Унимаш АД 
ще бъде преобразуван при 
съотношение 1.475 към 1 в 
450 601 акции на Оптела ла-
зерни технологии АД. След 
сливането големите акцио-
нери в новата обединена ком-
пания ще разпределят дела 
си по следния начин - КТИ 
Съединение АД ще има 15.7 
млн. акции, Индустриален 
капитал холдинг АД ще има 
1.54 млн. акции, а Обединена 
търговска компания Орфей 
АД ще има 1.1 млн. акции. 
А. Христов | pari.bg

0.020 лв. Две права дават 
възможност да се запише 
една акция с емисионна 
цена от 9.92 лв.  

На фона на вчерашния 
песимизъм само 
с три изтъргувани 
акции Метизи АД 
застана начело на 
оределите редици на 
биковете. Книжата на 

компанията поскъпнаха 
с 36.14% до 0.614 
лв. Силистренското 
дружество Оргтехника 
АД пък отчете най-
големия спад от 31.33%, 
като една акция се 
котираше средно за 
1.349 лв. 

▶ Търговия на БФБ

Нагоре Надолу Обем
енемона АД (права): 219 624 

 -14.29% 
иХ България АД: 206 846 

 0.00%

Фни България: 50762   

+0.80%

оргтехника АД-силистра: 831  

-31.33% 

елма АД: 100  

-20.00%
енемона АД (права): 219 624 

-14.29% 

Метизи АД: 3 

+36.14%

Медийни системи: 138

+9.94%
АКБ Корпорация ХАД: 10 000 

+9.80%

4ID  1.00 BGN  Индустриален ХБ АД 206846 1,7 1,7 1,69 1,7 1,7 0,00%  0,60 0,36
5ALB 1.00 BGN  Албена Инвест Холдинг АД 200 5,91 6 5,95 6 6 1,51% 14,95 3,91 0,38
5SR  1.00 BGN  Стара планина Холд АД 78 2,07 2,07 2,07 2,07 2,07 0,24% 110,34 0,92 0,86
6S7  1.00 BGN  Синергон Холдинг АД 145 2 2 1,98 1,99 2 -0,10% 1,71 0,27 0,32
3JR  1.00 BGN  Софарма АД 28400 4,08 4,09 4,01 4,05 4,01 -1,67% 16,08 1,11 2,12
4BJ  1.00 BGN  Българска роза-Севтополис АД 2819 1,47 1,47 1,46 1,46 1,46 -0,68% 30,11 1,32 0,93
4CF  1.00 BGN  ЦКБ АД 21852 1,32 1,33 1,31 1,32 1,31 -0,83% 5,00 0,57 0,45
5BR  1.00 BGN  Параходство БРП АД-Русе 200 1,75 1,67 1,67 1,67 1,67 -4,57% 10,13 1,00 0,99
5F4  1.00 BGN  ПИБ АД 1747 2,5 2,5 2,47 2,49 2,47 -1,28% 6,78 0,64 0,68
5MB 1.00 BGN  Монбат АД 36893 6,6 6,6 6,5 6,52 6,6 0,02% 16,42 2,27 2,16
5ODE 1.00 BGN  КРЗ Одесос АД 4 108 112,55 112 112,14 112,55 4,21% 29,44 1,67 1,09
5ORG 1.00 BGN  Оргахим АД 6 85,95 85 85 85 85 -1,10%  0,42 0,72
5OTZ 1.00 BGN  ОЦК АД 23 14,55 14,55 14,1 14,41 14,1 -3,08%  1,03 2,26
5V2  1.00 BGN  Холдинг Варна АД 100 9 9 9 9 9 0,00% 5,01 1,04 0,28
6C4  1.00 BGN  Химимпорт АД 2755 2,86 2,9 2,82 2,86 2,83 -1,12% 3,16 0,45 0,53
6C4P 1.00 BGN  Химимпорт АД 1400 2,88 2,87 2,86 2,87 2,86 -0,69%   
6H2  1.00 BGN  Холдинг Пътища АД 9869 2,82 2,86 2,7 2,73 2,72 -3,55%  0,41 2,10
SL9  1.00 BGN  Спарки Елтос АД 150 2,28 2,28 2,28 2,28 2,28 -0,22%  1,20 0,40
3NB  1.00 BGN  Неохим АД 80 29,4 29 29 29 29 -1,36%  0,96 0,74
3TV  1.00 BGN  Топливо АД 120 4,5 4,42 4,41 4,42 4,41 -1,98%  0,13 0,19
3Z3  1.00 BGN  Златен лев Холдинг АД 600 0,57 0,55 0,55 0,55 0,55 -3,51% 6,74 0,35 0,14
3Z9  1.00 BGN  Захарни заводи АД 25 2,45 2,45 2,45 2,45 2,45 0,00% 14,09 0,24 1,15
3ZL  1.00 BGN  Златни пясъци АД 68 3,3 3,6 3,6 3,6 3,6 9,06%  0,76 0,23
4BI  10.00 BGN  ЗАД Булстрад Виена иншурънс груп 21 40 40 40 40 40 0,00%  41,60 1,72
4BN 1.00 BGN  Балкан АД 75 10,5 10,5 10 10,35 10,5 -0,01% 11,56 0,54 0,63
4BX  1.00 BGN  Балканкар-Рекорд АД 30 8,6 8,4 8,4 8,4 8,4 -2,32%  1,90 0,55
4CK  1.00 BGN  Химко АД 2915 0,11 0,12 0,11 0,11 0,11 0,92%  2,39 
4DR 1.00 BGN  Дружба стъкларски заводи АД 180 3,85 3,5 3,5 3,5 3,5 -9,09% 19,33 0,96 1,05
4EH  1.00 BGN  Еврохолд България АД 26486 1,4 1,42 1,4 1,41 1,42 1,72%   0,50
4F6  1.00 BGN  Фазерлес АД 15 40 40 40 40 40 0,00% 46,92 1,30 0,94
4F8  1.00 BGN  Формопласт АД 802 0,4 0,36 0,35 0,36 0,35 -12,50%   0,21
4HS  1.00 BGN  Холдинг Света София АД 550 0,44 0,45 0,45 0,45 0,45 2,27% 7,29 0,59 0,44
4I8  1.00 BGN  Индустриален КХ АД 25 2,5 2,5 2,5 2,5 2,5 -0,04%  0,21 0,57
4PV  1.00 BGN  Пампорово АД 40 9 9 8,7 8,85 8,7 -3,30%  1,45 0,42
51P  1.00 BGN  Полимери АД 1810 1,7 1,8 1,73 1,78 1,8 5,88%  0,27 0,05
52E  1.00 BGN  Елхим Искра АД 3800 1,89 1,9 1,89 1,89 1,89 0,00% 16,00 1,06 1,01
56E  1.00 BGN  Елма АД 100 1,25 1 1 1 1 -20,00%  0,12 0,13
57B  1.00 BGN  Булгартабак-холдинг АД 93 18 17,5 17 17,23 17 -5,55% 10,52 0,39 0,35

57E  1.00 BGN  ЕМКА АД 90 3,34 3,34 3,02 3,06 3,34 0,00%   1,92

59X  1.00 BGN  Унифарм АД 30 40,97 40,97 40,97 40,97 40,97 0,00%   

5BN  1.00 BGN  БАКБ АД 534 17,4 17,8 17,3 17,33 17,3 -0,57% 6,88 1,94 1,03

5IC  1.00 BGN  ЗД Евро инс АД 1850 1,5 1,48 1,48 1,48 1,48 -1,67% 2,75  0,72

5MY 1.00 BGN  Мостстрой АД 192 3,75 3,65 3,41 3,59 3,41 -9,15%   2,87

5MZ 1.00 BGN  Метизи АД 3 0,45 0,61 0,61 0,61 0,61 36,14% 3,41 0,15 0,11

5T6  1.00 BGN  Тодоров АД 800 0,4 0,41 0,41 0,41 0,41 2,50%   

6AB  1.00 BGN  Албена АД 5 45 47 45,1 45,48 45,1 0,22% 6,22 2,05 0,59

6AM 1.00 BGN  Алкомет АД 100 3,35 3,21 3,21 3,21 3,21 -4,18%  0,35 0,83

6AR 1.00 BGN  Арома АД 150 1,6 1,6 1,6 1,6 1,6 -0,31% 15,89 0,47 0,75

6D3  1.00 BGN  Девин АД 850 3,45 3,42 3,42 3,42 3,42 -0,87% 40,33 0,89 1,84

6EG  1.00 BGN  Енергоремонт Холдинг АД 50 16,17 16,4 16,4 16,4 16,4 1,42% 3,56 0,38 2,16

6K1  1.00 BGN  Каолин АД 1685 5,9 5,8 5,8 5,8 5,8 -1,61% 20,08 1,13 1,28

6S2  1.00 BGN  САФ Магелан АД 50 7,7 7,7 7,7 7,7 7,7 0,00% 14,24 0,22 1,41

E4A  1.00 BGN  Енемона АД 1421 9,2 9,25 9,2 9,21 9,24 0,41% 6,88 0,57 1,15

HTV 1.00 BGN  Херти АД 300 1,15 1,15 1,15 1,15 1,15 0,00%   

MKX 1.00 BGN  Меком АД 3225 0,61 0,62 0,6 0,6 0,6 -1,64%   

SO5  1.00 BGN  Софарма трейдинг АД 560 1,47 1,46 1,46 1,46 1,46 -0,34% 8,29 0,13 0,89

T43  1.00 BGN  Зърнени Храни България АД 180 0,65 0,65 0,63 0,63 0,63 -3,06% 14,05 0,64 0,55

T57  1.00 BGN  Трейс груп холд АД 312 70 70,98 68,71 69,77 68,71 -1,84% 39,78 1,02 2,96

3OA 1.00 BGN  Оргтехника АД 831 3 2,06 1,2 1,35 2,06 -31,33% 3,08 0,17 0,12

4AN 1.40 BGN  АКБ Корпорация ХАД 100 0,1 0,11 0,11 0,11 0,11 9,80%   

4V4  1.00 BGN  Вапцаров Холдинг АД 61 7,6 7 7 7 7 -7,89% 3,55 0,30 0,97

4VI  1.00 BGN  Випом АД 10 7,25 7 7 7 7 -3,42% 4,52 0,39 0,31

5MS 1.00 BGN  Медийни Системи АД 138 0,62 0,69 0,69 0,69 0,69 9,94% 3,99 0,18 0,51

04SA 1 000.00 EUR  София Комерс-Кредит груп АД 1 100 100 100 100 100 0,00%   

9JIA 7 50.00 BGN  Етап Адрес АД 1 93 92,49 92,49 92,49 92,49 -0,55%   

9KDA 1 000.00 EUR  Зърнени храни България – Фарин АД 7 88 88,5 88,5 88,5 88,5 0,57%   

A1QA 333.33 BGN  Община Шумен 2 98,5 99 99 99 99 0,51%   

4EC  1.00 BGN  ЕЛАРГ ФЗЗ АДСИЦ 12765 0,79 0,8 0,78 0,78 0,8 1,27% 7,32 2,40 0,67

5BU  1.00 BGN  ФНИ България АДСИЦ 50762 0,38 0,38 0,38 0,38 0,38 0,80%   

6F3  1.00 BGN  ФеърПлей Пропъртис АДСИЦ 350 0,45 0,45 0,45 0,45 0,45 0,00% 2,35 0,68 0,34

E4A1 1.00 BGN  Енемона АД 219624 0,01 0,02 0,01 0,02 0,01 -14,28%   

 Код   Номинал   Име Обем   Oтваряне  Висока   Ниска  Средна   Затваряне   Промяна (%) P/E P/S P/B
    (лотове)

 Код   Номинал   Име Обем   Oтваряне  Висока   Ниска  Средна   Затваряне   Промяна (%) P/E P/S P/B
    (лотове)

Магделена иванова 
mivanova@pari.bg

Оргтехника АД
Лева

2,000

2,375

2,750

3,125

3,500

4.02.1017.12.0911.12.09

2.06
-31.33%

Sofix
Пунктове

250

325

400

475

550

4.02.102.11.096.08.0913.05.094.02.09

441.37
-0.79%

ИХ България
Лева

0,70

1,15

1,60

2,05

2,50

4.02.102.11.096.08.0912.05.094.02.09

1.7
0.00%

Към акциите на компанията 
имаше най-голям интерес по време 
на вчерашната търговия



„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 5.02.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.
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Нови проблеми се стовариха върху азиатските индекси

 ▶  Инвеститорите отново са разколебани в очакванията си за възстановяването 
на световната икономика

Водещият показател 
на австралийската 
борса S&P/ASX 200 
загуби 0.57% от стой-
ността си до 4 621.60 
пункта

Азиатските пазари бързо се 
отърсиха от оживлението в 
последните дни и отново 
регистрираха спадове. Ре-
гионалният индекс MSCI 
Asia Pacific се понижи по 
време на борсовата тър-
говия в четвъртък с 0.9% 
до 117.44 пункта. Трендът 
се обърна надолу основно 
заради спада на американ-
ските пазари предната нощ. 
Макар и минимален, той 
направи инвеститорите на 
азиатските и тихоокеан-
ските пазари много пред-
пазливи.  

Потребители
На австралийската борса 

водещият показател S&P/
ASX 200 загуби 0.57% от 
стойността си до 4621.60 
пункта. Песимизмът на ин-
веститорите беше предиз-
викан от данните за свитото 
потребление в страната. 
Продажбите на веригите 
за търговия на дребно в 
Австралия отчетоха пър-
вия си спад за последните 
пет месеца през януари в 
размер на 0.7% на месечна 
база. Малко по-рано през 
деня излязоха данните и 
за безработицата в Нова 
Зеландия, от които стана 
ясно, че броят на хората, 
останали без работа, е на 

За дата 4.02.2010 г.

Фон до ве, уп рав ля ва ни от  Клас  Валута Еми си он на стой ност  Цена при 
"Пайъниър Инвестмънтс Австрия" дя ло ви  (нет на стой ност на  об рат но из ку пу ва не
 еди ни ци  ак ти ви те на еди ни ца   (нетна стойност на 
   + так са за из да ва не) ак ти ви те на еди ни ца)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1095,31 1128,17

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло реинвестиращи

Взаимен фонд
Нетна стойност 
на активите на 

дял (НСАД)

Емисионна 
стойност  

(цена при покупка)

Цена при 
обратно 

изкупуване
Цени за 1 дял за 4/02/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,088916 € 1,110694 € 1,083471
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,869395 € 0,886783 € 0,865048

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,740019 € 0,754819 € 0,736319

Цените са валидни за поръчки, подадени на 1/02/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени за 1 дял за 5/02/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,110965 лв. 1,110965 лв. 1,110965 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 5/02/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Договорен фонд

Стойност за един дял 4.02.2010 г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел - Принсипал 1.0154 лв. 1,0002 лв. 1.0103 лв. 0,10% 11,19%

Сентинел - Рапид 1,1503 лв. 1,1503 лв. 0,41% 3,84%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените са валидни за поръчки, подадени на 3 февруари 2010 г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

3.02.2010 г.
156,27 155,51 154,75 154,37 152,46 152,46   
11,49 11,43 11,38 11,35 11,21 11,21   
78,81 78,42 78,04 77,66 76,51 76,51   
98,33 97,86 97,38 96,90 95,47 95,47   
714,87 711,40 707,93 704,46 694,05 694,05   
159,68 158,92 158,16 157,40 152,08 152,08   
75,18 74,82 74,46 74,10 72,29 72,29   
141,53 140,85 140,17 139,49 136,09 136,09   
289,40 288,02 286,64 285,27 275,62 275,62   
169,03 168,22 167,42 166,61 160,98 160,98   
212,04 211,03 210,02 209,01 201,94 201,94   
77,11 76,74 76,38 76,01 73,44 73,44   
222,48 221,43 220,37 219,31 211,89 211,89   

рекордно високо ниво за 
първи път от 1999 г. 

Котировки
В Токио Nikkei 225 загуби 
0.46% от стойността си до 
10 355.98 пункта. Според 
Bloomberg инвеститорите 
вече са разколебани в очак-
ванията си за възстановява-
нето на световната иконо-
мика. Акциите на един от 
лидерите в технологичния 
сектор Sharp Corporation 
поевтиняха с 5.48% до 10.70 
JPY,  Toshiba загуби 3.75% 
от стойността на книжата 
си до 436 JPY. 

Магдалена Иванова

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ИД Елана Еврофонд
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 19.01.2010 до 28.01.2010
Лимитиран период” от 29.01.2010 до 28.04.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)

балансиран 4.9493 4.9740 5.1473  4.9493 4.8503   -3.88% 11.69% -10.01% -29.89% 21.01.2008
фонд в акции 6.8124 6.8465 7.0849  6.8124 6.6762   -3.83% -17.66% 4.43% -17.66% 23.01.2008
високодоходен 10.0689 10.2199 10.4717  0.0000 0.0000   N/A N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.5188    2.5188    1.06% 28.62% 23.33% -58.84% 12.11.2007
балансиран 2.9807    2.9807    0.21% 24.39% 13.06% -52.37% 12.11.2007
 до 249999.99 лв  над 250 000 лв      до 6 месеца  над 6 месеца      
паричен пазар 10.8189  10.8135  10.7973 10.8081 10.8081 10.8135 0.66% 0.12% 6.35% 6.08% 06.10.2008
балансиран 10.8077  10.7539  10.6464 10.7001  0.0000 0.41% 7.52% 11.05% 5.73% 06.10.2008
фонд в акции 10.3566  10.3051  10.1505 10.2020  0.0000 0.24% 11.50% 14.66% 2.33% 06.10.2008

балансиран 13.6128    13.4780    0.42% 6.94% 9.42% 7.46% 14.12.2005
фонд в акции 8.4398    8.3562    -0.24% 14.67% 5.24% -3.83% 01.03.2006
балансиран 5.7643    5.7072    -2.50% 10.77% -7.79% -14.38% 21.06.2006
фонд в акции 8.1409    7.9038    -0.21% 15.87% 14.73% -11.08% 05.02.2008
фонд в акции 11.1293    10.8051    5.29% 7.55% 12.28% 3.94% 05.02.2008
паричен пазар 11.4460    11.4460    0.89% 0.21% 9.00% 8.39% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 83.4820    83.1898  83.4820  0.66% 4.29% 13.04% -5.15% 20.11.2006
фонд в акции 52.1158    51.8552  52.1158  0.42% 2.45% 8.75% -14.93% 20.11.2006
фонд в акции 74.1464    73.7757  74.1464  7.55% 4.52% 23.44% -11.05% 03.10.2007
             
фонд в акции 102.2043    100.6827    -1.19% 2.52% 3.01% 0.48% 04.01.2007
балансиран 83.2245    81.9855    -0.26% 0.86% -0.51% -7.32% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.26126    1.25874    0.90% 0.92% 5.53% 5.68% 01.12.2005
балансиран 1.07937    1.07291    0.01% 6.21% 9.28% 1.77% 01.12.2005
фонд в акции 0.78661    0.77493    0.63% 15.76% 24.20% -6.15% 01.03.2006
фонд в акции 0.73412    0.72972    0.02% 4.27% -2.15% -15.02% 07.03.2008
ниско рисков 1.03061    1.02752    0.46% N/A N/A N/A 07.05.2009

фонд в облигаци 0.0000    0.0000    N/A N/A N/A N/A 06.12.2002
балансиран 104.5189    103.4789    1.23% 9.85% 13.13% 0.95% 07.12.2005
балансиран 111.0103    109.9058    0.66% 8.68% 7.95% 2.57% 06.03.2006
фонд в акции 91.6666    90.3018    1.20% 14.87% 19.84% -0.43% 20.06.2005
паричен пазар 116.0895    116.0895    1.05% 0.63% 6.33% 6.80% 31.10.2007
ниско рисков 91.9168    91.5495    1.81% 3.37% -7.49% -4.16% 01.02.2008
ниско рисков 102.7024  102.5998  0.0000  0.0000  0.18% N/A N/A 4.37% 01.07.2009
             
балансиран 5.0069     4.9769     1.82% 10.22% 12.86%*** 5.63% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 1.0763  1.0709   1.0683  1.0629     N/A N/A N/A*** N/A 01.06.2009
          
балансиран 18.8271     18.6957     0.51% 9.95% 5.65% 12.59% 28.09.2004
фонд в акции 12.1826    12.0132     -0.18% 13.21% 8.31% 4.80% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.3413     1.3215     3.53% 14.27% 17.06% 4.09% 10.05.2004
фонд в акции 0.7346     0.7237    5.28% 19.28% 54.37% -9.24% 04.10.2006
фонд в акции 0.9205     0.9069    4.98% 15.83% 8.86% -4.34% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 127.3775  127.1871  126.9332    0.78% 3.48% 3.59% 6.55% 04.05.2006
балансиран 15.1766  15.1766  15.0263    0.85% 8.56% 6.69% 3.46% 17.12.2004
фонд в акции 0.7660  0.7585  0.7510    2.23% -0.25% 13.36% -7.33% 04.05.2006
             
балансиран 790.0314    784.1209    1.30% 8.65% 24.24% -12.16% 09.05.2008
фонд в акции 717.5271    712.1591    1.20% 10.40% 29.53% -16.31% 09.05.2008
             
ниско рисков 10.9632    10.9632    0.86% 2.60% 4.42% 2.32% 30.01.2006
балансиран 119.9338    119.9338    -0.07% 8.98% 11.93% 2.46% 30.01.2005
фонд в акции 7.0384    7.0384    -0.08% 20.46% 32.49% -8.37% 30.01.2006
фонд в акции 10.0947    10.0947    0.26% N/A 0.96% 0.93% 30.01.2009
          
фонд в акции 9.8048    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5345  0.5319  0.5292    1.54% 7.02% 12.18% -24.87% 19.11.2007
балансиран 0.7539  0.7513  0.7487    0.99% 3.37% 7.11% -12.15% 19.11.2007
ниско рисков 0.9739  0.9725  0.9710    0.99% 2.60% 6.14% -1.26% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2178  1.2160  1.2142    0.55% 0.66% 6.95% 5.16% 16.03.2006
консервативен 1.2359  1.2322  1.2285    0.83% 1.39% 7.51% 5.51% 16.03.2006
балансиран 0.8727  0.8692  0.8657    0.37% 5.71% 6.52% -3.54% 16.03.2006
фонд в акции 0.6743  0.6709  0.6675    -0.07% 10.73% 11.45% -9.75% 16.03.2006
балансиран 0.7679  0.7648  0.7617    0.61% 8.01% 5.61% -12.66% 11.02.2008
консервативен             19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0502  1.0502  0.9002    N/A N/A N/A N/A 
           
паричен пазар 1.1503   1.1503    0.41% 0.22% 3.84% 3.55% 15.11.2005
балансиран 1.0154   до 90 дни  над 90 дни  0.10% 4.09% 11.19% 0.12% 12.09.2005
    1.0002  1.0103      

балансиран 8.2317   8.2317    0.21% 11.99% 29.19% -4.83% 01.03.2006
фонд в акции 7.0774   7.0774    0.95% 15.74% 39.21% -8.41% 01.03.2006
фонд в акции 2.8472   2.8472    1.52% 14.38% 24.33% -35.76% 05.04.2007
консервативен 10.2792   10.2792    -1.44% 1.98% 2.20% 2.43% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В  Клас А          Клас В при изпълнена    Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000     инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7836 0.7797 0.7778 0.7720                              0.7720                         0.7759  0.7566 6.39% 14.47% 15.76% -6.74% 22.05.2006
фонд в акции 0.4347 0.4326 0.7778 0.4283                              0.4283                        0.4304  0.4197 4.21% 27.03% 57.81% -26.42% 02.05.2007
             
фонд в облигаци 313.9492    313.0088    0.45% 2.07% 4.87% 7.42% 17.11.2003
ниско рисков 13.1898    12.9299    0.19% 5.89% 8.99% 6.58% 27.12.2005
балансиран 12.2913    11.9298    0.16% 7.59% 13.09% 4.64% 27.12.2005
фонд в акции 8.7454    8.4882    -0.57% 14.26% 18.78% -3.48% 07.09.2005
балансиран 20.2880    20.2880    0.04% 3.80% 8.91% 0.62% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.6877    6.6543    -1.18% 12.36% 15.06% -13.94% 01.06.2007
балансиран 8.0309    7.9907    -1.37% 12.61% 14.81% -7.86% 01.06.2007
консервативен 10.9314    10.9041    0.53% 3.31% 7.86% 3.64% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.2294    1.2048    0.49% 6.11% 6.07% 6.29% 18.09.2006
балансиран 1.0570    1.0464    0.34% 3.02% 4.54% 3.41% 10.06.2008

9.1662 9.0745 0.50% -7.64%

 3 и 4.02.2010 г.

N/A 13.1703 12.2732 8.7325 
314.5762 N/A 12.2311 8.7025 
316.1436 13.0599 N/A 8.6596 
316.1436 13.0599 12.1708 N/A 
 

Взаимен Фонд Валута
Емисионна стойност за 1 дял Доходност

до 50000 над 50000 до 
100000

над 
100000

От началото 
на годината 

ДФ Реал Финанс 
Балансиран Фонд BGN 0.7672 0.7657 0.7634 -1.66%

ДФ Реал Финанс 
Високодоходен Фонд BGN 0.7261 0.7247 0.7225 -1.62%

Разходите за емитиране са включени в посочените цени и са:
- до 50000 лв. разходите за емитиране са в размер 0.5% от НСА на дял.
- до 100000 лв. разходите за емитиране са в размер 0.3% от НСА на дял.
- над 100000 лв. няма разходи за емитиране.

УД РЕАЛ ФИНАНС 
АСЕТ МЕНИДжМЪНТ

Цените са валидни за поръчки подадени на 03.02.2010 г. 
тел. +359 52 653 830, www.rfasset.eu

5.48
▶ процента спад 
до 10.70 JPY отчето-
ха акциите на Sharp 
corporation

0.46
▶ процента 
до 10 355.98 пункта  
загуби от стойността си 
Nikkei 225
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▶ Спот цени на суров петрол
USD/б
Вид Последна цена
СРЕДИЗЕМНО МОРЕ 
ИРАНСКИ ТЕЖЪК 72,68
СИБИРСКИ 75,01
УРАЛСКИ C+F 75,01
САХАРСКИ 0,9
СЕВЕРНО МОРЕ 
БРЕНТ 74,76
ОСБЕРГ 75,36
ЕКОФИСК 74,96
СТАТФОРД 0,8
ФОРТИС 74,11
ФЛОТА -1,1
УРАЛСКИ CIF 75,2
ЗАПАДНА АФРИКА 
БОНИ ЛЕК 1,48
КУА ИБОЕ 0,69
ФОРКАДОС 0,77
КАБИНДА -0,22

USD/т
Вид Купува Продава Условия Специфи-
   на доставка кации
БУТАН С 0,00 0,00 CIF 
ПРОПАН 0,00 0,00 CIF 
БЕНЗИН СУПЕР 704,00 706,00 CIF 
БЕНЗИН СУПЕР 714,00 716,00 FOB 
АВИОГОРИВО 609,75 609,75 FOB 
НАФТА 681,00 683,00 CIF 
ГАЗЬОЛ 612,75 609,75 CIF РУСИЯ
ДИЗЕЛ F 629,25 631,25 FOB 50PPM
МАЗУТ 471,00 473,00 CIF 1.0%HSFO
МАЗУТ 450,00 452,00 CIF 3.5%HSFO

USD/т
Метал Цена на разплащане Купува 3 м. Продава 3 м.
МЕД 6571 6531 6536
КАЛАЙ 16620 16550 16649
ОЛОВО 2005 1992,5 1998
ЦИНК 2082,5 2065,5 2068,5
АЛУМИНИЙ 2052 2070,25 2073,75
НИКЕЛ 18255 18400 18430
АЛУМИНИЕВА СПЛАВ 1905 1920 1980

USD/тройунция
Метал Купува Продава Най-висока Най-ниска
ЗЛАТО 1101 1101,25 1111,22 1100,95
СРЕБРО 16,13 16,17 16,41 16,11
ПЛАТИНА 1551,2 1556 1578 1547
ПАЛАДИЙ 432,5 434 437,5 429,3

USD/т
Произход/място Вид Условия Януари
на доставка  на доставка
МЕКСИКАНСКИ ЗАЛИВ ХЛЕБНА FOB 193,25
АВСТРАЛИЯ ХЛЕБНА СПОТ 472,75
ФРАНЦИЯ РУАН ХЛЕБНА СПОТ 170,74
АНГЛИЯ ХЛЕБНА ИЗТ. БРЯГ 160,75
ГЕРМАНИЯ ХЛЕБНА CIF БАЛТИЙСКО МОРЕ -
УНГАРИЯ ХЛЕБНА CIF УНГАРИЯ -
УКРАЙНА ХЛЕБНА FOB ЧЕРНО МОРЕ 185,20
РУСИЯ ФУРАЖНА FOB ЧЕРНО МОРЕ 158,85

▶ Спот цени на петролни продукти

▶ Цени на цветни метали

▶ Спот цени на благородни метали

▶ Срочни цени на пшеница

Източник: Bloomberg

▶ Срочни цени на агрокултури 
Вид Борса Единица Февруари
Царевица CBOT USd/bu. 355,75

Ечемик ASE USD/MT 128,67

Памук NYBOT USd/lb. 69,61

Какао NYBOT USD/MT 3148

Кафе NYBOT USd/lb. 132,6

Рапица ASE USD/MT 348,07

Ориз CBOT USD/cwt 14,44

Овес CBOT USd/bu. 230,75

Соя CBOT USd/bu. 913,5

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; NYBOT - Нюйоркска стокова 
борса; ASE - Австралийска стокова борса   
Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг. ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг. ; 1bu. овес = 15.4224 кг. 1 lb. = 0.4536 кг. ;  
1 МТ = 1000 кг. ; 1 cwt = 50 кг. ; 1 gal. = 3.785 л. ; 1USd  = 1 U.S. cent   

Цената на 
благород-
ния метал 

изтри 24 USD 
от стойността 
си и така 
напълно загуби 
спечеленото 
по-рано през 
седмицата

Цената на 
златото 
отбеляза 

понижение по време 
на вчерашната сесия 
в Лондон и достигна 
1066.4 USD/тр.у. Това 
смъкна благородния 
метал под 1100 USD/
тр.у. и даде заявка за 
1000 USD

По време 
на борсо-
вата сесия 

в четвъртък ори-
зът добави 2.4 USD 
към стойността 
си и така се оказа 
сред много мал-
кото печеливши 
стоки на борсите 
по света

Стока на деня

0.83
▶ процента се повиши ори-
зът на борсата в Чикаго и 
достигна 289.9 USD/т

Цифра на деня

5.49
 ▶процента загуби палади-

ят по време на вчерашната 
борсова сесия и достигна 
413.5 USD/т

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

Благородните метали са големите 
губещи от вчерашната търговия

Петролът отново се 
оказа губещ по време на 
вчерашната търговия. По-
нижението от 0.25% в сря-
да се оказа недостатъчно 
и вчера цената на нефта 
се смъкна с повече от 2%. 
Това отново го доближи 
до долната граница от 75 
USD/б., от която сурови-
ната се измъкна с усилие в 
началото на седмицата. 
Най-силно влияние върху 
негативното движение 
на цената оказа силният 
долар, който за втори 
пореден ден не пощади 
стоковите пазари. Влия-
нието му се усети както 
върху петрола, така и 
върху благородните мета-
ли, които също отчетоха 
загуби, и то с повече от 
2%. По време на вчераш-
ната сесия американската 
валута се котираше на ни-
во 1.3814 EUR/USD, което 
е повишение с 0.57%.

Сериозен удар върху це-
ната нанесе и изнесеният 
в сряда доклад на амери-
канското министерство на 
енергетиката. Според из-
несените цифри става яс-
но, че запасите от петрол 
в страната са се повишили 

Петролът се потопи надълбоко 
под натиска на долара

щата седмица. Понижени-
ето е в размер на 948 хил. 
барела, те са достигнали 
156.5 млн. барела.
От данните става ясно 
и че вносът на петрол в 
страната се е увеличил 
със 7.1% за миналата 
седмица и е достигнал 
8.43 млн. барела дневно 

- най-голямата стойност 
от септември насам.
На борсата в Ню Йорк 
фючърсите на суровия 
петрол с доставка през 
март се понижиха с 1.81% 
и достигнаха 75.59 USD/б. 
Сортът Брент също отчете 
спад с 1.92% и слезе до 
74.46 USD/б.

Обзор

Златото, както и остана-
лите благородни метали, 
търгувани на борсите в 
Лондон и Ню Йорк, отче-
тоха нови рекордни загу-
би. Силните позиции на 
американската валута бяха 
основна движеща сила за 
всички стоки, търгувани 
по борсите. Това свлече 
цената на благородните 
метали с 3 до 5%. 

През по-голямата част от 
вчерашния ден цената се 
движеше около линията на 
затваряне от сряда, но при 
отварянето на щатските 
пазари стойността рязко 
се понижи. Най-губещо от 
цялата ситуация се оказа 
среброто, което достигна 
до 5-процентен спад. 
На Лондонската борса за 
метали цената му успя да 
загуби 5.01% от стой-
ността си и се търгуваше 
за 15.385 USD/тр.у. За 
последен път това ниво 

беше достигнато преди 
пет месеца, когато цената 
слезе до 15 USD/тр.у. Дви-
жението на златото след-
ваше абсолютно същата 
траектория и загубите му 
бяха в размер на 42 USD. 

По този начин беше пре-
мината психологическата 
граница от 1100 USD/тр.у. 
Този негативен резултат 
абсолютно заличи доброто 

му  представяне от начало-
то на седмицата и отново 
породи съмнения относно 
очакванията на анализа-
торите за достигане на 
1300 USD/тр.у. до края на 
годината. 

Паладият и платината 
също не се представиха 
по-добре. В Лондон цена-
та им достигна съответно 
413.5 и 1529.5 USD/тр.у.

На борсата 
в Ню Йорк 

фючърсите на 
суровия петрол с 
доставка през март 
се понижиха с 1.81% 
и достигнаха 75.59 
USD/б.

с 2.32 млн. барела през 
миналата седмица. Това 
изненада анализаторите, 
които предвиждаха не 
повече от 400 хил. барела 
повишение, вземайки 
предвид това, че рафине-
риите в Америка работиха 
едва със 77.7% от възмож-
ностите си, което не се е 
случвало от 1989 г. насам. 

Запасите на петролни 
дестилати от своя страна 
са отбелязали спад за съ-

На 
Лондонската 
борса за 

метали среброто 
успя да загуби 
5.01% от стойността 
си и се търгуваше за 
15.385 USD/тр.у.

 ▶  нефтът губи позиции за втори пореден ден

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

Сребро
USD/тр.у.

10,00

13,75

17,50

21,25

25,00

4.02.1024.11.0914.09.093.07.0923.04.094.02.09

15.45
-5.61%

Злато
USD/тр. у.

1050,0

1087,5

1125,0

1162,5

1200,0

4.02.1019.01.104.01.10

1067.1
-3.85%

Петрол
USD/б

70,00

73,75

77,50

81,25

85,00

4.02.1020.01.104.01.10

74.15
-3.68%
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Увеличава се влияни-
ето на развиващите се 
пазари в световната 
икономика

Процесът на глобализация 
ще продължи благодарение 
на очакваното възстановя-
ване на икономиките през 
2010 г., показва проучване 
на одиторската компания 
Ernst&Young и Economist 
Intelligence Unit (EIU). Не 
е изненада, че дългосроч-
ната тенденция за растяща 
глобализация спря през по-
следните 2 години. Причи-
ната е финансовата криза, 
която накара държавите 
и компаниите да намалят 
разходите си, докато реце-
сията не отмине, коменти-
ра главният изпълнителен 
директор на Ernst&Young 
Джеймс Търли.

Къде сме ние
Според индекса на глоба-
лизация, изготвен от EIU, 
България се нарежда на 

Сингапур и Хонконг - двигатели на търговията

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

П Р о Д а В а 

МагазиН

ЗП 40 кв.м., 
гр. Русе, ул. „Духовно 

възраждане” № 11, 
чрез ЧСИ,  

цена 52 000 лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

ДВУЕТаЖНа ВилНа 

СгРаДа 

със сутерен и таван-

ски етаж, РЗП – 700 

кв. м., с дворно място 

– 800 кв. м., София, 

с.Панчарево, чрез ЧСИ  

цена 408 000 лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

МЕзоНЕТ

РЗП 137 кв.м., етаж 15, 

16, гр. София, ж.к. Зона 

Б-5, бл. 2,  чрез ЧСИ

цена 174 000 лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

оФиС СгРаДа
три нива, РЗП 506 

кв.м., гр. Варна, ул. 
„Параскева Николау” 

№ 4, чрез ЧСИ  

цена 1 713 000 лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

аПаРТаМЕНТ

ЗП 62 кв.м., гр. Варна, 

ж.к. „Възраждане” бл. 

49, етаж 4, чрез ЧСИ 

цена 96 000 лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

аПаРТаМЕНТ

ЗП 118 кв. м, гр. Варна, 
ж.к. „Възраждане” бл. 
76, етаж 8 (последен), 

чрез ЧСИ 

цена 159 000 лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

аПаРТаМЕНТ

ЗП 126 кв. м, гр. София, 

ул. „Феликс Каниц” № 

22, етаж 3, чрез ЧСИ 

цена 190 000 лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

гаРаЖ

площ 44 кв. м., 

гр. София, ул. „Феликс 

Каниц” № 22, чрез ЧСИ 

цена 47 600  лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

аПаРТаМЕНТ

ЗП 57 кв. м, гр. Варна, 

ул. „Крепостна” № 17 

и 17А, етаж 2 (първи 

жилищен), чрез ЧСИ

цена  65 850 лв., пред 

акт 15 и други

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

ПозЕМлЕН иМоТ
с площ  5 641 кв. м., 

гр. София, местност 
„Искър-Север”, чрез 

ЧСИ 

цена 1 365 600  лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

ПаРКоМяСТо

ЗП 18 кв. м, гр. Варна, 

ул. „Крепостна” № 17 
и 17А, подземен етаж, 

чрез ЧСИ

цена  5 565 лв. без 
ДДС

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

МЕзоНЕТ

ЗП 158 кв. м., гр. Варна, 
ул. „Македония” № 42, 

ет. 6,  7, чрез ЧСИ

цена 615 000  лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

ДВоРНо МяСТо 

с площ 1 876 кв. м., 

 гр. Варна, кв. 

„Галата”, чрез ЧСИ

цена  300 000 лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

аПаРТаМЕНТ

ЗП 86 кв.м, гр. София, 
ж.к. „Толстой” бл. 43, 

етаж 14, чрез ЧСИ

цена 60 300  лв.

0897 999 029  

П Р о Д а В а 

УПи с площ 905 кв. м., 

гр. София, с. Казичене, 

район „Панчарево”, 

ул. „Цар Борис ІІІ”, 

заедно с ТРиЕТаЖНа 

ЖилиЩНа СгРаДа, 

ЗП 80 кв. м., чрез ЧСИ

цена 286 500  лв.

0897 999 029  

Заместник Областния управител на Област Стара Загора, оправомощена със заповед №84/29.01.2010 г. 
на Областния управител на Област Стара Загора, на основание ЗДС и ППЗДС открива процедура по провежда-
не на повторен търг с тайно наддаване за отдаване под наем на част от недвижим имот – частна държавна 
собственост, а именно: „СУТЕРЕН” с обща площ 120,44 кв.м., представляващ част от масивна двуетажна 
сграда, находяща се в гр. Стара Загора, бул. „Цар Симеон Велики” №140, която по актуална кадастрал-
на схема е с идентификатор №68850.518.14.1 с площ от 135 кв.м., на 2 етажа, МК, построена през 1929 г., с 
предназначение: друг вид обществена сграда, включваща: сутерен с площ 120,44 кв.м., първи етаж с 
площ 128,11 кв.м., втори етаж с площ 102,35 кв.м. и мансарден етаж с площ 95,50 кв.м., построена в по-
землен имот с идентификатор №68850.518.14 с площ 352 кв.м., с трайно предназначение на територията: 
урбанизирана, с начин на трайно ползване: за друг обществен обект, комплекс. Имотът се отдава под 
наем за срок от: пет години. Предназначение на имота: ЗА СТОПАНСКА ДЕЙНОСТ. Първоначална тръжна 
месечна наемна цена: 832 лв. (осемстотин тридесет и два лева), без включен ДДС. Депозит за участие: 
1700 лв. (хиляда и седемстотин лева). Търгът ще се проведе на 09.03.2010 г. от 10,00 часа в сградата на 
Областна администрация – Стара Загора, бул. “Цар Симеон Велики” №108. Цена на тръжната документа-
ция: 60 лв. (шестдесет лева), с включен ДДС. Тръжната документация се получава в стая №505, етаж 5, 
всеки работен ден от 08.02.2010 г. до 08.03.2010 г., включително, след представяне на документ за плате-
на цена. Заявления за участие се приемат в деловодството на Областна администрация – Стара Загора 
всеки работен ден от 9.00 часа до 17.30 часа от 08.02.2010 г. до 08.03.2010 г., включително. Оглед на имота 
се извършва от 22.02.2010 г. до 26.02.2010 г. (включително) от 9,00 часа до 17,30 часа, след предварителна 
заявка в Дирекция “Административен контрол, регионално развитие и държавна собственост” в Областна 
администрация – Стара Загора на телефон: (042) 61 32 55 – Катя Ганчева – главен експерт в Областна адми-
нистрация – Стара Загора.

1 СИнГАПур
2 ХОнКОнГ 
3 ИрлАнДИя
4 БелГИя
5 ШВеЦИя
6 ДАнИя 
7 ШВейЦАрИя 
8 ХОлАнДИя 
9 ИЗрАел 
10 ФИнлАнДИя
11 ТАйВАн
12 АВСТрИя

13 унГАрИя
14 КАнАДА
15 ВелИКОБрИТАнИя
16 ГерМАнИя
17 нОрВеГИя
18 ЧеШКА реПуБлИКА 
...................................
28 БългАРия
29 ПОлША
30 руМънИя
31 ИТАлИя
32 ГърЦИя

▶ Индекс на глобализация 2009 г. 
Измерител
Какво е индекс 
на глобализация

 ▶Индексът на глобали-
зация обхваща периода 
1995-2013 г. и показва 
как предпоставките 
за глобализация са ево-
люирали във времето 

и как те ще продъл-
жат да се променят и 
в бъдеще. 

 ▶Индикаторът се бази-
ра на 5 основни критерия: 
откритост към търго-
вия, движение на капи-
тали, обмен на информа-
ция и идеи, мобилност на 
работната ръка и инте-
грация.

28-о място, докато в Топ 
3 се нареждат Сингапур, 
Хонконг, Ирландия (вж. 
таблицата). Този индекс из-
мерва относителното ниво 
на ангажираност на дадена 
държава в световната ико-
номика. Той измерва абсо-
лютното или относителното 
въздействие на тази страна 
върху световната търговия 
или икономика, посочват от 
Ernst&Young. Това обяснява 
защо държави, които при-
тежават големи вътрешни 
пазари, като Китай, Индия 
и САЩ се нареждат по сре-
дата на класацията. Малки 
държави, които силно за-
висят от износа и между-
народната търговия, като 
Сингапур и Ирландия са 
на върха, докато по-затво-
рените икономики, каквито 
са Иран и Венецуела, са в 
дъното на таблицата. 
  
Влияние 
Въпреки че индексът поста-
вя под въпрос значението на 
глобализацията на дадена 

страна за икономическото й 
развитие, той ясно показва, 
че всички развиващи се па-
зари се глобализират все по-
вече, уточнява оперативни-
ят директор на Ernst&Young 
Джон Фераро. По думите 
му се вижда голям контраст 
между 1995 и 2010 г., тъй ка-
то по-малките държави като 
Южна Корея и Румъния 
например се глобализират 
все повече. И двете отбе-
лязват значителен напредък 
през последните 15 години, 
допълва Фераро. 

бизнес
Временният застой на гло-
бализацията не се отразя-
ва чак в такава степен на 
бизнеса, уточняват от оди-
торската компания. Компа-
ниите, които са базирани 
в развиващите се пазари, 
се конкурират с големи 
корпорации от развитите 
страни.

Търли поясни, че за да 
бъдат победители в дълго-
срочен план в този нов гло-

бализиран свят, компаниите 
трябва да преосмислят мно-
го от аспектите на своята 
стратегия - от привличането 
на капитал до източника на 
продуктите. Колкото повече 
компаниите задълбочават и 
разширяват присъствието 
си на международните паза-
ри, толкова повече се увели-
чава и нуждата от културно 
разнообразие в ръководните 
екипи, допълва Търли.

За да увеличи ползите от 
присъствието на между-
народния пазар, бизнесът 
ще трябва да предприема 
съгласувани усилия за анга-
жиране на правителствени 
и други лица с политически 
правомощия върху пробле-
ми от световен мащаб - като 
протекционизъм, търговия 
и регулация.

Може да е болезнено, но 
обменът на идеи, култура, 
хора и капитал е вечна дви-
жеща сила, която ще доведе 
до растеж в много страни, 
обобщава шефът на одитор-
ската компания.

 ▶  Един от най-големите износители, Сингапур, играе 
водеща роля в световната икономика
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4 5 Alfa Romeo 8C 2900B

Alfa Romeo 158 Alfetta

Alfa Romeo Giulia Sprint 1600

Alfa Romeo 33 Stradale

Alfa Romeo Spider

Във версията си Mille Miglia Roadster 2900B 
е бил най-бързият сериен модел през 1938 г. 
Състезателният автомобил използва скъсена версия 
на шасито на 8C и се задвижва от 2.9-литров 
осемцилиндров редови двигател 
с механичен компресор и мощност от 220 к.с. 
Платежоспособните клиенти на компанията 
са се наслаждавали на улична версия 
с по-дълго шаси и мощност от 180 к.с. 
Всички „цивилни" 2900B са изработвани ръчно, 
според точните изисквания на клиентите. 
Всеки екземпляр от модела е уникален.

Това двуврато спортно купе се произвежда 
между 1965 и 1969 г. и използва четирицилиндров 
двигател с работен обем от едва 1.6 литра. 
По това време Alfa Romeo участва активно 
в различни спортни надпревари. 
Ето защо състезателното подразделение 
на италианците - Autodelta - подготвя нова, 
по-пикантна версия на Giulia Sprint, 
която нарича просто GTA. Каросерията й е изцяло 
изработена от алуминий, което гарантира ниското 
тегло и директното управление на колата. 
Мощността на двигателя е увеличена
от 106 на 115 к. с., които заедно с теглото
от едва 820 кг са означавали 
само едно - пълно удоволствие зад волана.

Състезателен болид, участвал в 47 Гран При 
надпревари, от които 37 завършва на първо място. 
Зад неговия волан са седели легенди 
като Хуан Мануел Фанджо, Алберто Аскари, 
Луиджи Фаджоли и Джузепе Фарина. 
Под ръчно изработеното купе се крият тръбно шаси 
и 1.5-литров редови осемцилиндров мотор отново 
с механичен компресор и мощност от 190 до 425 к.с. 
в зависимост от версията.

Може би последното легендарно творение на Alfa Romeo. 
Този компактен двуместен кабриолет с очарователен жабешки 
поглед се произвежда в периода 1966-1993 г. 
Въпреки четирите поколения на модела 
първоначалният дизайн на Pininfarina почти не е променен. 
Това всъщност е последната Alfa със задно предаване, 
преди спортния 8C Competizione да се появи 
на пазара през миналата година.

За много почитатели на Alfa Romеo и много български 
момчета от 80-те години на ХХ век този модел е част 
от най-доброто в автомобилизма. 
От това спортно купе са произведени едва 18 бройки 
в периода 1967-1971 г. Създаден от дизайнера 
Франко Скалионе, почти нереално изглеждащият модел 
е плод на желанието на Alfa Romeo да осигури 
състезателни технологии на обикновените си клиенти. 
Разбираемо, през 1968 г. 33 Stradale поставя рекорд 
за най-скъп сериен автомобил с цената си 
от 17 000 USD. Благодарение на 2.0-литровия 
си V8 двигател с 230 коня Alfa Romeo 33 Stradale ускорява 
до 100 км/ч за 5.5 секунди, преди да достигне 
максимална скорост от 260 км/ч.
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Тази година Alfa Romeо 
празнува своя стогодишен 
юбилей. За този период 
италианските дизайнери 
не се спират пред нищо в 
стремежа си да дадат най-
точно значение на израза 
„страст на колела”. Напук 
на всичко и всички през 
годините Alfa Romeo ус-
пява да запази характер-
ния си дух и присъствие, 

които просто не ти позво-
ляват да останеш безраз-
личен. Още от създаване-
то си марката се занимава 
както с производството 
на серийни автомобили, 
така и с подготвянето на 
състезателни машини, 
участвали в едни от най-
известните автомобилни 
състезания като Формула 
1, Mille Miglia, 24 часа на 

Льо Ман и др.
Всичко започва през 1910 
г., когато новосъздаде-
ната компания Anonima 
L o m b a r d a  F a b b r i c a 
Automobi l i  (А.L.F.A) 
представя първия си мо-
дел. Той разполага с 24 
к. с. и е дело на дизайне-
ра Джузепе Мeрози. Пет 
години по-късно компа-
нията попада под ръко-

водството на италианския 
предприемач Никола Ро-
мео, който реорганизира 
завода и стартира про-
изводството на военна 
техника за италианските 
и съюзническите войски 
през Първата световна 
война. През 1920 г. името 
е официално променено 
на Alfa Romeo, а първата 
кола с тази емблема се 

казва Torpedо.  Зад волана 
на този модел през същата 
година Енцо Ферари пече-
ли второ място в надпре-
варата Тарга Флорио. 

През годините компа-
нията поверява дизай-
на на новите си моде-
ли на легендите в бран-
ша Pininfarina, Zagato, 
Giugaro, Bertone и др. 
Именно те са виновни са 

откровено ексцентричния 
дизайн на някои модели, 
които постепенно градят 
репутацията на марката. 
Alfa Romеo не се инте-
ресува от позицията на 
волана и дали материалът 
на таблото отразява слън-
чевата светлина и ви пре-
чи да виждате пътя. Alfa 
Romeo продава емоция и 
знае как да вдъхновява.

Реклама:

Мария Секулова
msekulova@pari.bg

tel. 4395-872

Италианската компания Alfa Romeo чества своя юбилей

АвтоПАРИ

Пет модела на Alfa Romeo за всички времена

Журналист:

Драгомир Попов
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Промяната в мъжката 
мода е в миксирането 
на старо и ново

Любопитни са зимните ме-
сеци в мъжката мода. От 
една страна, все още е ак-
туална визията есен - зима 
2009-2010, а от друга - вече 
се знаят и новите предложе-
ния за сезона 2010-2011 г. 
Промяна несъмнено има, но 
тя се изразява в миксирането 
на старо и ново, класическо 
и екстравагантно, ярко и ми-
норно. Редица медии, сред 
които и онлайн версията 
на мъжкото списание GQ, 
отбелязват метаморфозите в 
мъжкото облекло за зимата. 

Хитовете
Пол Смит апелира днешни-
те Адамовци да бъдат по-
смели в използването на яр-
ките цветове (доминиращи 
са синьото, жълтото, вио-
летовото, както и нюансите 
на жълто-кафявото). Сред 
хитовете, които той пред-
лага, са широките пуловери 
и вталени панталони. Крис 
ван Аске за Кристиан Диор 
пък залага на ефектно на-
мачканите дрехи, ниските 
талии и други по-свободни 
кройки и обеми. Колорит-
ностният акцент е черното 
в различните му нюанси. 
Стилът ретро в пролетар-
ски вариации и елементи 
от работническото облекло 
намират място в зимните 
идеи на Долче и Габана. Те 
налагат удължени силуети 

Преобладаващи 
акценти са 
полупрозрачните и 
прозрачните рамки, 
големите обеми и 
формите бъбрек
Сред водещите оптич-
ни тенденции в очилата 
през пролетния сезон е 
цветовото многообразие 
-  включва драматично 
лилаво, бомбонено розо-
во, наситено малиново, 
загадъчно черно, царстве-
но златно и слонова кост. 
Преобладаващи акценти 
са полупрозрачните и про-
зрачните рамки, големите 
обеми и формите бъбрек. 

Металът се завръща в 
още по-оригинални и мо-

дерни форми. Известната 
българска марка за очила 
Квят вече има нови ре-
кламни лица за 2010 г. 
Това са Ирена Милянкова 
от модна агенция Визаж и 
Трайко Младенов от Ивет 
фешън. 

Ирена е на модния по-
диум вече близо 10 го-
дини. Работила е в Испа-
ния, Италия, Германия, 
САЩ, Гърция и Тайван. 
Ако името на Трайко не 
ви говори нищо, със си-
гурност лицето му ви е 
познато от многобройни-
те фотосесии за родните 
модни и лайфстайл изда-
ния. Трайко, също като 
Ирена, е много търсено 
лице в чужбина - главно 
в Италия.

Цветово разнообразие при очилата

Тони Блеър 
консултира модната 
империя LVMH
Тони Блеър ще бъде личен 
съветник на собственика 
на модната империя LVMH 
Бернар Арно, съобщи 
британският в. Телеграф. 
Бившият министър-предсе-
дател на Великобритания 
няма да участва в борда на 
луксозния конгломерат, а 
ще привлича нови клиенти. 
LVMH притежава лук-
созни брандове като Дом 
Периньон, Кристиан Диор, 
Живанши, Фенди, Марк 
Джейкъбс, Пучи, Луи Вю-
тон, Дона Карън и др.

▶ Ирена Милянкова - новото рекламно лице на KWIAT за 
2010 г. Фото: ® KWIAT

Романтиката ще 
доминира в голяма 
степен в бельото 
през пролетта. Това 
става ясно от най-
новите колекции 
на Триумф и на 
неговата актуална 
линия Triumph 

Trendy Desire. 
Подплатеният сутиен 
и стрингът в нежно 
синьо съчетават по 
оригинален начин 
модерното и ретро 
звучене. Този ефект 
е постигнат чрез 
едрото бяло каре 

и кокетната фина 
дантела. Специален 
естетически фокус 
е насочен и към 
анималистичните 
шарки, които все 
повече завладяват 
както горното, така и 
интимното облекло.

Интимно

От сутиени и стрингове блика романтика
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Метаморфозите  
на класиката

▶ Колекция на Триумф, 
пролет - лято 2010

Фото: ® TrIumph

Бизнес хроника

Пино продава част 
от своите марки

Модният гигант PPR 
(Пино Прентан Редут) 
планира да продаде част от 
марките, които притежава. 
Собственикът Франсоа 
Анри-Пино потвърди офи-

циално но-
вината, като 
заяви, че 
получените 
средства 
ще бъдат 
вложени в 
други биз-
нес проек-
ти. Групата 
контролира 
марки като 
Гучи, Ив 
Сен Лоран, 

Ботега Венета, Стела 
Маккартни, Баленсиага. 
Като бъдещи потенциал-
ни цели се спрягат Томи 
Хилфигер, Ралф Лорън, Ла 
Редут и др.

Промени в гиганта 
Долче и Габана
Габриела Форте, която 
от 2002 г. заемаше поста 
президент на Долче и 
Габана, напусна итали-
анската марка. По време 
на нейното управление 
Форте изпълняваше и 
ролята на главен съвет-
ник на борда на бранда, 

както и на неговите 
основатели Доменико 
Долче и Стефано Габана. 
Заслуга на Габриела 
Форте е и успешната 
експанзия на Долче и 
Габана в САЩ. Засега не 
е посочено кой ще заеме 
вакантния пост.

▶ Кристиан Диор, есен 
- зима 2010-2011
Фото: ® monIcA FeudI/gorunWAycom

▶ Пол Смит, есен - зима 2010-2011 Фото: ® AndreW ThomAs

и ризи без яки.

Стилът
Търсенето на вдъхновение 
в постомодерния начин на 
живот и общите нагласи за 
неглижирана външност са 
накарали Миуча Прада да 

облече съвременния мъж в 
прилепнали към тялото пал-
та, в сиви и сини костюми. 
Пуловерите са светлосиви 
или бледорозови, а в някои 
от предложенията й в стил 
милитъри преобладават ро-
зовият, сивият, черният и 

белият цвят. Голяма част 
от зимните маскулинис-
тични колекции показват 
желанието на дизайнерите 
да смесват класическата 
и ултрамодерната визия, 
търсейки все пак различие 
и неповторимост.   
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 ▶ Господин Варод, какви 
проекти ще се реализи-
рат в киноцентър Бояна 
през 2010 г.?

- В средата на март започва 
заснемането на продукция-
та „Конан”. Снимачният 
му период е 12 седмици, а 
бюджетът на продукцията 
е 60 млн. USD. Тази година 
ще се реализира и бълга-
ро-италианската продукция 
„Сбогом, мамо”. Неин ре-
жисьор е Мишел Бонев, ин-
вестицията е около 500 хил. 
EUR. През септември ще се 
снима и „Рамбо 5”. Това са 
проектите, които са готови 
за заснемане, а за няколко 
други се доуточняват под-
робностите. Водят се прего-
вори за четири италиански 
продукции, очакваме и про-
екти от Германия, Франция, 
Испания. Очертава се 2010 
да бъде много натоварена и 
ползотворна година за кино-
центъра. 

 ▶ А каква беше 2009 г., 
имаше ли спад при проек-
тите?

- Въпреки кризата изми-
налата година беше добра. 
Направиха се няколко голе-
ми проекта. Един от тях е на 
австрийския режисьор Пи-
тър Уийр. Филмът се казва 
„Завръщането” с участието 
на Колин Фарел.

 ▶ Има ли проблеми, които 
пречат на развитието 
на филмовата индус-
трия в България?

- Естеството на филмовия 
бизнес е такова, че той е 
там, където е икономически 
най-изгодно. В тази част на 
света има няколко държави, 
които са на едно равнище 
- Румъния, Чехия, Унгария, 
България и Турция. Има пре-
ференции, които доскоро се 
даваха от другите държави, а 
законодателството тук не ги 
предвиждаше. Това водеше 
до голямо изоставане. Сега 
тези специални законодател-
ни инициативи се създават и 
тук. Те са свързани с пред-
виждането на т.нар. данъчен 
кредит. Това е гаранция за 
инвеститора от страна на 
държавата за възвръщае-
мост на определен процент 
от инвестицията, която пра-
ви. Например в Унгария след 
въвеждането на такъв закон 
филмовото производство е 
отчело ръст 2000% за една 
година. Това ще ни позво-
ли да се конкурираме със 
съседните страни, защото 
икономически тук е много 
по-изгодно. България ще 
бъде най-доброто място за 
работа и ще излезем на све-
товната карта. 

 ▶ Кои филми са най-слож-
ни за заснемане?

- Всеки филм е ангажи-
мент, който трябва да бъде 
изпълнен. В него няма ни-
що лесно и той трябва да 
се приема сериозно. Като 
жанр екшън продукциите 
са най-трудни за снимане. 
В повечето случаи те из-

искват много специални 
ефекти, което затруднява 
и забавя изпълнението на 
продукцията. Вече масово 
започват да се правят три-
измерни филми. Те от своя 
страна изискват по-разли-
чен реквизит и технически 
възможности. 

 ▶ Колко хора са нужни 
за заснемането на един 
филм?

- В една продукция средно 
участват около 150 души. От 
тях клиентът води около 10 и 
това са режисьор, оператор, 
дизайнер и някои актьори. 
Останалата част, която е 
95% от екипа, се сформира 
и обучава тук. Работещите 
в Ню Бояна филм студио са 
между 500 и 1500 души в 

зависимост от броя на про-
дукциите, които заснемат. 
А постоянно работещите в 
киноцентъра са над 400.

 ▶ Има ли и български про-
дукции, които се снимат 
тук?

- В момента се снимат 
около 8 български филма го-
дишно. Докато студиото бе-
ше държавна собственост, 
оказваше много по-малка 
подкрепа на българските 
продуценти или режисьо-
ри. Печалбите на студиото 
не идват от българските 
продукции, но те са част 
от индустрията и трябва да 
се пазят. Ню Имидж оказва 
подкрепа не само на утвър-
дени български продуцен-
ти, но изцяло финансира и 

студентски проекти. Оказва 
много сериозна подкрепа 
на НАТФИЗ. За съжаление 
българските филми не са 
високобюджетни. Инвес-
тициите в тях са между 
500 хил. и 1.5 млн. лв. Ва-
жно е и пазарът да бъде 
отворен, да дава повече 
възможности за развитие, 
защото през последните 10 
години едни и същи хора 
правят филми. Би трябвало 
да се стимулират младите 
творци. Така ще можем да 
гледаме модерни филми със 
съвременна тематика.

 ▶ Как държавата може да 
помогне на киноиндус-
трията?

- Бизнесът няма нужда от 
правителствени пари. Най-

важно и необходимо е да се 
гласува законът за данъч-
ните облекчения. Това ще 
помогне за привличането 
на свежи капитали. Когато 
се привлекат големите име-
на от киното, те ще бъдат 
последвани от медиите и 
България ще получи све-
товното внимание, което й 
е необходимо. 

 ▶ Кои филмови звезди  
очаквате да дойдат 
тази година?

- В момента сигурните 
участници в бъдещите про-
екти са Скарлет Йохансон, 
Силвестър Сталоун и Ни-
калъс Кейдж. А в бъдеще  
очакваме и всички остана-
ли световни звезди.

Николета Цветкова

Инициатива
ПИБ изпрати 
олимпийците  
за Ванкувър
Изпълнителният директор 
на Първа инвестиционна 
банка Мая Георгиева при-
ветства олимпийците ни и 
им пожела късмет по време 
на официална церемония за 
изпращането им за Ванку-

Интервю Дейвид Варод, изпълнителен директор на Ню Бояна филм

Може да бъдем данъчен 
рай за снимане на филми
Киното ни има нужда 
от финансови облекче-
ния, които ще привле-
кат свежи капитали

Ректорът на РУ 
Христо Белоев даде 
високата си оценка за 
качеството на новото 
Мерло

Винпром Русе представи 
за първи път в България 

обновената си колекция от 
маркови вина. Това се слу-
чи в Русе, а единственото 
представяне на серията Ли-
митирана селекция досега е 
било в Сингапур преди 10 
години.

Близо 200 ценители на ви-
ното и приятели на Винпром 

Русе останаха впечатлени от 
стилното парти и от качест-
вените вина. Обновената 
колекция съдържа по 7000 
бутилки Мерло и Каберне 
2007 и Шардоне 2008. 

Качеството на новите 
продукти и особеностите 
на по-модерния им стил 

разкри председателят на 
Асоциацията на сомелие-
рите в България Мария 
Йорданова, а манекенки  
показаха бутилките с нова-
та визия.

За да подсили впечатля-
ващите винени аромати, 
специален гост на парти-

то беше майсторът готвач 
Антон Дойчинов. Неговият 
специалитет към шардонето 
беше заешко с кайсии и ана-
нас, приготвено в продълже-
ние на 8 часа на бавен огън, 
специално приготвеното 
телешко за Каберне Сови-
ньон и патица в стафиди за 

мерлото. В центъра на вни-
манието бе управителката на 
винарната Наталия Късне-
делчева, която благодари на 
екипа мениджъри и енолози, 
заради които Винпром Русе 
е в Топ 10 на българските 
винарни. 

Румен Николаев

Винпром Русе представи за първи път в България лимитираната си селекция

 ▶  Мая Георгиева (вляво) пожела успех на олимпийците

сНимки БоБи тошеВ

вър. Олимпийците ни полу-
чиха талисман за късмет и 
подаръци от банката, която 
е генерален спонсор на Бъл-
гарския олимпийски коми-
тет. По случай игрите ПИБ 
пуска и промоция по всич-
ки кредитни карти VISA, 
МasterCard и Diners Club. 
Клиентите, които се вклю-
чат в промоцията, ще участ-
ват в надпревара за спортни 
облекла и аксесоари.  



 ▶ Господин Конийли, кога 
очаквате да влезете във 
владение на Телефонната 
палата, която вашата 
компания купи?

- Ние сме в началния етап 
на закупуването. От наша 
страна правим всичко въз-
можно, за да се придвижат 
нещата много бързо. По-
ради естеството на този 
проект, който е доста голям 
и много различен от остана-
лите ни проекти, е трудно 
да се каже кога точно ще 
бъде датата, на която ще 
влезем във владение.

 ▶ Но имате подписан дого-
вор за покупка, нали?

- Да.

 ▶ Какви са вариантите за 
предназначението на сгра-
дата?

- Има много различни 
идеи от различни хора. Че-
тохме в медиите, че ще 
бъде от хотел до мол, но 
още не сме взели решение. 
Искаме да направим това, 
което е най-добре за града, 
и нещо, с което българите 
да се гордеят. 

 ▶ Според вас там има ли 
добри възможности за пар-
киране?

- В София паркиране-
то като цяло е проблем. 
Местоположението на тази 
сграда е в центъра на града 
и паркирането е сложно. 
Сега разглеждаме варианти 
за паркинг системи, вклю-
чително такива, които не са 
използвани в България. 

 ▶ Имате предвид автома-
тизираните паркинг сис-
теми ли?

- Зависи от гледната точ-
ка. Понякога жените смятат, 
че автоматизираната систе-
ма е това, че мъжът паркира 
колата вместо тях. Все още 
не мога да ви дам конкретна 
информация за конкретната 
система за паркиране, която 
ще изберем.

 ▶ Притесняват ли ви 
твърденията, че недви-
жимите имоти на Vivacom 
са обща собственост с 
тези на Български пощи и 
Vivacom няма право да ги 
продава?

- Ние сме наясно с това. 
Имаме екип от правни кон-
султанти, които са разгледа-
ли документите, и смятаме, 
че сделката ще бъде при-
ключена успешно. Не сме 
започнали да се занимаваме 
с тази сделка с цел тя да не 
бъде финализирана. Вече 
сме инвестирали средства 
в проекта, имаме мнения на 
различни експерти. 

 ▶ Колко време сте проуч-
вали възможностите за 
покупка на Телефонната 

палата?
- От около 6 до 8 месеца 

разглеждаме този проект.

 ▶ Планирате инвестиции 
от над 100 млн. EUR в Те-
лефонната палата. Какви 
са направените инвести-
ции от West Incorporated в 
България досега?

- Около 100 млн. EUR. 

 ▶ Какви инвестиции пла-
нирате в България - из-
граждане на сгради или 
тяхното управление?

- И от двете по малко. 
Ще реализираме нови про-
екти, а и ще обновяваме 
съществуващи сгради от 
типа на Тeлефонната па-
лата. Местоположението 
на тази сграда е отлично, 
конструкцията е много доб-
ра и е интересен и предиз-
викателен обект, по който 
ще работим.

 ▶ Какво е състоянието на 
останалите ви проекти в 
България?

- Някои са напълно завър-
шени.Някои са забавени, 
защото пазарът го е нало-
жил, а някои проекти са от-
ложени до момента, в който 
пазарът стане по-добър. 

 ▶ До какво ниво е стигнала 
продажбата в Ross Plaza на 
бул. Черни връх в София?

- Сградата е продадена 
изцяло още през 2007 г.

 ▶ Колко процента от апар-
таментите в Sofia West 
Aparthouse сте продали?

- Около 96% от апар-
таментите са продадени. 
Довършваме части от обза-
веждането и очакваме скоро 
West Property Management -  
част от групата West, да 
започне да се грижи за ком-
плекса. Adrana Apartments е 
готов 70%, но поради липса 
на инфраструктура наоколо 
този проект има извест-
но забавяне. Продали сме 
около половината апарта-
менти. 

 ▶ Ваши колеги твърдят, че 
през миналата година ку-
пувачите са търсели апар-
таменти в сгради с Акт 16. 
Така ли беше и при вас?

- Миналата година всич-
ките ни продажби са били 
малко преди Акт 16. Отчи-
там успех в продажбите ни, 
а в края на миналата година 
основно българи купуваха 
от нас, финансираха покуп-
ката със собствени средства 
и банкови кредити. Така че 
2009 г. съвсем не беше лоша 
за нас.

 ▶ Какви са цените на апар-
таментите в изброените 
проекти?

- От 1000 до 1250 EUR 
на кв. м. В цената обаче са 

Българите ще се гордеят 
с Телефонната палата
Ще инвестираме в логистична база край София

включени довършителни-
те работи, обзавеждането, 
климатиците, SPA центро-
ве, басейни и т.н. 

 ▶ Как върви реализацията 
на проектите Pearl Beach в 
Слънчев бряг и White Sands 
в Равда?

- Тези два проекта са напъл-
но завършени. В Pearl Beach 
трябва да продадем още 30% 
от апартаментите, а в White 
Sands сме продали всички. 
Като цяло не са ни останали 
много завършени продукти 
за продажба, но през 2009 г. 
пазарът беше слаб и обектите 
по Черноморието се обезце-
ниха повече.

 ▶ Какви бяха купувачите 
по Черноморието - пре-
димно англичани и русна-
ци ли?

- Предимно ирландци и 
англичани.  

 ▶ Имаше твърдения, че и 
румънци си купуват вакан-
ционни имоти по Българ-
ското Черноморие. Имах-
те ли купувачи от север-
ната ни съседка?

- Не.
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Интервю Брайън Конийли, собственик и изпълнителен директор на West Incorporated

Визитка
Кой е Брайън 
Конийли

 ▶ Брайън Конийли е роден 
през 1966 г. в Голуей, 
Ирландия. Работи в сфера-
та на следпродажбените 
услуги и обслужването на 
клиенти в големи компа-
нии като Renault. Конийли 
купува своя първи имот 
в Ирландия, когато е на 
22 години. През 2004 г., 
след години инвестиране 
в имоти на ирландския и 
на чужди пазари, създава 
West Incorporated в Бъл-
гария. Притежава зна-
чително портфолио от 
жилищни, ваканционни, 
офис и търговски имоти 
в Ирландия, Великобрита-
ния, Испания, България, 
Дубай и Украйна. 

 ▶ Докъде сте стигнали с 
бутиковите си хотели?

- Paris West Boutique Hotel 
в Слънчев бряг е завършен 
на груб строеж. В момента 
търсенето по Черноморието 
не е много голямо. Завърш-
ването на проекта ще се за-
бави с една година и той ще 
бъде готов може би в края 
на следващата година. От 
Paris West Boutique Hotel сме 

продали около 25% от апар-
таментите. Строителството 
на Helios West Boutique Hotel 
все още не е започнало. 

 ▶ Ще се оттеглите ли от 
Черноморието?

- Не, имаме още проекти, 
които ще завършим там. 
Доволни сме от проектите 
си и ще работим още дълги 
години по тях.

 ▶ В България се смята, че 
бъдещето на имотния па-
зар е в изграждането на 
логистични бази. Плани-
рате ли да изграждате 
такава? 

- Мислим за това. Вече 
разглеждаме логистична 
база край Околовръстното 
на София, която има нужда 
от обновяване.    

Красимира Янева

Имоти по 
Черноморие-
то купуваха 

предимно ирландци 
и англичани. Ня-
махме купувачи от 
Румъния

снИмКа БоБИ тошеВ



Диверсификация на 
дейността е сигурна 
мярка срещу кризата, 
твърди Иван Попов, 
съсобственик на ком-
панията   

Бултрекс е един от наци-
оналните лидери в търго-
вията с агротехника с 18% 
пазарен дял. Компанията 
обаче започна да навлиза и 
в сектора на  комуналната 
техника. Промяната започ-
на през 2008 г. и доказа, че 
е ефективна антикризисна 
мярка. Не сме търсили на-
рочно този ефект, по-скоро 
самият пазар ни подсказа, 
че тази ниша не е изцяло 
заета, пояснява Иван По-
пов, управляващ съдруж-
ник в компанията.   

Повод 
Миналата година фирмата 
стъпва на пазара за булдо-
зери на Балканите. Оказа 
се, че тези машини са мно-
гофункционални. Стават за 
работа и на сметища, и при 
строителството на пътища. 
При предлагането на тези 
машини се намериха кли-
енти и  за друга техника в 
този сектор. Започнахме да 
предлагаме разноообразни 
комунални машини и така 
доразвихме идеята, казва 
Попов. Доверяват се на 
нуждите на пазара и така 
стигат до конкретни кон-
такти и споразумения с 
водещи фирми в сферата 
на комуналната техника.

Клиенти 
Бултрекс се ориентира 
главно към доставка на 
техника за средни и малки 
общини. Това са съоръже-
ния, от които има потреб-
ност всяко населено място 
- за опесъчаване, за по-
чистване на сняг. Изобщо 
предлагаме машини, рабо-
тещи на улицата, твърди 
Иван Попов. Фирмата има 
и подвижни сметища. Това 
са машини, които събират 
около 40 т боклук. Тяхното 
предназначение е да съби-
рат по-голямо количество 
смет, която пресоват, дока-
то се напълни ремаркето, и 
едва тогава се извозва. По 
този начин се пести време, 
а и гориво.  

Самоходната машина за 
измиване на контейнери е 
изключителна атракция. В 

Турция, където се практи-
кува тази услуга, една об-
щина е разрешила проблема 
си с мухите след измиване 
на контейнерите, разказва 
Попов. Любопитното е, че 
машината сама почиства 
водата си и така с един 
резервоар се мият много 
контейнери. 

Принципи 
Водещите принципи на уп-
равление са да не разчитат 
на високи цени, а на обо-
роти, както и на  възмож-
ности за сервиз. 

Компанията разполага 
със седем филиала, сер-
визни автомобили, ме-
ханици, защото възмож- 
ностите да бъде извършен 
бърз и качествен сервиз са 
от водещите преимущества 
при купуване на техника. 
Двата принципа важат и за 
земеделската техника, коя-
то също продава Бултрекс.  
Разширяването на услугите 
при агроклиентите им пък 
ще е водеща предпоставка 
за бъдещи търговски успе-
хи, убеден е Попов. 

Той допълва, че за ком-
панията е много важно да 
търси всякакви варианти 
за подпомагане на клиен-
тите.  Целта ни е не само 
да им продадем техника-
та, а да може и в бъдеще 
да разчитат на нас  като 
на свой партньор. Попов 
обяснява, че включително 
съдействат пред банките 
за кредити и пред лизинго-
вите дружества, а когато е 
възможно, самите те дават 
на машините на разсрочено 
плащане.  

Оборот 
Двойно е паднал оборо-
тът за агротехника заради 
кризата, сочи статистиката. 
Оборотът на компанията 
за 2008 г. е бил 58 млн. 
лв., а за 2009 г. - 30 млн. 
лв. Надяваме се за мина-
лата година оборотът да 
стигне и до 50 млн. лв., 
защото очакваме да дойде 
ред на проектите на клиен-
ти, получили финансиране 
от ДФ Земеделие, заявява 
Иван Попов. 75 души ра-
ботят в компанията. Има 
и нови назначения. Това 
са експертите от новото 
звено за комунална техни-
ка. Бултрекс има филиали 
освен в София и в Монтана 
и Силистра.

Светлана Трифоновска
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 ▶  В търговията с агротехника всяка фирма си е намерила нишата. Другото е въпрос на търговски умения, 
твърди Иван Попов Снимка  Емилия коСтадинова

Акценти
Всичко 
необходимо  
за фермера   

 ▶Бултрекс е основана 
през 1992 г., използвана 
е базата на бившия 
технически център 
в гр. левски, който се 
занимава с обучението на 
механизатори. 

 ▶иван Попов е родом от 
козлодуй, но живее 28 
години в Свищов. той е 
управляващ съдружник 
в Бултрекс и член на 

УС на Бата (Българска 
асоциация на търговците 
на агротехника). 

 ▶до 2002 г. продават 
земеделска техника, 
доставена главно от 
страните от източна 
Европа. 

 ▶По време на действието 
на програма СаПаРд 
нямахме активно 
присъствие на пазара, 
защото не работехме 
с машини от ЕС, обясни 
Попов. 

 ▶През 2005-2007 г. 
започват да работят 
с компании от Западна 
Европа и да доставят 

техника за проекти на 
Програмата за развитие 
на селските райони. 

 ▶Продават над 80% от 
техниката, необходима 
на един фермер. 
Запълваме почти целия 
сегмент от мощности на 
машините. 

 ▶Последните две години 
трудно може да се 
определи истинският 
пазарен дял на една 
фирма в сектора 
на агротехниката, 
защото това зависи 
от времето, когато ще 
излязат проектите по 
Програмата за развитие 

на селските райони. 
миналата година може 
да са излезли проекти, 
свързани с нас, а тази 
година да излязат на 
колеги от сектора, обясни 
Попов. 

 ▶ние сме от лидерите 
на пазара, сегментните  
позиции сме си ги 
разделили с останалите 
компании. в Бата си 
говорехме, че между нас, 
търговците, няма тайни. 
в момента вниманието 
ни е насочено за решаване 
на проблемите в сектора, 
а не за личните в 
компанията.

Бултрекс завзема пазара  
на комунална техника  

Канят наши  
фирми на  
изложение 
Италианската търговска 
камара в България започна 
набирането на фирми 
вносители и дистрибуто-
ри на хранителни стоки 
и напитки, които искат 
да се включат в съста-
ва на българска бизнес 
делегация. От 25 до 28 

март 2010 г. тя ще посети 
изложението Euro&Med 
Food в гр. Фоджа, Италия. 
То е специализиран салон 
за висококачествени, 
традиционни хранителни 
продукти от област Пулия. 
Инициативата се провеж-
да под формата на „борса” 
с двустранни срещи и 
възможности за дегуста-
ция. За контакти: е-mail: 
coordinatore@camcomit.bg 

Предстоящо МОяТ  
бИзнеС

Реклама:
Деница зарева
dzareva@pari.bg
tel. 4395-856

Редактор:
Светлана Желева
szheleva@pari.bg
tel. 4395-871

18
▶ процента e пазарният 
дял на фирмата за агро-
техника

80
▶ процента от необходи-
мата техника предлагат 
за нуждите на един фер-
мер

75
▶ души 
работят  
в компанията

58
▶ млн. лв. е 
оборотът на  
фирмата за 2008 г.  



Аукцион
Рекордни 65 млн. 
GBP платени 
за Джакомети
Бронзова скулптура на 
Алберто Джакомети беше 
продадена за рекордна-
та сума от 65 млн. GBP 
на аукцион на Sotheby’s в 
Лондон. „Ходещият човек 
I” (L’homme qui marche I) 
смени притежателя си само 

осем минути след началото 
на наддаването, което запо-
чна от 12 млн. GBP. Творба-
та се смята за едно от най-
важните произведения на 
швейцарския художник от 
ХХ в. и се очакваше цена-
та да стигне 18 млн. GBP. 
В оживеното наддаване за 
притежаване на скулпту-
рата участваха повече от 
десет кандидати. Това е 
най-високата цена, постига-
на някога на аукцион.
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Нумизматика
Полската банка 
пуска банкноти с 
лика на Шопен
Полската централна банка 
ще пусне банкноти с обра-
за на Фредерик Шопен по 
повод 200-годишнината от 
рождението на компози-
тора. На колекционерите 
ще бъдат предложени 100 
хил. банкноти с номинал-

на стойност 20 злоти (5 
EUR) на цени между 25 и 
50 злоти, се казва в съоб-
щение на банката. Банк-
нотите ще се продават по 
интернет от 9 до 12 фев-
руари. Тази година е обя-
вена за година на Шопен. 
Той е роден в селце близо 
до Варшава през 1810 г. 
Напуска Полша на 20-
годишна възраст и прекар-
ва остатъка от живота си 
във Франция.

Деймиън Хърст влиза в нова епоха с провокативен проект

Криле на фантазията

Бил О’Райли е гласът на  
разума в телевизия Fox,  

макар че това е като да си най-слабото 
дете в лагер за дебеланковци

Разум и чувства

 Джон Стюарт, водещ на дневното шоу по Comedy Central

Менделсон
Тръмп ядосан 
заради сватби до 
голф клуба му
Доналд Тръмп е в кон-
фликт с властите в град-
чето Ранчо Палос Вердес 
заради сватбените търже-
ства, които се провеждат в 
парка точно до голф клуба 
му. Двойките могат да 
се оженят за по-малко от 

1000 USD във Фаундърс 
Парк, от който се открива 
поразителна гледка към 
океана. Мястото обаче 
не разполага с паркинг и 
тоалетни и според Тръмп 
гостите използват тези на 
клуба. В същото време 
сватбените церемонии в 
Trump National Golf Club 
струват 150 хил. USD. 
Управителят на клуба се е 
оплакал, че голф игрището 
губи от сватбите.

дение в същия ден, когато 
Lehman Brothers Holdings 
обявиха фалит през сеп-
тември 2008 г., Хърст запо-
чна да разпродава стотици 
творби в Sotheby’s в Лон-
дон. Теле в съд с формал-
дехид беше купено за 18.6 

млн. USD. Скулптурата 
„Златният телец” беше 
едно от продадените 

произведения 
на обща стой-
ност 199 млн. 
USD. Аукци-
онът отбеляза 
връхната точ-
ка на пазара 

на съвременно 
изкуство, както и 

началото на срива 
му. Имаше много 
оптимизъм, а след 
това дойде реце-
сията. Реших, че 
обезглавяването на 

златния телец, 
след като си го 
продал, е като 
края на една 
епоха, казва 
Хърст.
След аукци-
она Хърст 
н а в л и з а 
в труден 
п е р и о д . 
Вдъхнове-
ните му от 
Бейкън кар-
тини, които 
наскоро бяха 
показани в 
Лондон, бя-
ха сериозно 

разкрити-
кувани от 

м н о г о 
специа-
листи. 
С в е -

товната обиколка на обси-
пания му с диаманти череп 
за 100 млн. USD беше от-
менена. Наложи му се да 
уволни хора. Бях взел кола с 
шофьор на майка си, но сега 
тя сама кара, казва той.

Съкровища
Въпреки това новият му 
проект звучи като високобю-
джетен холивудски филм с 
типично за Хърст заглавие: 
„Съкровища от потъналия 
Невероятни”. Това е исто-
рията на кораба Невероятни, 
който потънал преди 2000 
години, казва Хърст. Той 
превозвал много съкрови-
ща, скулптури, украшения 
и други неща, необходими 
за създаването на дворец, 
но потънал и всичко се загу-
било. Макар че този праис-
торически Титаник е чиста 
измислица, художникът ще 
третира историята като ис-
тинска. Смята да организира 
откриването на кораба, да 
изпрати водолази да извадят 
съкровищата, да заснеме 
процеса и след това да нари-
сува картини по снимките.

Ще направи ковчежета, 
пълни с рубини и злато 
- някои истински, други 
от смола. Ще има и че-
репи. Скулптурите ще са 
по модела на известни 
творби от историята на 
изкуството, включително 
и „Непокорният роб” на 
Микеланджело, която се 
намира в Лувъра в Париж. 
Ще ги датирам отпреди 
Микеланджело, така че все 
едно той ги е видял и ги е 
копирал, разказва Хърст. 
Помислих, че ще е много 
интересно хората да се за-
питат: Истинско ли е това, 
или не е ли истинско? Кое 
е истинско? Аз истински ли 
съм? Много е лудо старите 
неща да провокират нови 
откачени идеи, казва той.

Bloomberg

студиа, в които работят око-
ло 10 души, и притежава 
голяма художествена ко-
лекция, която включва 
творби на Франсис 
Бейкън, Анди Уор-
хол, Джеф Кунс и 
Ричард Принс.

Пари и лю-
бов
Като дете ня-
мах никакви 
пари, казва 
Хърст. Като 
художник се 
опитвах да 
мисля за тях 
като за еле-
мент от ком-
позицията. Па-
рите са толкова 
сложно нещо в 
живота ни, кол-
кото и любовта. 
Затова мисля, че е 
хубаво, че изкуство-
то разглежда тези 
проблеми, доба-
вя той.

По съвпа-

Последната творба на Дей-
миън Хърст - консервирана 
във формалдехид глава на 
бик с позлатени рога, е из-
ложена в стъклена кутия 
върху мраморен пиедестал 
в галерията Gagosian в Ню 
Йорк. Това е златният телец, 
библейският лъжлив идол. 
Произведението се нарича 
„Краят на една епоха” и е 
направено през 2009 г.

След 20 години разчле-
няване и консервиране на 
различни същества - коне, 
овце, акули, крави и поне 
една зебра, британският 
художник поема по нов път. 
Няма ги вече и картините 
му с пеперуди и точки. Най-
бляскавото му произведе-
ние в Gagosian е широкото 
8.5 м позлатено сандъче, 
пълно с 27 888 изкуствени 
диаманта, което се нарича 
„Страшният съд”. Такова 
нещо би седяло чудесно 
в музей или в къщата на 
Джей Зи, каза 44-годишни-
ят Хърст при откриването 
на изложбата, където се 
появи с пръстени с черепи 
и верижка със сребърна 
хлебарка на врата.

Някои от творбите му ве-
че бяха продадени на цени, 
които галерията не пожела 
да разкрие. Като един 
от най-богатите 
художници в 
света Хърст 
има пет 
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